

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်
ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်

ပြည်သူ့လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲ
နည်းဥပဒေများ

၂၀၁၄ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင် လ ၂၈ ရက်နေ့အထိ

ပြင်ဆင်ထားသည့်အတိုင်း ပြန်လည်ပုံနှိပ်သည်။

၂၀၁၄ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင် လ ၂၈ ရက်။

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်

ပြည်သူ့လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲ
နည်းဥပဒေများ

ပြည်သူ့လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲနည်းဥပဒေများ

အမှာစာ

ဤပြည်သူ့လွှတ်တော် ရွေးကောက်ပွဲနည်းဥပဒေများကို ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က ပြည်သူ့လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲဥပဒေ ပုဒ်မ ၉၀ ပါ လုပ်ပိုင်ခွင့်များကို ကျင့်သုံး၍ ၁၇.၃.၂၀၁၀ ရက် နေ့တွင် အမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ် (၂ / ၂၀၁၀) ဖြင့် ထုတ်ပြန်ခဲ့ပါသည်။

ယင်းနည်းဥပဒေများတွင် ပြင်ဆင်၊ ဖြည့်စွက်ရန် လိုအပ်ချက်များ ရှိနေသဖြင့် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်သည် အောက်ပါအတိုင်း ပြင်ဆင်၊ ဖြည့်စွက်မှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်-

- (က) ပြည်သူ့လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲ နည်းဥပဒေများကို ပြင်ဆင်သည့် နည်းဥပဒေများ [ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်၏ ၉.၇.၂၀၁၀ ရက်စွဲပါ အမိန့်ကြော်ငြာစာ အမှတ် (၅ / ၂၀၁၀)] ဖြင့် နည်းဥပဒေပါ ပုံစံ ၃(ခ)၊ ပုံစံ (၆)နှင့် ပုံစံ (၈-က) တို့ပါ စကားရပ်တို့ကို ပြင်ဆင်ခြင်း။
- (ခ) ပြည်သူ့လွှတ်တော် ရွေးကောက်ပွဲ နည်းဥပဒေများကို ဒုတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်သည့်နည်းဥပဒေများ [ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် ၏ ၅.၁.၂၀၁၂ ရက်စွဲပါ အမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ် (၂ / ၂၀၁၂)] ဖြင့် နည်းဥပဒေ ၁၄(က)၊ ၁၅(ခ)၊ နည်းဥပဒေ ၁၇ပါပုံစံ (၅)၊ နည်းဥပဒေ ၁၈(က)နှင့်(ဂ)၊ နည်းဥပဒေ ၅၆(က)(၁)၊ ၆၆(င)၊ ၆၇(က)နှင့် (ခ)၊ ၈၃(က)၊ ၈၇၊ ၉၉၊ ၁၀၀၊ ၁၀၁၊ ၁၀၂၊ ၁၀၃-ကနှင့် ၁၀၃-ခ တို့ကို ပြင်ဆင်၊ ဖြည့်စွက်၊ အစားထိုးခြင်း။
ပုံစံ (၁၆)၊ (၁၈)နှင့်(၁၉) တို့တွင် ဖြည့်စွက်ခြင်း။
- (ဂ) ပြည်သူ့လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲ နည်းဥပဒေများကို တတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်သည့်နည်းဥပဒေများ [ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်၏ ၂၈.၇.၂၀၁၄ ရက်စွဲပါ အမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ် (၁ / ၂၀၁၄)] ဖြင့် နည်းဥပဒေ ၂(ဈ)၊ ၃(က)၊ ၅၊ ၆၊ ၉၊ ၁၀(က)၊ ၁၁(က)နှင့် (ဂ)၊ ၁၅(ခ) (၂)၊ ၁၈ နှင့် (ဂ)၊ ၂၂(ဃ)၊ ၂၃(ဂ)၊ ၂၄၊ ၂၅၊ ၂၇(ဃ)၊ ၃၁၊ အခန်း(၉) ခေါင်းစဉ်၊ ၃၇၊ ၃၈၊ ၃၉(က)နှင့်(ဂ)၊ ၄၀၊ ၄၁(ခ)နှင့်(ဂ)၊ ၄၂၊ ၄၄၊

၄၅(ခ)၊ ၄၈(ခ)(၇)၊ ၅၁(က)၊(ခ)၊(ဃ)၊(င)၊(စ)၊(ဆ)၊(ဇ)၊ ၅၆(က)(၁)၊
(၃)နှင့်(၄)၊ ၅၇(က)နှင့် (ဂ)၊ ၅၈(ဂ)၊ ၆၅၊ ၆၆(က)၊(ဂ)(၉)၊ (ဃ)(၃)
နှင့်(၁၀)၊ (င)၊ (ဆ)၊ (ဇ)(၁)၊ ၆၇(က)နှင့်(ခ)၊ ၆၉၊ ၇၁၊ ၇၇၊ ၇၉၊
၈၀(ဃ)၊ ၈၁(ဃ)၊ ၈၂၊ ၈၇၊ ၉၀၊ ၉၃၊ ၉၉(က)၊ (ခ) နှင့် ၁၀၆ တို့ကို
ပြင်ဆင်ခြင်း၊ ဖြည့်စွက်ခြင်းနှင့် အစားထိုးခြင်း။

ပုံစံ(၁)၊ (၁-၁)၊ (၁-၂)၊ (၁-၃)၊ (၂)၊ (၃)၊(၃-က)၊ (၃-ခ)၊ (၄)၊ (၄-က)၊
(၄-ခ)၊ (၄-ဂ)၊ (၆)၊ (၆-ခ)၊ (၆-ဂ)၊ (၆-ဃ)၊ (၈)၊ (၈-က)၊ (၁၁)၊
(၁၁-က)၊ (၁၁-ခ)၊ (၁၃)၊ (၁၅)၊ (၁၆)၊ (၁၆-၁)၊ (၁၇)၊ (၁၇-က)၊
(၁၈)၊ (၁၈-၁)၊ (၁၉)၊ (၂၀) တို့ကို အစားထိုး/ ဖြည့်စွက်ထားခြင်း။

နည်းဥပဒေအသုံးပြုသူများအနေဖြင့် လေ့လာဖတ်ရှုလွယ်ကူစေခြင်း
အလို့ငှာ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က ၂၈ . ၇ . ၂၀၁၄
ရက်နေ့အထိ ပြင်ဆင်ထားသည့်အတိုင်း ထပ်မံပုံနှိပ်ထုတ်ဝေခြင်း
ဖြစ်ပါသည်။

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်

ပြည်သူ့လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲနည်းဥပဒေများ
မာတိကာ

အမှတ်စဉ်	အကြောင်းအရာ	စာမျက်နှာ
၁။	အခန်း(၁) အမည်နှင့် အဓိပ္ပါယ်ဖော်ပြချက်	၁
၂။	အခန်း (၂) မဲဆန္ဒနယ်ကြေညာခြင်း	၄
၃။	အခန်း (၃) မဲစာရင်းများပြုစုခြင်း	၄
၄။	အခန်း (၄) ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာကြေညာချက်များထုတ်ပြန်ခြင်း	၁၄
၅။	အခန်း (၅) လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းအမည်စာရင်း တင်သွင်းခြင်းနှင့် ရွေးကောက်ပွဲကိုယ်စားလှယ် ခန့်ထားခြင်း	၁၄
၆။	အခန်း (၆) လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းအမည်စာရင်း တင်သွင်းလွှာများကို စိစစ်ခြင်း	၁၉
၇။	အခန်း (၇) လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းအမည်စာရင်း တင်သွင်းလွှာကို ရုပ်သိမ်းခြင်း	၂၅
၈။	အခန်း (၈) လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းအမည်စာရင်း တင်သွင်းလွှာများကို စိစစ်ပြီးနောက် ဆက်လက် ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းများ	၂၅

မာတိကာ

အမှတ်စဉ်	အကြောင်းအရာ	စာမျက်နှာ
၉။	အခန်း (၉) လွတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းအမည်စာရင်း တင်သွင်းလွှာနှင့်အတူ ပေးသွင်းသော ရွေးကောက်ပွဲ ဝင်ခွင့် အာမခံငွေနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဆောင်ရွက်ခြင်း	၂၇
၁၀။	အခန်း (၁၀) ဆန္ဒမဲပေးခြင်း	၂၉
၁၁။	အခန်း (၁၁) မဲဆန္ဒနယ်ပြင်ပရောက်ရှိနေသူများ ကြိုတင်ဆန္ဒမဲပေးခြင်း	၄၄
၁၂။	အခန်း (၁၂) ဆန္ဒမဲရေတွက်ခြင်း၊ ရွေးကောက်ပွဲအနိုင်အရှုံးကြေညာခြင်း	၅၅
၁၃။	အခန်း (၁၃) ရွေးကောက်ပွဲကုန်ကျစရိတ်များ	၆၅
၁၄။	အခန်း (၁၄) ရွေးကောက်ပွဲကန့်ကွက်လွှာ တင်သွင်းခြင်း	၇၁
၁၅။	အခန်း (၁၅) အထွေထွေ	၈၀

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်

အမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ် (၂ / ၂၀၁၀)

ပြည်သူ့လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲနည်းဥပဒေများ

၁၃၇၁ ခုနှစ်၊ တန်ခူးလဆန်း ၃ ရက်

(၂၀၁၀ ပြည့်နှစ် ၊ မတ် လ ၁၇ ရက်)

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်သည် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲ ဥပဒေ ပုဒ်မ ၉၀ အရ အပ်နှင်းထားသောလုပ်ပိုင်ခွင့်များကိုကျင့်သုံး၍ အောက်ပါ နည်းဥပဒေများကို ထုတ်ပြန်လိုက်သည်။

အခန်း (၁)

အမည်နှင့် အဓိပ္ပာယ်ဖော်ပြချက်

၁။ ဤနည်းဥပဒေများကို ပြည်သူ့လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲ နည်းဥပဒေများ ဟု ခေါ်တွင်စေရမည်။

၂။ ဤနည်းဥပဒေများတွင် ပါရှိသောစကားရပ်များသည် ပြည်သူ့လွှတ်တော် ရွေးကောက်ပွဲဥပဒေတွင် ပါရှိသည့်အတိုင်း အဓိပ္ပာယ်သက်ရောက်စေရမည်။ ထို့အပြင် အောက်ပါစကားရပ်များသည် ဖော်ပြပါအတိုင်း အဓိပ္ပာယ်သက်ရောက် စေရမည် -

(က) ရွေးကောက်ပွဲဥပဒေ ဆိုသည်မှာ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲ ဥပဒေကို ဆိုသည်။

(ခ) တပ်မတော်သား ဆိုသည်မှာ ၁၉၅၉ ခုနှစ်၊ တပ်မတော် အက်ဥပဒေ အရ နိုင်ငံတော်၏ ကြည်း၊ ရေ၊ လေ လက်နက်ကိုင်တပ်များတွင် စစ်မှုထမ်းအဖြစ် အမှုထမ်းနေသူကို ဆိုသည်။

- (ဂ) မဲဆန္ဒနယ်ပြင်ပရောက်ကျောင်းသား ဆိုသည်မှာ အစိုးရက ဖွင့်လှစ်ထားသော သို့မဟုတ် အသိအမှတ်ပြုထားသော တက္ကသိုလ်၊ ဒီဂရီကောလိပ်၊ ကောလိပ်၊ သိပ္ပံ နှင့် ကျောင်းများ၊ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းဆိုင်ရာကျောင်းများ၊ လူမှုရေးကျောင်းများ နှင့် ဂေဟာများတွင်လည်းကောင်း၊ တပ်မတော်ကဖွင့်လှစ်သော တက္ကသိုလ်နှင့် ကျောင်းများတွင်လည်းကောင်း မိမိနှင့်သက်ဆိုင်သော မဲဆန္ဒနယ်၏ ပြင်ပတွင် ပညာသင်ကြားနေသူကို ဆိုသည်။
- (ဃ) မဲဆန္ဒနယ်ပြင်ပရောက်သင်တန်းသား ဆိုသည်မှာ မိမိနှင့်သက်ဆိုင်သော မဲဆန္ဒနယ်ပြင်ပတွင် အစိုးရဌာန၊ အစိုးရအဖွဲ့အစည်း သို့မဟုတ် အစိုးရက အသိအမှတ်ပြုထားသောအဖွဲ့အစည်းက ဖွင့်လှစ်သင်ကြားသည့် သင်တန်းတစ်ခုခုသို့ တက်ရောက်လေ့ကျင့်ပညာသင်ကြားနေသူကို ဆိုသည်။
- (င) အချုပ်ခံနေရသူ ဆိုသည်မှာ ပြစ်မှုတစ်ခုခုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဖမ်းဆီးချုပ်နှောင်ထားခြင်းခံရသူကို ဆိုသည်။
- (စ) ဆေးရုံသို့ တက်ရောက်နေရသော အတွင်းလူနာ ဆိုသည်မှာ အစိုးရဌာန၊ အစိုးရအဖွဲ့အစည်းက ဖွင့်လှစ်ထားသော သို့မဟုတ် အစိုးရက အသိအမှတ်ပြုထားသော ဆေးရုံတစ်ခုခု၌ အတွင်းလူနာအဖြစ် တက်ရောက်ကုသမှုခံယူနေသူကို ဆိုသည်။
- (ဆ) မဲဆန္ဒနယ်ပြင်ပရောက်အခြားမဲဆန္ဒရှင်များ ဆိုသည်မှာ ရွေးကောက်ပွဲဥပဒေ ပုဒ်မ ၄၅(ခ) နှင့် ပုဒ်မ ၄၅ (ဂ) (၇)ပါ မဲဆန္ဒရှင်များမှအပ အခြားဒေသရှိ စီမံကိန်းများ၊ စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းများ၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ နှင့် အခြားစီးပွားရေးလုပ်ငန်းတစ်ခုခုတွင် သွားရောက် အလုပ်လုပ်ကိုင်လျက်ရှိကြသော မဲဆန္ဒနယ်ပြင်ပရောက် နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများအပါအဝင် အခြားမဲဆန္ဒရှင်များ နှင့် အကြောင်း

အမျိုးမျိုးကြောင့် မဲဆန္ဒနယ်ပြင်ပသို့ရောက်ရှိနေကြသော မဲဆန္ဒရှင်များကို ဆိုသည်။

(ဇ) အစိုးရ၏ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် နိုင်ငံပြင်ပတွင် ရောက်ရှိနေသူများ ဆိုရာတွင် အောက်ပါပုဂ္ဂိုလ်တို့ ပါဝင်သည် -

(၁) အစိုးရက နိုင်ငံပြင်ပသို့တာဝန်ပေးစေလွှတ်ထားသော မြန်မာနိုင်ငံ၏ သံရုံး၊ အမြဲတမ်းကိုယ်စားလှယ်ရုံးနှင့် ကောင်စစ်ဝန်ရုံးအဆင့်ဆင့်၏သံအဖွဲ့ဝင်များ၊ သံရုံးဝန်ထမ်းများ၊ ယင်းရုံးများတွင် အစိုးရကပေးအပ်သော တာဝန်ဝတ္တရားများကို ထမ်းဆောင်နေသည့် အခြားပုဂ္ဂိုလ်များ၊ ယင်းတို့အားမှီခိုနေသော ဇနီး၊ ခင်ပွန်း၊ သားသမီး နှင့် အခြားသူများ၊

(၂) အစိုးရက နိုင်ငံပြင်ပသို့ တာဝန်ပေးစေလွှတ်ထားသော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ဝင်များ၊ အစိုးရ၏တာဝန်ပေးချက်အရ နိုင်ငံပြင်ပတွင်ရောက်ရှိနေသော ဝန်ထမ်းများ၊ ပုဂ္ဂိုလ်များ၊ အစိုးရ၏ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းတစ်ခုခု၊ နိုင်ငံခြားအစိုးရ၏ဌာနတစ်ခုခု၊ ပုဂ္ဂလိကလုပ်ငန်းတစ်ခုခုတို့တွင် အလုပ်လုပ်ကိုင်နေသူများ၊ နိုင်ငံခြားပညာသင်ပုဂ္ဂိုလ်များ၊ အစိုးရ၏ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် နိုင်ငံပြင်ပတွင် ရောက်ရှိနေသည့် ပုဂ္ဂိုလ်များ၊ ယင်းတို့အား မှီခိုနေသော ဇနီး ၊ ခင်ပွန်း ၊ သားသမီးနှင့် အခြားသူများ။

(၃)^{၃၃}(ဈ) မသန်စွမ်းသူဆိုသည်မှာ ပတ်ဝန်းကျင်၊ မူဝါဒနှင့် စိတ်သဘောထားအမြင်ပိုင်း ဆိုင်ရာအတားအဆီးများကြောင့် လူ့အဖွဲ့အစည်းအတွင်း အများနည်းတူ ပါဝင်လှုပ်ရှား ဆောင်ရွက်နိုင်မှု မရှိသည့် ကိုယ်အင်္ဂါ

(၃) တတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

မသန်စွမ်းသူ ၊ အမြင်အာရုံချို့ယွင်းသူ၊ အပြော / အကြားအာရုံ
ချို့ယွင်းသူနှင့် ဉာဏ်ရည် မသန်စွမ်းသူများ ကိုဆိုသည်။”

အခန်း (၂)

မဲဆန္ဒနယ်ကြေညာခြင်း

၃။ (က) ရွေးကောက်ပွဲဥပဒေအရ ကော်မရှင်က သတ်မှတ်ထားသော^(၃) “မဲဆန္ဒနယ်
တွင်ပါဝင်သည့် နယ်မြေများစာရင်း”ကို ရွေးကောက်ပွဲ မကျင်းပမီ
အနည်းဆုံး ရက်ပေါင်း ၃၀ ကြိုတင်၍ သက်ဆိုင်ရာကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲက
ထပ်ဆင့် ကြေညာရမည်။

(ခ) လွှတ်တော်မဲဆန္ဒနယ် တစ်နယ်တွင်ပါဝင်သော အချို့ဒေသများ၌
ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပရန် အခြေအနေမရှိလျှင် ထိုဒေသများ၌
ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပခြင်းမပြုရန် ရွေးကောက်ပွဲဥပဒေပုဒ်မ ၅၀ (ဂ) အရ
ကော်မရှင်က ဆုံးဖြတ်ကြေညာရမည်။ ယင်းကြေညာချက်ကို ကြိုတင်၍
သက်ဆိုင်ရာ ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲက ထပ်ဆင့်ကြေညာရမည်။

အခန်း (၃)

မဲစာရင်းများပြုစုခြင်း

၄။ မဲစာရင်းကို ပုံစံ(၁)ဖြင့် ပြုစုရမည်။

^(၃)“၅။ ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စုကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲများသည် မဲစာရင်း
ပြုစုရာတွင် ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စုအုပ်ချုပ်ရေးမှူးက လည်းကောင်း၊
မြို့နယ်လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် အမျိုးသားမှတ်ပုံတင်ရေး ဦးစီးဌာနကလည်းကောင်း
ပြုစုထားသည့် လူဦးရေ(မသန်စွမ်းသူများအပါအဝင်)စာရင်းကို ရယူအခြေခံပြီး
ပြုစုရမည်။”

(၃) တတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

၆။ သက်ဆိုင်ရာ မဲဆန္ဒနယ်များအတွက် မဲစာရင်းများပြုစုရာ၌ မဲစာရင်းတွင် ပါဝင်ခွင့်ရှိသူများ^(၃) “(မသန်စွမ်းသူများအပါအဝင်)” ၏ အမည်များကို မြန်မာအက္ခရာဖြင့် ရေးသွင်းရမည်။ ယင်းသို့ ရေးသွင်းရာ၌ တိကျမှုမရှိလျှင် အင်္ဂလိပ်အက္ခရာဖြင့်လည်း ကွင်းစကွင်းပိတ် အတွင်း၌ ရေးသွင်း ဖော်ပြနိုင်သည်။

၇။ ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စုကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသည် -

(က) မဲစာရင်းပြုစုရာတွင် ရွေးကောက်ပွဲစတင်ကျင်းပသည့်နေ့၌ အသက် ၁၈နှစ်ပြည့်ပြီး ရွေးကောက်ပွဲဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့် မဆန့်ကျင် သောနိုင်ငံသား၊ ဧည့်နိုင်ငံသား၊ နိုင်ငံသားပြုခွင့်ရသူနှင့် ယာယီ သက်သေခံလက်မှတ် ကိုင်ဆောင်ထားသူတိုင်းကို ထည့်သွင်းပြုစုရမည်။

(ခ) ဆန္ဒမဲပေးခွင့်ရှိသည့် တပ်မတော်ကြည်း၊ ရေ၊ လေတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် ယင်းတို့၏ အိမ်ထောင်စုဝင်များအတွက် မဲစာရင်းပြုစုရာတွင် ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စုကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲများသည် အောက်ပါအတိုင်း ဆောင်ရွက်ရမည် -

(၁) မိမိတို့နှင့်သက်ဆိုင်သော ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စု အတွင်း အခြေစိုက်လျက်ရှိသည့် တပ်ရင်းတပ်ဖွဲ့၊ တပ်ဌာနချုပ် များ၌ နေထိုင်ကြသော တပ်မတော် ကြည်း၊ ရေ၊ လေတပ်ဖွဲ့ဝင် များနှင့် ယင်းတို့အိမ်ထောင်စုဝင်များ၏အမည်များကို သက်ဆိုင်ရာ တပ်မှူး၏အကူအညီဖြင့် ယင်းတို့တပ်ရင်းတပ်ဖွဲ့၊ တပ်ဌာနချုပ် တည်ရှိရာ ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စု မဲစာရင်းတွင် ထည့်သွင်းခြင်း၊

(၂) သက်ဆိုင်ရာ တပ်တွင်း၌မနေဘဲ တပ်၏ပြင်ပ၌ နေထိုင်ကြသော တပ်မတော် ကြည်း၊ ရေ၊ လေ တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ယင်းတို့နှင့်အတူ နေထိုင်ကြသည့် အိမ်ထောင်စုဝင်များ၏ အမည်များကို ယင်းတို့

(၃) တတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

နေထိုင်ရာ ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စု မဲစာရင်း၌ ထည့်သွင်းခြင်း။

၈။ ရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပမည့်နေ့ရက်ကို ကော်မရှင်က ကြေညာပြီးနောက် ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စုကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသည် မိမိတို့၏ ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စုအတွက် ပုံစံ (၁) ဖြင့် ပြုစုထားသော မဲစာရင်းများကို ရွေးကောက်ပွဲ စတင်မကျင်းပမီ ကော်မရှင်က သတ်မှတ်သည့်အတိုင်း ကြိုတင်၍ ကြေညာရမည်။ ယင်းမဲစာရင်းများကို ကြေညာသည့်အခါ သက်ဆိုင်ရာ ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စုကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသည် လွှတ်တော်မဲစာရင်းနှင့် စပ်လျဉ်းသော ကြော်ငြာစာ ပုံစံ(၂)ကိုပါ တစ်ပါတည်းကြေညာရမည်။

၉။ ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စု ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲက မဲစာရင်းများကို ကြေညာပြီးနောက်^(၃)“ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူများသည် သက်ဆိုင်ရာ မဲစာရင်းတွင် မိမိအမည် ပါဝင်ခြင်း ရှိ မရှိ ကို လာရောက်ကြည့်ရှုရန် တာဝန်ရှိသည်။ မိမိအမည် ပါဝင်ခြင်းမရှိသေးပါက မဲစာရင်းတွင်ထည့်သွင်းပေးရန်” တောင်းဆိုလွှာကို ပုံစံ(၃) ဖြင့် သက်ဆိုင်ရာ ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စုကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသို့ တင်သွင်း နိုင်သည်။ယင်းသို့ တောင်းဆိုလွှာတင်သွင်းသူများ၏ အမည်စာရင်းကို သက်ဆိုင်ရာ ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲက စိစစ်ပြီး ရွေးကောက်ပွဲဥပဒေနှင့်ညီညွတ်လျှင် မဲစာရင်း၌ဖြည့်စွက် ဖော်ပြရမည်။

၁၀။ အနည်းဆုံးရက်ပေါင်း ၁၈၀ ထက်မနည်း မဲဆန္ဒနယ်ပြင်ပရောက် အခြား မဲဆန္ဒရှင်များ သည် မိမိတို့၏အမြဲတမ်းနေရပ်သို့ သွားရောက်ပြီးမဲပေးလိုခြင်း မရှိပါက မိမိတို့ရောက်ရှိနေသော မဲဆန္ဒနယ်တွင် ရွေးကောက်ခံသော လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများကို ဆန္ဒမဲပေးနိုင်ခွင့် ရရှိစေရန်အတွက် မဲစာရင်း ထည့်သွင်းခြင်းကို အောက်ပါနည်းလမ်းအတိုင်း ဆောင်ရွက်ရမည်-

(၃) တတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

(က) ဝန်ထမ်းဖြစ်ပါက သက်ဆိုင်ရာနယ်မြေရှိ လုပ်ငန်းတာဝန်ခံ၏ ထောက်ခံချက်ကိုလည်းကောင်း၊ အလုပ်သမားဖြစ်ပါက သက်ဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းရှင် သို့မဟုတ် လုပ်ငန်းရှင်ကိုယ်စားလှယ်၏ ထောက်ခံချက်ကို လည်းကောင်း၊ အခြားပုဂ္ဂိုလ်ဖြစ်ပါက ကိုယ်တိုင်ဝန်ခံချက်ကို လည်းကောင်းဖော်ပြ၍သက်ဆိုင်ရာ^(၃) “ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စု အုပ်ချုပ်ရေးမှူး”၏ ထပ်ဆင့်ထောက်ခံချက်ဖြင့် မဲစာရင်း၌ မိမိတို့၏ အမည်ကို ထည့်သွင်းပေးပါရန် ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပမည့် နေ့မတိုင်မီ ရက်ပေါင်း ၃၀ ထက် နောက်မကျစေဘဲ သက်ဆိုင်ရာ ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စုကော်မရှင် အဖွဲ့ခွဲသို့ ပုံစံ (၃-က) ဖြင့် လျှောက်ထားရမည်။

(ခ) နည်းဥပဒေခွဲ (က) အရ လျှောက်ထားသည့်အခါ ယင်းတို့သည် မဲဆန္ဒရှင်အတွက်သတ်မှတ်ထားသောအရည်အချင်းများနှင့် ကိုက်ညီ ပါ က သက်ဆိုင်ရာ ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စုကော်မရှင် အဖွဲ့ခွဲက သတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်၍ မဲစာရင်းတွင် အမည်ထည့်သွင်းရမည်။

(ဂ) ရပ်ကွက် နှင့် ကျေးရွာအုပ်စုကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသည် နည်းဥပဒေခွဲ (ခ) အရ မဲစာရင်းတွင် အမည်ထည့်သွင်းခံရသူ၏ အမည်ကို အမြဲတမ်း နေရပ်၏ ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စုရှိ မဲစာရင်းမှ ပယ်ဖျက် နိုင်ရေးအတွက် မိမိ၏ မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသို့ တင်ပြရမည်။ မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲကလည်း ထိုတင်ပြချက်ကို လိုအပ်သလို ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် သက်ဆိုင်ရာ မဲဆန္ဒရှင်၏ နေရင်းဒေသရှိ မြို့နယ်

(၃) တတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသို့ ပုံစံ (၃-ခ) သုံးစောင်ဖြင့် အမြန်ဆုံး ဆက်လက် အကြောင်းကြားရမည်။

၁၁။ (က) မဲစာရင်း၌အမည်ထည့်သွင်းရန် တောင်းဆိုလွှာကို ပုံစံ(၃) ဖြင့် လည်းကောင်း၊မဲစာရင်းပါအမည်နှင့်အခြားအချက်အလက်များအား

(၃)“ကန့်ကွက်ရန်ရှိပါက ကန့်ကွက်လွှာကို ပုံစံ(၄)ဖြင့်လည်းကောင်း၊ ပြင်ဆင်ရန်ရှိပါက ပြင်ဆင်လွှာကို ပုံစံ(၄ - ဂ)ဖြင့် လည်းကောင်း၊” နည်းဥပဒေ ၈ အရ မဲစာရင်းကို ထုတ်ပြန်ကြေညာပြီးသည့်နေ့မှ ခုနစ်ရက် အတွင်း သက်ဆိုင်ရာ ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာ အုပ်စု ကော်မရှင် အဖွဲ့ခွဲသို့ တင်သွင်းရမည်။

(ခ) မဲစာရင်း၌ အမည်ထည့်သွင်းရန် တောင်းဆိုလွှာ တင်သွင်းသော ပုဂ္ဂိုလ်က လည်းကောင်း၊ ယင်းပုဂ္ဂိုလ်က စာဖြင့်လွဲအပ်ထားသော ကိုယ်စားလှယ်က လည်းကောင်း တောင်းဆိုလွှာတွင် လက်မှတ် ရေးထိုး၍ ကိုယ်တိုင်ဖြစ်စေ၊ ကိုယ်စားလှယ်ကဖြစ်စေ တင်သွင်းရမည်။

(ဂ) မဲစာရင်း၌ အမည်ပါရှိသော ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးဦးကို လည်းကောင်း၊ ထည့်သွင်းထားသော အချက်အလက်ကို လည်းကောင်း (၃)“ကန့်ကွက် လိုလျှင် ပုံစံ(၄) သို့မဟုတ် ပြင်ဆင်လိုလျှင် ပုံစံ(၄ - ဂ)တွင်” ထိုသူနှင့် ပတ်သက်သော မဲစာရင်းပါ အချက်အလက်အားလုံးကို ထည့်သွင်း ဖော်ပြရမည်။ သို့ရာတွင် မိမိအမည်ပါဝင်ခြင်းမရှိသော အခြားရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စု မဲစာရင်း၌ ပါရှိသော ပုဂ္ဂိုလ်များကို ကန့်ကွက်ခြင်း မပြုရ။

(၃) တတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

(ဃ) သက်ဆိုင်ရာ ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စု ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသည် နည်းဥပဒေခွဲ (က) တွင် သတ်မှတ်ထားသည့် ကာလအပိုင်းအခြားထက် ကျော်လွန်သောတောင်းဆိုလွှာ သို့မဟုတ် ပြင်ဆင်လွှာ သို့မဟုတ် ကန့်ကွက်လွှာ ကို လက်ခံခြင်းမပြုရ။

(င) သက်ဆိုင်ရာ ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စုကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသည် တစ်ဦးတစ်ယောက်၏ အမည်ကို မဲစာရင်း၌ ထည့်သွင်းခြင်းမပြုမီ လိုအပ်လျှင် အောက်ပါတို့ကိုဆောင်ရွက်နိုင်သည် -

(၁) ရွေးကောက်ပွဲဥပဒေပုဒ်မ ၆ အရ ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူ ဟုတ် မဟုတ် စစ်ဆေးခြင်း၊

(၂) အသက် ၁၈ နှစ်ပြည့်ကြောင်း နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားကို လည်းကောင်း၊ အမျိုးသားမှတ်ပုံတင်ကတ်ပြားကို လည်းကောင်း၊ ဧည့်နိုင်ငံသား၊ နိုင်ငံသားပြုခွင့်ရလက်မှတ် သို့မဟုတ် ယာယီ သက်သေခံလက်မှတ်ကို လည်းကောင်း တင်ပြစေခြင်း။

၁၂။ (က) ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စုကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသည် အထက်ပါ ကိစ္စရပ် တို့နှင့် စပ်လျဉ်းသောတောင်းဆိုလွှာ၊ ပြင်ဆင်လွှာ သို့မဟုတ် ကန့်ကွက်လွှာများကို လက်ခံရန် သို့မဟုတ် ငြင်းပယ်ရန် ဆုံးဖြတ် နိုင်သည်။

(ခ) ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စုကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသည် တောင်းဆိုလွှာ၊ ပြင်ဆင်လွှာ သို့မဟုတ် ကန့်ကွက်လွှာကို လက်ခံလျှင်ဖြစ်စေ၊ ငြင်းပယ် လျှင်ဖြစ်စေ ယင်းသို့လက်ခံခြင်း သို့မဟုတ် ငြင်းပယ်ခြင်းဖြစ်ကြောင်းကို တောင်းဆိုလွှာ၊ ပြင်ဆင်လွှာ သို့မဟုတ် ကန့်ကွက်လွှာ တင်သွင်းသူ ထံသို့ တောင်းဆိုလွှာ၊ ပြင်ဆင်လွှာ သို့မဟုတ် ကန့်ကွက်လွှာ တင်သွင်း သည့်နေ့မှ ခုနစ်ရက်အတွင်း အကြောင်းကြားစာပေးပို့ရမည်။

(ဂ) သက်ဆိုင်ရာ ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စုကော်မရှင် အဖွဲ့ခွဲ၏ ဆုံးဖြတ်ချက်ကိုမကျေနပ်လျှင် နည်းဥပဒေခွဲ (ခ) အရ ပေးပို့သည့် အကြောင်းကြားစာကို လက်ခံရရှိသည့် နေ့မှစ၍ သုံးရက်အတွင်း သက်ဆိုင်ရာ မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသို့ အယူခံနိုင်သည်။ မြို့နယ် ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသည် အယူခံလွှာ ရရှိသောအခါ အမှုတွဲ ဖွင့်လှစ်၍ လိုအပ်သည်များ စိစစ်ပြီး ဆောလျင်စွာ ဆုံးဖြတ်ချက်ချမှတ်ရမည်။ သက်ဆိုင်ရာ မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ၏ ဆုံးဖြတ်ချက်သည် ရွေးကောက်ပွဲ ဥပဒေပုဒ်မ ၅၃ပါပြဋ္ဌာန်းချက်များမှတစ်ပါး အပြီးအပြတ် ဖြစ်စေရမည်။

(ဃ) မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ၏ ဆုံးဖြတ်ချက်ကို သက်ဆိုင်ရာ ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စု ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသို့ ပေးပို့ရမည်။ ယင်း ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စုကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသည် မြို့နယ် ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ၏ ဆုံးဖြတ်ချက်နှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ရမည်။

(င) မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲတွင် အယူခံမှု မပြီးပြတ်သေးသော်လည်း မဲစာရင်းတွင် အမည်ပါရှိပြီးဖြစ်သောသူအား မဲမပေးရဟုတားမြစ်ခြင်း မပြုရ။ ယင်းအခွင့်အရေးအရ ပေးပြီးဖြစ်သော ဆန္ဒမဲသည်လည်း တရားဝင်ဖြစ်စေရမည်။

၁၃။ (က) နည်းဥပဒေ ၈ အရ ထုတ်ပြန်ကြေညာပြီးသော မဲစာရင်းများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စုကော်မရှင် အဖွဲ့ခွဲသည် မှန်ကန်စုံလင်သော မဲစာရင်းများဖြစ်စေရန် လိုအပ်သောအချက် အလက်များကို ဖြည့်စွက်ခြင်း၊ ကွယ်လွန်သူများ၏ အမည်များနှင့် ရွေးကောက်ပွဲဥပဒေအရ ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်မရှိသူများ၏ အမည်များကို ထုတ်ပယ်ခြင်း၊ သတ်ပုံသတ်ညွှန်းအမှားများနှင့် အရေးအကူးချွတ်ယွင်း သောအမှားများကို ပြင်ဆင်ခြင်းများပြုနိုင်သည်။ ယင်းသို့ ပြင်ဆင် ထားသည့် မဲစာရင်းများကို သက်ဆိုင်ရာ မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသို့ တင်ပြရမည်။

(ခ) မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသည် နည်းဥပဒေခွဲ (က) အရ တင်ပြချက်များ အပြင် မဲစာရင်းများ၌ မိမိတွေ့ရှိသည့် အရေးအကူးချွတ်ယွင်းသော အမှားများနှင့် မတော်တဆအမှားများကို ပြင်ဆင်နိုင်သည်။ ယင်းသို့ ပြင်ဆင်ထားသည့် မဲစာရင်းများကို သက်ဆိုင်ရာ ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စုကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသို့ လိုအပ်သလို ဆက်လက်ဆောင်ရွက် နိုင်ရန် ပေးပို့ရမည်။

(ဂ) မဲစာရင်းစောင်ရေကို ကော်မရှင်ကညွှန်ကြားသည့်အတိုင်း ပြုစုရမည်။

၁၄။ နည်းဥပဒေ ၁၁ (ဃ)တွင် မည်သို့ပင်ဆိုထားစေကာမူ -

(က) မဲစာရင်းတွင် ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူအချို့၏ အမည်များသည် အစုအဝေး အလိုက် ကျန်ရစ်ခဲ့ကြောင်းတွေ့ရှိလျှင် နေပြည်တော်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ၊ သက်ဆိုင်ရာကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း၊ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ သို့မဟုတ် ခရိုင်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲက ထိုအမည်များကို ^(၂)“ရွေးကောက်ပွဲမကျင်းပမီ ခုနစ်ရက်ထက် နောက်မကျစေဘဲ” နောက်ဆက်တွဲ မဲစာရင်းတွင် ထည့်သွင်းစေရန် ခွင့်ပြုနိုင်သည်။

(ခ) တစ်ဦးတစ်ယောက်၏ အမည်သည် မဲစာရင်းတွင် ပါဝင်ခွင့်မရှိဘဲ ပါဝင်နေကြောင်းတွေ့ရှိလျှင် ထိုအမည်အား မဲစာရင်းမှ ပယ်ဖျက်ခြင်းကို ကော်မရှင်နှင့် ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲအဆင့်ဆင့်တို့က ဆောင်ရွက်နိုင်သည်။

(ဂ) ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူတစ်ဦး၏ အမည်သည် မဲဆန္ဒနယ်တစ်နယ်ထက် ပိုသော မဲဆန္ဒနယ်များ၏ မဲစာရင်းများတွင် ပါရှိနေပါက မဲဆန္ဒရှင်၏ ဆန္ဒနှင့်အညီ ၎င်းမဲပေးလိုသည့် မဲဆန္ဒနယ်တွင် မဲပေးနိုင်ရန်အတွက် အဆိုပါမဲပေးလိုသည့် မဲဆန္ဒနယ်နှင့် သက်ဆိုင်သည့် မြို့နယ်ကော်မရှင် အဖွဲ့ခွဲက စီစဉ်ဆောင်ရွက် ပေးရမည်။ ထို့နောက် ယင်းမြို့နယ်ကော်မရှင်

(၂) ဒုတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

အဖွဲ့ခွဲသည် ထိုသူ၏ အမည်အား မိမိမဲဆန္ဒနယ်၏ မဲစာရင်းတွင် ထည့်သွင်းပြီးကြောင်းနှင့် အခြားမဲဆန္ဒနယ်များရှိ မဲစာရင်းများတွင် ထိုသူ၏အမည်ကို ပယ်ဖျက်ပေးရန် အမည်စာရင်း ပါရှိနေသည့် သက်ဆိုင်ရာ မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ အသီးသီးထံသို့ အကြောင်းကြားရမည်။

(ဃ) ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူတစ်ဦး၏ အမည်သည် မဲဆန္ဒနယ်တစ်ခု အတွင်းတွင် ရှိသော ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စု တစ်ခုထက် ပိုသည့် မဲစာရင်းများတွင် ပါရှိနေပါက မဲဆန္ဒရှင်၏ ဆန္ဒနှင့်အညီ ၎င်းမဲပေးလိုသည့် ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စုတွင် မဲပေးနိုင်ရန်အတွက် မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲက သက်ဆိုင်ရာ ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စု ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသို့ အကြောင်းကြားစီစဉ် ပေးရမည်။ ထို့နောက် မိမိမြို့နယ်အတွင်းရှိ အခြားသော ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စုရှိ မဲစာရင်းများမှ ထိုသူ၏အမည်ကို ပယ်ဖျက်စေရန် ညွှန်ကြားရမည်။

(င) ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူတစ်ဦးသည် ဒေသတစ်ခုမှ အခြားဒေသ တစ်ခုသို့ ပြောင်းရွှေ့သည့်အခါ မဲဆန္ဒနယ်တစ်နယ်၏ မဲစာရင်းမှ အခြားမဲဆန္ဒနယ် တစ်နယ်၏ မဲစာရင်းသို့ အမည်ပြောင်းရွှေ့လိုလျှင် ၁၉၅၁ ခုနှစ်၊ ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံအတွင်း နေထိုင်သူများ မှတ်ပုံတင်ရေး နည်းဥပဒေ ၂၆ (၂)နှင့် နည်းဥပဒေ ၂၇ (၁)တို့အရ ထုတ်ပေးသော ပုံစံ (၁၀) သို့မဟုတ် ပုံစံ (၉၀/၁/နငသ) နှင့်အတူ လက်ရှိ မဲဆန္ဒနယ် မဲစာရင်း၌ မိမိအမည်ကို ပယ်ဖျက်၍ အခြားမဲဆန္ဒနယ်သို့ ပြောင်းရွှေ့ပေးရန် တောင်းဆိုလွှာ ပုံစံ (၄-က)ဖြင့် သက်ဆိုင်ရာ ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စု ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသို့ တင်သွင်းရမည်။ ယင်း တင်ပြချက်အတိုင်း မှန်ကန်ကြောင်း တွေ့ရှိလျှင် သက်ဆိုင်ရာ ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲက ခွင့်ပြု၍ ယင်းအမည်ကို မဲစာရင်းမှ ပယ်ဖျက်

ပြီးကြောင်း အထောက်အထား ဖြစ်သည့် ပုံစံ (၄-ခ)ကို ထိုသူအား ပေးရမည်။ ထိုသူသည် မိမိပြောင်းရွှေ့နေထိုင်သည့် မဲဆန္ဒနယ်၏ မဲစာရင်းတွင် မိမိအမည်ကို ထည့်သွင်းပေးပါရန် ပြောင်းရွှေ့ရောက်ရှိ သည့် နေရာ၏ အိမ်ထောင်စု ဇယားနှင့် ပုံစံ (၄-ခ) တို့ ပူးတွဲ၍ တောင်းဆိုလွှာပုံစံ (၃) ကို တင်သွင်းလျှင် သက်ဆိုင်ရာ ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စု ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲက မဲစာရင်း၌ ထည့်သွင်း ပေးရမည်။ ယင်းသို့ ရွှေ့ပြောင်းလာသောမဲဆန္ဒနယ်၌ ထိုသူသည် ဆန္ဒမဲ ပေးပိုင်ခွင့်ရှိသည်။

၁၅။ (က) မဲစာရင်း၏ စာမျက်နှာတိုင်းတွင် ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စု ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ ဥက္ကဋ္ဌ နှင့် အတွင်းရေးမှူးတို့က လက်မှတ်ရေးထိုး၍ အတည်ပြုထားသော သက်ဆိုင်ရာ ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာ အုပ်စု၏ မဲစာရင်း နှစ်စုံကို မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသို့ ပေးပို့ရမည်။ မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲက မဲဆန္ဒနယ် အလိုက် စုစည်းရမည်။

၂။(ခ) မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသည် မဲစာရင်းမိတ္တူကို ကူးယူခွင့်ပြုရန် လျှောက်ထားလာပါက -

- (၁) လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းတစ်ဦးဦးက လျှောက်ထားခြင်း ဖြစ်လျှင် မဲစာရင်းမိတ္တူ တစ်စုံကို အခမဲ့ကူးယူခွင့် ပြုနိုင်သည်။
- (၂) အခြားသူတစ်ဦးဦးက ခိုင်လုံသော အကြောင်းပြချက်ဖြင့် လျှောက်ထားခြင်းဖြစ်လျှင်^(၃)“တစ်မျက်နှာလျှင် ငွေ ၂၅ ကျပ်နှုန်း” ပေးသွင်းစေ၍ ကူးယူခွင့် ပြုနိုင်သည်။”

(၂) ဒုတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။
 (၃) တတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

အခန်း (၄)

ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ ကြေညာချက်များထုတ်ပြန်ခြင်း

၁၆။ ကော်မရှင်သည် အောက်ပါနေ့ရက်များကို သတ်မှတ်ကြေညာရမည် -

- (က) ရွေးကောက်ပွဲ စတင်ကျင်းပမည့်နေ့ရက်၊
- (ခ) မဲဆန္ဒနယ်အသီးသီးအတွက် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းအမည်စာရင်း တင်သွင်းရမည့် နောက်ဆုံးနေ့ရက်နှင့် အချိန်၊
- (ဂ) လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း အမည်စာရင်းတင်သွင်းလွှာကို ရုပ်သိမ်းလိုက ရုပ်သိမ်းနိုင်သည့် နောက်ဆုံးနေ့ရက်နှင့် အချိန်၊
- (ဃ) လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း အမည်စာရင်း တင်သွင်းလွှာများကို စိစစ်ရန် နေ့ရက်။

၁၇။ နေပြည်တော်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ၊ သက်ဆိုင်ရာ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း ၊ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ သို့မဟုတ် ခရိုင်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသည် ကော်မရှင်က နည်းဥပဒေ ၁၆ အရ သတ်မှတ်ကြေညာသည့် နေ့ရက်များကို ဖော်ပြ၍ ရွေးကောက်ခံလိုသူများက အမည်စာရင်းတင်သွင်းကြရန် ပုံစံ(၅)ဖြင့် ကြေညာရမည်။ ယင်းကြေညာချက် မိတ္တူများကို သက်ဆိုင်ရာ မြို့နယ်များတွင် ထပ်ဆင့် ကြေညာစေရမည်။

အခန်း (၅)

လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းအမည်စာရင်းတင်သွင်းခြင်းနှင့်

ရွေးကောက်ပွဲကိုယ်စားလှယ်ခန့်ထားခြင်း

၁၈။ ရွေးကောက်ပွဲတွင် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်လိုသော^(၃)“(မသန်စွမ်းသူများအပါအဝင်)” လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း တစ်ဦးသည် -

(၃) တတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

(က) ရွေးကောက်ပွဲဥပဒေပုဒ်မ ၄ (က)အရ သတ်မှတ်ထားသော မဲဆန္ဒနယ်အတွက် ရွေးကောက်ပွဲဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့် အညီ နေပြည်တော်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ၊ သက်ဆိုင်ရာ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရ တိုင်း၊ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ သို့မဟုတ် ခရိုင် ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ ဥက္ကဋ္ဌထံဖြစ်စေ၊ ဥက္ကဋ္ဌက တာဝန်လွှဲအပ်ထားသော အတွင်းရေးမှူး သို့မဟုတ် ဥက္ကဋ္ဌက တာဝန်လွှဲအပ်ထားသော အဖွဲ့ဝင် တစ်ဦးထံဖြစ်စေ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းအဖြစ် အမည် စာရင်း တင်သွင်းနိုင်သည်။^(၂) “ယင်းသို့ တင်သွင်းရာတွင် ကိုယ်ရေး မှတ်တမ်း နှစ်စောင်ကိုပါ ကော်မရှင်ကသတ်မှတ်ပေးသည့် ပုံစံအတိုင်း ပူးတွဲတင်သွင်းရမည်။”

(ခ) ရွေးကောက်ပွဲတစ်ခုတွင် မဲဆန္ဒနယ်တစ်နယ်ထက်ပို၍ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်လောင်းအဖြစ် တစ်ပြိုင်တည်း အမည်စာရင်း တင်သွင်းခြင်း မပြုရ။

(ဂ) အမည်စာရင်းတင်သွင်းလွှာကို ပုံစံ (၆)^(၂) “မူရင်း” နှစ်စောင်ဖြင့် တင်သွင်း ရမည်။ ယင်းတင်သွင်းလွှာနှင့်အတူ ကော်မရှင်က သတ်မှတ်ပေးသော ငွေစာရင်းခေါင်းစဉ်သို့^(၃) “ရွေးကောက်ပွဲဝင်ခွင့် အာမခံငွေ ကျပ်သုံးသိန်း” ကို^(၂) “မိမိအမည်စာရင်းတင်သွင်းရမည့် ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ ရုံးစိုက်ရာ” မြန်မာ့ စီးပွားရေးဘဏ်ခွဲတွင် ပေးသွင်းပြီးကြောင်း ချလန်ဖြတ်ပိုင်း မူရင်းကို လည်း ပူးတွဲတင်ပြရမည်။

၁၉။ (က) လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းတစ်ဦးသည် အမည်စာရင်း တင်သွင်း ရန်သတ်မှတ်ထားသော နောက်ဆုံးနေ့ရက်နှင့် အချိန် မတိုင်မီ သတ်မှတ်ထားသော ရုံးချိန်အတွင်း မိမိကိုယ်တိုင်ဖြစ်စေ၊ အမည်စာရင်း

(၂) ဒုတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။
 (၃) တတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

တင်သွင်းလွှာပါ ယင်း၏ ရွေးကောက်ပွဲကိုယ်စားလှယ်က ဖြစ်စေ အမည်စာရင်း တင်သွင်းလွှာကို တင်သွင်းရမည်။

- (ခ) အမည်စာရင်းတင်သွင်းလွှာတွင် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းသည် မြို့နယ်တရားသူကြီး အဆင့်ထက်မနိမ့်သော တရားသူကြီးတစ်ဦးဦး ရှေ့မှောက်၌ လက်မှတ်ရေးထိုးပြီးဖြစ်ရမည်။ ထိုတရားသူကြီးကလည်း ကိုယ်စားလှယ်လောင်းသည် မိမိ၏ ရှေ့မှောက်တွင် ယင်းသို့ လက်မှတ်ရေးထိုးကြောင်း ထပ်ဆင့်လက်မှတ်ရေးထိုး၍ ရုံးတံဆိပ် ရိုက်နှိပ်ပေးပြီးဖြစ်ရမည်။
- (ဂ) နေပြည်တော်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ၊ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း၊ ကိုယ်ပိုင် အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ သို့မဟုတ် ခရိုင်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ သည် သတ်မှတ်ထားသောကာလ ကုန်ဆုံးပြီးမှ တင်သွင်းလာသည့် အမည်စာရင်း တင်သွင်းလွှာကို လက်ခံခြင်း မပြုရ။
- (ဃ) နေပြည်တော်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ၊ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း၊ ကိုယ်ပိုင် အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ သို့မဟုတ် ခရိုင်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ သည် မိမိတို့ လက်ခံရရှိထားသော အမည်စာရင်း တင်သွင်းလွှာ မိတ္တူ တစ်စောင်စီကို မဲဆန္ဒနယ်အလိုက်စုစည်း၍ သတ်မှတ်ထားသည့် နေ့ရက် တွင် စိစစ်ပြီး ရွေးကောက်ပွဲဥပဒေပါ အရည်အချင်းများနှင့် ကိုက်ညီ ပါ က သက်ဆိုင်ရာ မဲဆန္ဒနယ်အတွက် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း များ၏ အမည်စာရင်းကို ပုံစံ (၁၀)ဖြင့် ကြေညာရမည်။ ထို့နောက် ကြေညာချက် မိတ္တူတစ်စောင်ကို ကော်မရှင်သို့လည်းကောင်း၊ သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသို့ လည်းကောင်း အမြန်ဆုံး နည်းဖြင့်ပေးပို့ရမည်။

၂၀။ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း တစ်ဦးသည် မိမိ၏ အမည်စာရင်း တင်သွင်းလွှာ ပုံစံ (၆)တွင် လိုအပ်ချက်များကို အပြည့်အစုံဖြည့်သွင်းထားခြင်း

မရှိလျှင်လည်းကောင်း၊ ပူးတွဲပါရှိရမည့် စာရွက်စာတမ်းများ ပြည့်စုံစွာ ပူးတွဲထားခြင်းမရှိလျှင်လည်းကောင်း ယင်းအမည်စာရင်းတင်သွင်းလွှာကို နေပြည်တော် ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ၊ သက်ဆိုင်ရာ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း၊ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရ ဒေသ ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ သို့မဟုတ် ခရိုင်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲက ငြင်းပယ်ရမည်။

၂၁။ နေပြည်တော်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ၊ သက်ဆိုင်ရာ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း၊ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ သို့မဟုတ် ခရိုင်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ ဥက္ကဋ္ဌ သို့မဟုတ် နည်းဥပဒေ ၁၈ (က)အရ ယင်းက တာဝန်လွှဲအပ်ခြင်း ခံရသူသည်-

- (က) အမည်စာရင်းတင်သွင်းလွှာ လက်ခံရရှိပါက ယင်းတင်သွင်းလွှာပေါ်၌ အမှတ်စဉ်ရေးမှတ်ပြီး ရရှိသော နေ့ရက်၊ အချိန် တို့ကို မှတ်တမ်းတင်၍ လက်မှတ်ရေးထိုးရမည်။
- (ခ) အမည်စာရင်းတင်သွင်းလွှာ၌ ပါရှိသည့်အတိုင်း လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း အမည်နှင့်တကွ အချက်အလက်အပြည့်အစုံအပြင် အမည်စာရင်း တင်သွင်းလွှာ စိစစ်ရန်သတ်မှတ်သောနေ့ရက်၊ အချိန် ၊ နေရာ တို့ကို ဖော်ပြသော ကြေညာချက် ပုံစံ (၆-က) ကို မိမိ၏ရုံး၌ အများပြည်သူမြင်နိုင်သည့် နေရာတွင် ဆောလျင်စွာ ကပ်ထားရမည်။

၂၂။ (က) လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းတစ်ဦးသည် အခြားသူတစ်ဦးအား မိမိ၏ ရွေးကောက်ပွဲ ကိုယ်စားလှယ်အဖြစ် ခန့်ထားလိုလျှင် ပုံစံ (၇-က) ဖြင့်ခန့်ထားရမည်။ ယင်းခန့်စာတွင် ခန့်ထားခြင်းခံရသူက သဘောတူကြောင်း လက်မှတ်ရေးထိုးရမည်။

(ခ) အမည်စာရင်းတင်သွင်းလွှာနှင့်အတူ ခန့်စာနှစ်စောင်ကို ပူးတွဲ တင်သွင်းရမည်။ ခန့်စာများပါ ရွေးကောက်ပွဲကိုယ်စားလှယ်၏ ဓာတ်ပုံပေါ်၌ နေပြည်တော် ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ၊ သက်ဆိုင်ရာ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း၊ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ သို့မဟုတ် ခရိုင်

ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ၏ တံဆိပ်ရိုက်နှိပ်၍ တစ်စောင်အား အမည်စာရင်း တင်သွင်းသူသို့ ပြန်လည်ပေးအပ်ရမည်။

(ဂ) ရွေးကောက်ပွဲကိုယ်စားလှယ် နုတ်ထွက်လျှင်ဖြစ်စေ၊ ကွယ်လွန်လျှင် ဖြစ်စေ၊ ရွေးကောက်ပွဲကိုယ်စားလှယ်အဖြစ်မှ ရုပ်သိမ်းခံရလျှင် ဖြစ်စေ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်လောင်းသည် နေပြည်တော်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ၊ သက်ဆိုင်ရာ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း၊ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ သို့မဟုတ် ခရိုင်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသို့ ယခင်ထုတ်ပေး ထားသော ခန့်စာနှင့်အတူ ရုပ်သိမ်းလွှာ ပုံစံ (၇-ခ) ဖြင့် တင်ပြရမည်။ ထို့နောက် မိမိကိုယ်ကို လည်းကောင်း၊ အခြားသူတစ်ဦးကို လည်းကောင်း မိမိ၏ ရွေးကောက်ပွဲ ကိုယ်စားလှယ်အဖြစ် နည်းဥပဒေ ၂၂ နှင့်အညီ ပုံစံ (၇) ၊ ပုံစံ (၇-က) တို့ဖြင့် ထပ်မံခန့်ထားရမည်။

(၃)“(ဃ) လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း အတည်ပြုပြီးသည့်အခါ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်လောင်းနှင့် ယင်း၏ ရွေးကောက်ပွဲ ကိုယ်စားလှယ်တို့ အတွက် စိစစ်ရေးကတ်ပြားများကို သက်ဆိုင်ရာ ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲက ထုတ်ပေးရမည်။”

၂၃။ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းတစ်ဦးသည် -

(က) မဲရုံအသီးသီးတွင်မိမိကိုယ်စားဆောင်ရွက်ရန် မဲရုံကိုယ်စားလှယ်နှင့် အကူကိုယ်စားလှယ် တစ်ဦးစီ ခန့်ထားနိုင်သည်။

(ခ) နည်းဥပဒေခွဲ (က)အရ ခန့်ထားရာတွင် ပုံစံ(၈)ဖြင့် ခန့်ထားရမည်။

(ဂ) သက်ဆိုင်ရာ^(၃)“ရပ်ကွက်သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စုကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ”သို့ မဲရုံကိုယ်စားလှယ်နှင့် အကူကိုယ်စားလှယ်အသီးသီးအတွက် ခန့်စာ နှစ်စောင်စီကို ဆန္ဒမဲ ပေးရန်သတ်မှတ်ထားသော နေ့ရက်မတိုင်မီ အနည်းဆုံးခုနစ်ရက် ကြိုတင်၍ ပေးပို့ရမည်။

(၃) တတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

၂၄။ သက်ဆိုင်ရာ^(၃) “ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စုကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ”သည် နည်းဥပဒေ ၂၃ အရ ခန့်ထားသော မဲရုံကိုယ်စားလှယ်နှင့် အကူကိုယ်စားလှယ်ကို သဘောတူလျှင် ယင်းမဲရုံကိုယ်စားလှယ် နှင့် အကူကိုယ်စားလှယ်တို့၏ ဓာတ်ပုံပေါ်၌^(၃) “ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စုကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ”က တံဆိပ်ရိုက်နှိပ်၍ တစ်စောင်စီကို လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်လောင်းထံသို့ ပြန်လည် ပေးအပ်ရမည်။^(၃) “ယင်းခန့်စာကို မဲရုံကိုယ်စားလှယ်နှင့် အကူ ကိုယ်စားလှယ်တို့က ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပသည့်နေ့တွင် မဲရုံမှူးထံ အပ်နှံရမည်။”

၂၅။ မဲရုံကိုယ်စားလှယ် သို့မဟုတ် အကူကိုယ်စားလှယ် နုတ်ထွက်လျှင် ဖြစ်စေ၊ ကွယ်လွန်လျှင်ဖြစ်စေ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းက ယင်းအား ခန့်ထားခြင်းမှ ရုပ်သိမ်းလျှင်ဖြစ်စေ သက်ဆိုင်ရာ^(၃) “ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စုကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ”သို့ ပုံစံ (၈-က)ဖြင့် တင်ပြရမည်။ ထို့နောက် နည်းဥပဒေ ၂၃ နှင့်အညီ ပုံစံ (၈)ဖြင့် အခြားသူတစ်ဦးကို မဲရုံကိုယ်စားလှယ် သို့မဟုတ် အကူကိုယ်စားလှယ်အဖြစ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းက အစားထိုးခန့်ထားနိုင်သည်။

အခန်း (၆)

လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းအမည်စာရင်းတင်သွင်းလွှာများကို စိစစ်ခြင်း

၂၆။ အမည်စာရင်းတင်သွင်းလွှာများကို စိစစ်ရန် သတ်မှတ်ထားသည့်နေ့ရက်၊ အချိန်နှင့် နေရာသို့ အောက်ပါပုဂ္ဂိုလ်များ လာရောက်ခွင့်ရှိသည် -

- (က) သက်ဆိုင်ရာ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများ၊
- (ခ) သက်ဆိုင်ရာ ရွေးကောက်ပွဲကိုယ်စားလှယ်များ၊
- (ဂ) လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း အသီးသီးက ဤကိစ္စအလို့ငှာ စာဖြင့် တာဝန်လွှဲအပ်ထားသူ၊

(၃) တတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

(ဃ) နေပြည်တော်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ၊ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း၊ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ သို့မဟုတ် ခရိုင်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲကို ကူညီရန်အတွက် ယင်းအဖွဲ့ခွဲက တာဝန်ပေးအပ်ခြင်းခံရသူများ၊

(င) ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူများ။

၂၇။ နေပြည်တော်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ၊ သက်ဆိုင်ရာ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း၊ ကိုယ်ပိုင် အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ သို့မဟုတ် ခရိုင်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသည် အမည်စာရင်း တင်သွင်းလွှာများကိုစိစစ်ရာတွင် မိမိကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲကဖြစ်စေ၊ ရွေးကောက်ပွဲဥပဒေပုဒ်မ ၂၅ (ခ)အရ ယှဉ်ပြိုင်ရွေးကောက်ခံသည့် သက်ဆိုင်ရာ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း တစ်ဦးဦးက လုံလောက်သော အထောက်အထားများ တင်ပြ၍ ကန့်ကွက်သောကြောင့်ဖြစ်စေ အောက်ပါအကြောင်း တစ်ရပ်ရပ်နှင့် စပ်လျဉ်း၍ ခိုင်လုံသော အထောက်အထား တွေ့ရှိပါက အမည်စာရင်း တင်သွင်းလွှာကို ပယ်နိုင်သည်-

(က) လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း၏ အမည်စာရင်းတင်သွင်းလွှာတွင် ဖော်ပြ ထားသော အမည်နှင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားအမှတ် သို့မဟုတ် အမျိုးသားမှတ်ပုံတင်ကတ်ပြားအမှတ်တို့သည် သက်ဆိုင်ရာ မဲစာရင်းတွင် ပါရှိသော အမည်နှင့် နိုင်ငံသား စိစစ်ရေးကတ်ပြား အမှတ် သို့မဟုတ် အမျိုးသားမှတ်ပုံတင် ကတ်ပြားအမှတ်တို့နှင့် ကိုက်ညီမှုမရှိခြင်း၊

(ခ) အမည်စာရင်းတင်သွင်းလွှာကို လိမ်လည်ပြုလုပ်တင်သွင်းခြင်း၊

(ဂ) လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းသည် ရွေးကောက်ပွဲဥပဒေအရ ရွေးကောက်တင်မြှောက်ခံပိုင်ခွင့် မရှိသူဖြစ်ခြင်း သို့မဟုတ် ရွေးကောက်တင်မြှောက်ခံပိုင်ခွင့် အရည်အချင်းများနှင့် ပြည့်စုံသူ မဟုတ်ခြင်း၊

ရှင်းလင်းချက်။ (၁) လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းသည် စိတ်ပေါ့သွပ်သူ သို့မဟုတ် လူမွဲအဖြစ် သက်ဆိုင်ရာ

တရားရုံး၏ကြေညာခံထားရခြင်းမှ လွတ်မြောက်
ခွင့် မရသေးသူဖြစ်ကြောင်း အကြောင်းပြချက်
ဖြင့် ကန့်ကွက်ခြင်း ဖြစ်လျှင် သက်ဆိုင်ရာ
တရားရုံး၏ မှန်ကန်ကြောင်း လက်မှတ်ရေးထိုး
ထားသည့် အမိန့်မိတ္တူမှန်ကို တင်ပြရမည်။ထိုသို့
တင်ပြခြင်း မရှိပါက ယင်းကန့်ကွက်ချက်ကို
အရေးမယူရ။

(၂) လွတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းသည် နိုင်ငံသား
မဟုတ်ကြောင်း၊ ယင်းမွေးဖွားချိန်တွင် ယင်း၏
မိဘနှစ်ပါးလုံး သို့မဟုတ် တစ်ပါးပါးသည်
နိုင်ငံသား မဟုတ်ကြောင်း၊ လွတ်တော်
ကိုယ်စားလှယ်အဖြစ် ရွေးကောက်တင်မြှောက်
ခံရသည့် အချိန်နှင့်တစ်ဆက်တည်း ပြည်ထောင်စု
မြန်မာနိုင်ငံတော်တွင် အနည်းဆုံး ၁၀ နှစ်
နေထိုင်ခဲ့သူ မဟုတ်ကြောင်း အကြောင်းပြချက်
တစ်ခုခုဖြင့် ကန့်ကွက်ခြင်းဖြစ်လျှင် ခိုင်လုံသော
သက်သေ သို့မဟုတ် အထောက်အထား၊
သက်ဆိုင်ရာဌာန သို့မဟုတ် အဖွဲ့အစည်း၏
မှန်ကန်ကြောင်း လက်မှတ်ရေးထိုးထားသည့်
ဆုံးဖြတ်ချက် သို့မဟုတ် မှတ်တမ်းမိတ္တူမှန်
တစ်ခုခုကို တင်ပြရမည်။ ထိုသို့တင်ပြခြင်း
မရှိပါက ယင်းကန့်ကွက်ချက် ကိုအရေးမယူရ။

(ဃ) အမည်စာရင်းတင်သွင်းရာတွင်လည်းကောင်း၊^(၃)“ရွေးကောက်ပွဲဝင်ခွင့်
အာမခံငွေ” ပေးသွင်းရာတွင်လည်းကောင်း ဤနည်းဥပဒေများနှင့်
အညီ ဆောင်ရွက်ရန် ပျက်ကွက်ခြင်း။

(၃) တတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

၂၈။ နေပြည်တော်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ၊ သက်ဆိုင်ရာ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း၊ ကိုယ်ပိုင် အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ သို့မဟုတ် ခရိုင်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ သည် ကန့်ကွက်ချက်ကို စုံစမ်းစစ်ဆေးရာတွင် -

(က) ကန့်ကွက်သူက လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း သို့မဟုတ် ယင်း၏ ရွေးကောက်ပွဲကိုယ်စားလှယ်သည် ရွေးကောက်ပွဲဥပဒေ အခန်း (၅)နှင့် အခန်း(၇)ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့် ကိုက်ညီသူ မဟုတ်ဟု ကန့်ကွက်လျှင် ထိုကန့်ကွက်ချက်နှင့် စပ်လျဉ်း၍ သက်သေအထောက် အထားထင်ရှားအောင် တင်ပြခြင်း မပြုနိုင်ပါက ကန့်ကွက်လွှာကို ပယ် ရမည်။

(ခ) လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းသည် ရွေးကောက်ပွဲဥပဒေ အခန်း (၅)နှင့် ကိုက်ညီသော်လည်း ယင်း၏ ရွေးကောက်ပွဲ ကိုယ်စားလှယ်သည် ရွေးကောက်ပွဲ ဥပဒေ အခန်း (၅)နှင့် အခန်း (၇)ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့် မကိုက်ညီသောကြောင့် ကန့်ကွက်လွှာကို လက်ခံခဲ့ခြင်းဖြစ်လျှင် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းသည် ယင်း၏ ရွေးကောက်ပွဲ ကိုယ်စားလှယ် တစ်ဦး၏ အမည်ကို ပုံစံ(၇-က) ဖြင့် ထပ်မံတင်သွင်း နိုင်သည် သို့မဟုတ် ရွေးကောက်ပွဲကိုယ်စားလှယ်အဖြစ် မိမိကိုယ်တိုင် ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း တင်ပြနိုင်သည်။

၂၉။ နေပြည်တော်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ၊ သက်ဆိုင်ရာ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း၊ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ သို့မဟုတ် ခရိုင်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ သည် မဲစာရင်း၌လည်းကောင်း၊ အမည်စာရင်းတင်သွင်းလွှာ၌ လည်းကောင်း အမည်၊ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားအမှတ် သို့မဟုတ် အမျိုးသားမှတ်ပုံတင် ကတ်ပြားအမှတ်၊ နေရပ်တို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဖော်ပြရာ၌ အနည်းငယ်မှားယွင်းခြင်း၊ ချို့ငဲ့ခြင်း၊ ချွတ်ချော်ခြင်း ရှိသော်လည်း ယင်းသို့ ဖော်ပြချက်မှာ မည်သူမည်ဝါ

သို့မဟုတ် မည်သည့်နေ့ရပ်ကို ဆိုလိုကြောင်း အများသိရှိနားလည်နိုင်လျှင် ယင်းသို့ မှားယွင်းခြင်း၊ ချို့ငဲ့ခြင်း သို့မဟုတ် ချွတ်ချော်ခြင်းအတွက် အမည်စာရင်း တင်သွင်းလွှာကို မပယ်ရ။ မဲစာရင်း၌ ဖြစ်စေ၊ အမည်စာရင်းတင်သွင်းလွှာ၌ ဖြစ်စေ ယင်းသို့ မှားယွင်းခြင်း၊ ချို့ငဲ့ခြင်း သို့မဟုတ် ချွတ်ချော်ခြင်းကို ပြင်ဆင် ခွင့်ပြုနိုင်သည်။

၃၀။ နေပြည်တော်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ၊ သက်ဆိုင်ရာ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း၊ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ သို့မဟုတ် ခရိုင်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသည် -

- (က) အမည်စာရင်းတင်သွင်းလွှာ သို့မဟုတ် ကန့်ကွက်လွှာ တစ်ခုချင်းအလိုက် အမှုတွဲဖွင့်လှစ်ရမည်။ အမည်စာရင်းတင်သွင်းလွှာ သို့မဟုတ် ကန့်ကွက်လွှာကို လက်ခံလျှင်လက်ခံကြောင်း၊ ပယ်လျှင် ပယ်ကြောင်း အကျိုးအကြောင်း အကျဉ်းချုပ်ဖော်ပြ၍ အမှုတွဲတွင် မှတ်တမ်းတင်ပြီး ဥက္ကဋ္ဌ သို့မဟုတ် အတွင်းရေးမှူးက လက်မှတ်ရေးထိုးရမည်။
- (ခ) သတ်မှတ်ထားသောနေ့တွင် အမည်စာရင်း တင်သွင်းလွှာများ စိစစ်ခြင်း နှင့် စပ်လျဉ်းသော လုပ်ငန်းအားလုံး ပြီးပြတ်အောင် ဆောင်ရွက် ရမည်။ သို့ရာတွင် ကန့်ကွက်ချက်ရှိလျှင် ယင်း ကန့်ကွက်ချက်အပေါ် စုံစမ်းစစ်ဆေးခြင်းနှင့် ဆုံးဖြတ်ချက်ချခြင်းတို့ကို ခုနစ်ရက်အတွင်း ပြီးပြတ်အောင် ဆောင်ရွက်ရမည်။

၃၁။ (က) နေပြည်တော်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ၊ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း၊ ကိုယ်ပိုင် အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ သို့မဟုတ် ခရိုင်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ ၏ အမိန့်ကို မကျေနပ်သူသည် ယင်းအမိန့်ချမှတ်သည့် ရက်မှစ၍ ^(၃)“ခုနစ်ရက်အတွင်း” သက်ဆိုင်ရာတိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ် ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသို့ အယူခံနိုင်သည်။

(၃) တတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

(ခ) နေပြည်တော်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ၊ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း၊ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ သို့မဟုတ် ခရိုင်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသည်^(၃)“သက်ဆိုင်သူအား အမိန့်ချမှတ်သည့်ရက်မှစ၍ ခုနစ်ရက်အတွင်း သက်ဆိုင်ရာတိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသို့ အယူခံနိုင်ကြောင်း ပြောကြားပြီးနောက် ထိုသို့ပြောကြားပြီးကြောင်းကို အမှုတွဲတွင် မှတ်တမ်းတင် ထားရမည်။”

(၃) “(ဂ) အယူခံလိုသူအား အယူခံနိုင်ရန်အတွက် ဆုံးဖြတ်ချက်မိတ္တူမှန်တစ်စောင်ကို အမိန့်ချမှတ်သည့် နေ့တွင် အခမဲ့ ထုတ်ပေးရမည်။”

(ဃ) ယင်းသို့ ဆုံးဖြတ်ချက်မိတ္တူမှန် ထုတ်ပေးပြီးနောက် နေပြည်တော်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ၊ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း၊ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ သို့မဟုတ် ခရိုင်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသည် အဆိုပါအမှုတွဲကို သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသို့^(၃)“အမြန်ဆုံး” ပေးပို့ရမည်။ ယင်းသို့ ပေးပို့သော အမှုတွဲကို မိတ္တူပြုစု၍ မိမိရုံးတွင် လက်ခံအဖြစ် သိမ်းဆည်းထားရမည်။

၃၂။ နည်းဥပဒေ ၃၁ အရ တင်သွင်းသောအယူခံလွှာကို လက်ခံရရှိလျှင် သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသည် နေပြည်တော်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ၊ သက်ဆိုင်ရာ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း၊ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ သို့မဟုတ် ခရိုင်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲမှ တင်ပြလာသော အမှုတွဲနှင့် အယူခံလွှာတွင် ဖော်ပြထားသော အကြောင်းပြချက်များကို စိစစ်၍ အယူခံလွှာရရှိသည့်ရက်မှ ခုနစ်ရက်အတွင်း သင့်လျော်သော အမိန့်ကို ချမှတ်ရမည်။ အမိန့်စာ မိတ္တူတစ်စောင်စီကို သက်ဆိုင်ရာ ကိုယ်ပိုင် အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း၊ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ သို့မဟုတ် ခရိုင်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲနှင့် အယူခံသူတို့ထံ သုံးရက်အတွင်း အမြန်ဆုံး ပေးပို့ရမည်။

(၃) တတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

အခန်း (၇)

လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း အမည်စာရင်းတင်သွင်းလွှာကို ရုပ်သိမ်းခြင်း

၃၃။ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း တစ်ဦးသည် မိမိ အမည်စာရင်း တင်သွင်းလွှာကို မိမိဆန္ဒအလျောက် ရုပ်သိမ်းလိုလျှင် ကော်မရှင်က သတ်မှတ်ထားသည့် ကာလအတွင်း ရုပ်သိမ်းလွှာကို ပုံစံ (၉) နှစ်စောင်ဖြင့် မိမိကိုယ်တိုင် ဖြစ်စေ၊ ယင်း၏ ရွေးကောက်ပွဲ ကိုယ်စားလှယ်ကဖြစ်စေ နေပြည်တော်ကော်မရှင် အဖွဲ့ခွဲ၊ သက်ဆိုင်ရာ ကိုယ်ပိုင် အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း၊ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ သို့မဟုတ် ခရိုင်ကော်မရှင် အဖွဲ့ခွဲထံ တင်ပြရမည်။

၃၄။ ယင်းရုပ်သိမ်းလွှာကို နေပြည်တော်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ၊ သက်ဆိုင်ရာ ကိုယ်ပိုင် အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း၊ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ သို့မဟုတ် ခရိုင်ကော်မရှင် အဖွဲ့ခွဲကလက်ခံပြီး မိမိ၏ရုံးတွင် အများပြည်သူတွေ့မြင်နိုင်သော နေရာ၌ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်လောင်းအဖြစ်မှ ရုပ်သိမ်းသည့် ကြေညာချက် တစ်စောင်ကို ကပ်ထားရမည်။

အခန်း (၈)

လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းအမည်စာရင်းတင်သွင်းလွှာများကို စိစစ်ပြီးနောက် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းများ

၃၅။ အမည်စာရင်း တင်သွင်းလွှာများကို စိစစ်ပြီးနောက် အမည်စာရင်း တင်သွင်းလွှာ ရုပ်သိမ်းရန် သတ်မှတ်ထားသောရက် ကုန်ဆုံးသည်နှင့် နေပြည်တော်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ၊ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း၊ ကိုယ်ပိုင် အုပ်ချုပ် ခွင့်ရဒေသကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ သို့မဟုတ် ခရိုင် ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသည် စိစစ်လက်ခံ အတည်ပြုထားသော လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း များ၏ အမည်စာရင်းကို အက္ခရာစဉ်အလိုက် ပုံစံ(၁၀) ဖြင့်ပြုစု၍ မိမိ၏ရုံးတွင် အများပြည်သူ တွေ့မြင် နိုင်သော နေရာ၌ ကပ်ထားကြေညာရမည်။မိတ္တူ တစ်စောင်စီကို သက်ဆိုင်ရာ

မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲများနှင့် ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စု ကော်မရှင် အဖွဲ့ခွဲများသို့ ပေးပို့၍ ယင်းတို့၏ ရုံးများတွင် အများပြည်သူတွေ့မြင်နိုင်သော နေရာ၌ ကပ်ထားစေရမည်။ မိတ္ထူ တစ်စောင်ကို နည်းဥပဒေ ၁၉ (ဃ)ပါ ပြဋ္ဌာန်းထားသည့်အတိုင်း ကော်မရှင်နှင့် သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသို့ ပေးပို့ရမည်။

၃၆။ နေပြည်တော်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ၊ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း၊ ကိုယ်ပိုင် အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ သို့မဟုတ် ခရိုင်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသည်-

- (က) မဲဆန္ဒနယ်တစ်နယ်တွင် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းအဖြစ် အမည် စာရင်းတင်သွင်းသူ တစ်ဦးတည်းသာရှိလျှင် ယင်းအား လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်အဖြစ် ကြေညာနိုင်ရန် တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသို့ အမြန်ဆုံး တင်ပြရမည်။
- (ခ) မဲဆန္ဒနယ် တစ်နယ်တွင် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း အမည် စာရင်း တင်သွင်းသူ တစ်ဦးထက် ပို၍ ရှိခဲ့လျှင် ယင်းလွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများဖြင့် ရွေးကောက်ပွဲကို ကျင်းပစေရမည်။
- (ဂ) လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းအဖြစ် အမည်စာရင်း ထုတ်ပြန် ကြေညာပြီးနောက် အမည်စာရင်းတင်သွင်းသူ တစ်ဦးသည် ရွေးကောက်ပွဲ မကျင်းပမီ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းအဖြစ် ရွေးကောက်တင်မြောက်ခံပိုင်ခွင့် ဆုံးရှုံးသွားလျှင်ဖြစ်စေ၊ ကွယ်လွန်လျှင် ဖြစ်စေ သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်ကော်မရှင် အဖွဲ့ခွဲ၏ အတည်ပြုချက်ဖြင့် ထိုသူ၏အမည်ကို လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများ၏အမည်စာရင်းမှ ပယ်ဖျက်ရမည်။
- (ဃ) နည်းဥပဒေခွဲ (ဂ) အရ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းအမည်ကို စာရင်းမှပယ်ဖျက်သော်လည်း လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများ၏ အမည်စာရင်းတွင် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း တစ်ဦးထက် ပို၍

ကျန်ရှိသေးလျှင် ယင်းသို့ကျန်ရှိသည့် လွတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများဖြင့် ရွေးကောက်ပွဲကို ကြေညာထားသည့် အစီအစဉ်အတိုင်း ကျင်းပရမည်။ ယင်းရွေးကောက်ပွဲ၌ ခိုင်လုံသောဆန္ဒမဲ အများဆုံး ရသူကို လွတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်အဖြစ် ကြေညာနိုင်ရန် သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသို့ အမြန်ဆုံး တင်ပြရမည်။

(င) နည်းဥပဒေခွဲ (ဂ) အရ လွတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း အမည်စာရင်းမှ ပယ်ဖျက်သဖြင့် လွတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း တစ်ဦးသာ ကျန်ရှိလျှင် ယင်းအား လွတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်အဖြစ် ကြေညာရန် တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသို့ အမြန်ဆုံး တင်ပြရမည်။

အခန်း (၉)

လွတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း အမည်စာရင်းတင်သွင်းလွှာနှင့်အတူ ပေးသွင်းသော^(၃) “ရွေးကောက်ပွဲဝင်ခွင့် အာမခံငွေ” နှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဆောင်ရွက်ခြင်း

(၃) “၃၇။ လွတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း အမည်စာရင်း တင်သွင်းထားသူ တစ်ဦးသည် အမည်စာရင်းတင်သွင်းလွှာကို အပယ်ခံရလျှင်ဖြစ်စေ၊ ရွေးကောက်ပွဲ စတင်မကျင်းပမီ ကွယ်လွန်လျှင် ဖြစ်စေ၊ အမည်စာရင်းတင်သွင်း ထားသူ၏ မဲဆန္ဒနယ်တွင် ရွေးကောက်ပွဲရွှေ့ဆိုင်းထားလျှင်ဖြစ်စေ အမည်စာရင်း တင်သွင်းလွှာနှင့်အတူ ပေးသွင်းခဲ့သော ရွေးကောက်ပွဲဝင်ခွင့် အာမခံငွေကို ယင်းအား သို့မဟုတ် ယင်း၏ ရွေးကောက်ပွဲကိုယ်စားလှယ် သို့မဟုတ် ယင်း၏ တရားဝင်ကိုယ်စားလှယ်အား နေပြည်တော်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ၊ သက်ဆိုင်ရာ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း၊ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ သို့မဟုတ် ခရိုင်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲက ပုံစံ(၆-ခ) ဖြင့် ပြန်လည် ထုတ်ပေးရမည်။”

(၃) တတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

(၃) “၃၈။ ရွေးကောက်ပွဲဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများ၏ ရွေးကောက်ပွဲဝင်ခွင့် အာမခံငွေ များနှင့် ပတ်သက်၍ နေပြည်တော် ကော်မရှင် အဖွဲ့ခွဲ၊ သက်ဆိုင်ရာ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း၊ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ သို့မဟုတ် ခရိုင်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲများက အောက်ပါအတိုင်း ဆောင်ရွက်ရမည် -

(က) လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်အဖြစ် ရွေးကောက်တင်မြှောက်ခြင်းခံရကြောင်း ကြေညာခြင်းခံရသော လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၏ ရွေးကောက်ပွဲ ဝင်ခွင့် အာမခံငွေ ကို ယင်းတို့အား သို့မဟုတ် ယင်းတို့၏ ရွေးကောက်ပွဲကိုယ်စားလှယ်အား ပုံစံ (၆-ဂ) ဖြင့် ပြန်လည် ထုတ်ပေး ရမည်။

(ခ) ရွေးကောက်တင်မြှောက်ခြင်းမခံရသော်လည်း ရွေးကောက်ပွဲတွင် ခိုင်လုံသော ဆန္ဒမဲ ရှစ်ပုံတစ်ပုံနှင့်အထက်ရရှိသည့် လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများ၏ ရွေးကောက်ပွဲဝင်ခွင့် အာမခံငွေ ကို ရွေးကောက်တင်မြှောက်ခြင်းခံရသော လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၏ အမည်စာရင်းကြေညာပြီးနောက်တွင် ယင်းတို့အား သို့မဟုတ် ယင်းတို့ ၏ ရွေးကောက်ပွဲကိုယ်စားလှယ်အား ပုံစံ(၆-ဃ)ဖြင့် ပြန်လည် ထုတ်ပေး ရမည်။

(ဂ) ရွေးကောက်တင်မြှောက်ခြင်းမခံရသည့်အပြင် ခိုင်လုံသောဆန္ဒမဲ ရှစ်ပုံ တစ်ပုံနှင့် အထက်မရရှိသော လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများ ၏ ရွေးကောက်ပွဲဝင်ခွင့် အာမခံငွေ ကိုမူ နိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာ အဖြစ် သိမ်းဆည်းရမည်။

(ဃ) နည်းဥပဒေ ၃၇ နှင့် ၃၈ (က)၊ (ခ) အရ ပြန်လည်ထုတ်ပေးရမည့် ရွေးကောက်ပွဲဝင်ခွင့် အာမခံငွေ ကို အကြောင်းကြားသည့်နေ့မှ

(၃) တတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

ခြောက်လအတွင်း လာရောက်ထုတ်ယူခြင်းမရှိပါက နိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာ သို့ပေးသွင်းရမည်။”

အခန်း (၁၀)

ဆန္ဒမဲပေးခြင်း

၃၉။ (က) မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသည် ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စု အတွင်းရှိ ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူများ ^(၅)(မသန်စွမ်းသူများအပါအဝင်) လွယ်ကူစွာ ဆန္ဒမဲပေးနိုင်ရေး၊ သတ်မှတ်ထားသော မဲပေးချိန်အတွင်း မဲဆန္ဒရှင်များအားလုံး မဲပေးနိုင်ရေးနှင့် လျှို့ဝှက်ဆန္ဒပြုနိုင်ရေးတို့ကို ရှေးရှု၍ မဲရုံတစ်ရုံစီ၌ ဆန္ဒမဲ ပေးရမည့် ဦးရေနှင့် မဲရုံအရေအတွက်ကို လိုအပ်သလို သတ်မှတ်ပေးနိုင်သည်။^(၇) “မဲရုံဆောက်လုပ်ရာတွင် မသန် စွမ်းသူများ အတားအဆီးကင်းမဲ့စွာ ဆန္ဒမဲပေးနိုင်ရေးအတွက်လည်း စီမံ ဆောင်ရွက်ထားရှိရမည်။”

(ခ) မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသည် သာမန်အားဖြင့် မဲရုံတစ်ရုံလျှင် လွတ်တော် တစ်ရပ်စီနှင့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ် လွတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် တစ်နေရာစီအတွက် မဲပုံးတစ်ပုံးစီထားရှိရမည်။ သို့ရာတွင် မဲဆန္ဒရှင်များ လွယ်ကူစွာ ဆန္ဒမဲ ပေးနိုင်ရေးအတွက် မဲပုံးတစ်ပုံးထက် ပို၍ထားရှိခြင်း၊ မဲစာရင်းများကို လွယ်ကူစွာစိစစ်နိုင်ရေးအတွက် မဲရုံအဖွဲ့ကို တိုးချဲ့ဖွဲ့စည်းခြင်းပြုနိုင်သည်။

(ဂ) မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသည် မဲရုံများကို ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲရန် သင့်လျော် သော ဝန်ထမ်းများကို မဲရုံမှူး၊ ဒုတိယမဲရုံမှူး နှင့် မဲရုံအဖွဲ့ဝင်များ အဖြစ် ဦးစားပေးအစီအစဉ်အတိုင်း ခန့်အပ်နိုင်သည်။ မဲရုံအဖွဲ့ဝင်များ အဖြစ် ဝန်ထမ်းများအပြင် ယင်းမဲရုံ မဲစာရင်းတွင် ပါဝင်ပြီးဖြစ်သည့် ^(၇)“အများပြည်သူယုံကြည်လေးစားခြင်းခံရသောမဲဆန္ဒရှင် သို့မဟုတ် ယင်း မဲဆန္ဒနယ်မြေအတွင်းရှိ ဒေသခံပြည်သူများဖြင့်” ကော်မရှင်ကသတ်မှတ် ပေးသောဦးရေအတွင်း ဖွဲ့စည်းတာဝန်ပေးအပ်နိုင်သည်။

(၃) တတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

(ဃ) မကျန်းမာသောကြောင့်လည်းကောင်း၊ မလွဲမရှောင်သာသည့် တစ်စုံတစ်ရာသော အကြောင်းကြောင့်လည်းကောင်း မဲရုံမှူးသည် ဆန္ဒမဲပေးသည့်နေ့တွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်နိုင်ပါက ဒုတိယ မဲရုံမှူးက မဲရုံမှူးတာဝန်ထမ်းဆောင်ရမည်။ ဒုတိယမဲရုံမှူးပါ ပျက်ကွက်မှုရှိခဲ့သော် မဲရုံအဖွဲ့ကို ဖွဲ့စည်းစဉ်က သတ်မှတ်ထားသည့် ဦးစားပေးအစီအစဉ်အတိုင်း ဆင့်ကဲဆင့်ကဲ တာဝန်ထမ်းဆောင်ရမည်။ ထို့အတူ လိုအပ်နေသည့် မဲရုံအဖွဲ့ဝင်နေရာ အစားထိုး ခန့်ထားခြင်းကိုလည်း နည်းဥပဒေခွဲ (ဂ)ပါ သတ်မှတ်ချက်အတိုင်း ဆောင်ရွက်ရမည်။ ယင်းသို့ ဆောင်ရွက်ပါက ဆောင်ရွက်ချက် အကျဉ်းချုပ်ကို မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသို့ အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ တင်ပြရမည်။

(င) ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပသည့်နေ့ရက်၌ ဆန္ဒမဲပေးရန် နံနက် ၆ နာရီမှ ညနေ ၄ နာရီအထိ မဲရုံကို ဖွင့်လှစ်ထားရှိရမည်။ သို့ရာတွင် ညနေ ၄ နာရီမတိုင်မီ ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူအားလုံး ဆန္ဒမဲ ပေးပြီးပါက မဲရုံကို ပိတ်ရမည်။

(စ) မဲရုံမှူးသည် ဆန္ဒမဲပေးရန် သတ်မှတ်ထားသောအချိန်စေ့ ရောက်သောအခါ သာမန်အားဖြင့် မဲရုံကိုပိတ်ရမည်။ သို့ရာတွင် မဲရုံမပိတ်မီ မဲရုံမှူးသည် မိမိ မဲရုံပရိုဂျက်အတွင်း၌ ဆန္ဒမဲပေးရန် ရောက်ရှိနေသော ဆန္ဒမဲမပေးရသေးသည့်သူများ ရှိမရှိ စိစစ်၍ ရှိပါက စာရင်းကောက်ယူပြီးလျှင် ထိုသူများအား ဆန္ဒမဲပေးချိန် ကျော်လွန်ပြီး ဖြစ်စေကာမူ ဆန္ဒမဲပေးခွင့်ပြုရမည်။

(ဆ) ရွေးကောက်ပွဲတွင် ကြိုတင်ဆန္ဒမဲလက်မှတ်ဖြင့် ဆန္ဒမဲပေးပြီးသူများမှ အပ ဆန္ဒမဲပေးမည့်သူများသည် မဲရုံသို့ ကိုယ်တိုင်လာရောက်၍ ဆန္ဒမဲပေးရမည်။ ကိုယ်စားလှယ်စေလွှတ်၍ ဆန္ဒမဲပေးခြင်း မပြုရ။

(၃) “၄၀။(က)ရွေးကောက်ပွဲမကျင်းပမီ မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသည် သက်ဆိုင်ရာ ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စုကော်မရှင် အဖွဲ့ခွဲများသို့ ယင်းတို့နှင့် သက်ဆိုင်သော ဆန္ဒမဲလက်မှတ်များကို ပုံစံ(၁၁-က) နှစ်စောင်ဖြင့် ထုတ်ပေးရမည်။ ယင်း ပုံစံများတွင် မြို့နယ်ကော်မရှင် အဖွဲ့ခွဲနှင့် သက်ဆိုင်ရာ ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စုကော်မရှင် အဖွဲ့ခွဲ တို့မှ ဥက္ကဋ္ဌ နှင့် အတွင်းရေးမှူးများက လက်မှတ်ရေးထိုးပြီး တစ်စောင်ကို မိမိမြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ၏ လက်ခံအဖြစ် သိမ်းဆည်း၍ ကျန်တစ်စောင်ကို သက်ဆိုင်ရာ ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာ အုပ်စုကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသို့ ပေးအပ်ရမည်။

(ခ) ရွေးကောက်ပွဲမကျင်းပမီရပ်ကွက်သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စုကော်မရှင် အဖွဲ့ခွဲသည် သက်ဆိုင်ရာ မဲရုံမှူးများသို့ ယင်းတို့နှင့်သက်ဆိုင်သော ဆန္ဒမဲလက်မှတ်များကို ပုံစံ(၁၁-ခ) နှစ်စောင်ဖြင့် ထုတ်ပေးရမည်။ ယင်း ပုံစံများတွင် ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စုကော်မရှင် အဖွဲ့ခွဲ၏ ဥက္ကဋ္ဌ၊ အတွင်းရေးမှူးနှင့် သက်ဆိုင်ရာ မဲရုံမှူးတို့က လက်မှတ်ရေးထိုးပြီး တစ်စောင်ကို မိမိရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စု ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ၏ လက်ခံအဖြစ်သိမ်းဆည်း၍ ကျန်တစ်စောင်ကို မဲရုံမှူးများသို့ ပေးအပ်ရမည်။

(ဂ) ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပသည့်နေ့တွင် ဆန္ဒမဲပေးခြင်း မစတင်မီ မဲရုံမှူးသည် မိမိယူလာသော ဆန္ဒမဲလက်မှတ်များကို မဲရုံအဖွဲ့ဝင်များ၏ ရှေ့မှောက်တွင် ရေတွက်၍ ပုံစံ (၁၁)ဖြင့် မှတ်တမ်းတင်ထားရမည်။ ထို့နောက် မဲပုံးအလွတ်များကို မဲရုံ၌ရှိသော မဲရုံအဖွဲ့ဝင်များနှင့် မဲရုံကိုယ်စားလှယ်များအပါအဝင် မဲရုံ၌ရှိသူများအား ပြသပြီး မဲပုံးအား သတ်မှတ်ညွှန်ကြားထားသည့်အတိုင်း လုံခြုံစွာပိတ်၍

(၃) တတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

မဲရုံအတွင်း မဲရုံမှူးမြင်နိုင်သော နေရာ၌ ထားရှိရမည်။”

၄၁။ (က) မဲရုံမှူး သို့မဟုတ် ယင်းကတာဝန်ပေးအပ်ထားသော မဲရုံအဖွဲ့ဝင်သည် ဆန္ဒမဲလက်မှတ်ကို ဆန္ဒမဲပေးသူအား ထုတ်ပေးမီ မဲစာရင်းပါ ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူ၏ အမည်နှင့် မဲစာရင်းအမှတ်တို့ မှန်ကန်ပါက မဲစာရင်းတွင် ဆန္ဒမဲ ပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူအား လက်မှတ်ရေးထိုးခြင်း သို့မဟုတ် လက်ဝဲလက်မ လက်ဗွေ နှိပ်ခြင်းပြုစေပြီးနောက် ဆန္ဒမဲ လက်မှတ်ကို ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူအား ထုတ်ပေးရမည်။

(ခ) ဆန္ဒမဲလက်မှတ်ကိုရရှိလျှင် ဆန္ဒမဲပေးသူသည် လျှို့ဝှက် ဆန္ဒပြုခန်း အတွင်းသို့ဝင်၍ ဆန္ဒမဲလက်မှတ်ပေါ်တွင် မိမိမဲပေးလိုသော လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း၏ အမည် နှင့် သင်္ကေတ အမှတ်အသား တည့်တည့်တွင်ရှိသော လေးထောင့်အကွက် အတွင်း၌

(၃) “အမှန် (✓) အမှတ်အသား ပါရှိသည့် တံဆိပ်တုံးကို နှိပ်၍ဆန္ဒပြု ရမည်။” ထို့နောက်မိမိဆန္ဒပြုထားသည်ကို သူတစ်ပါး မမြင်နိုင်စေရန် ဆန္ဒမဲလက်မှတ်ကိုခေါက်၍ သတ်မှတ်ထားသည့် မဲပုံးအတွင်းသို့ ထည့်ရမည်။ မဲပုံးထဲသို့ ထည့်ရမည့် ဆန္ဒမဲလက်မှတ်တွင် မဲရုံမှူး၏ လက်မှတ်နှင့် ဆန္ဒမဲ လက်မှတ်ပါ လေးထောင့် အကွက်အတွင်း၌ မဲဆန္ဒရှင်ဆန္ဒပြုထားသော အမှတ်အသားတို့မှတစ်ပါး အခြားမည်သည့် အမှတ်အသားမျှ မပါဝင်စေရ။

(၃)“(ဂ) မဲပေးပြီးသူတိုင်းကို နောက်တစ်ကြိမ် ဆန္ဒမဲပေးနိုင်ခြင်းမရှိစေရန် သတ်မှတ် ညွှန်ကြားထားသည့်အတိုင်း မင်တို့သည့် စနစ်ကို ကျင့်သုံး ရမည်။”

၄၂။ (က) (၃) “ဆန္ဒမဲပေးသူသည် ဆန္ဒမဲလက်မှတ်ရှိ အမည်များကို မဖတ်တတ်လျှင် လည်းကောင်း၊ ညွှန်ကြားထားသည့်အတိုင်း ဆန္ဒမဲမပေးတတ်လျှင် လည်းကောင်း” သက်ဆိုင်ရာ မဲစာရင်း၌

(၃) တတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

ပါရှိသော မဲဆန္ဒရှင်၏ ဖခင်၊ မိခင်၊ ဇနီး၊ ခင်ပွန်း၊ သား၊ သမီး၊ ညီအစ်ကိုမောင်နှမအရင်း တစ်ဦးဦးသည် ဆန္ဒမဲပေးသူက ညွှန်ကြား သည့်အတိုင်း သတ်မှတ်ထားသည့် နေရာတွင် ဆန္ဒမဲလက်မှတ်၌ လျှို့ဝှက် ဆန္ဒပြုရမည်။ ယင်းပုဂ္ဂိုလ်များ မရှိခဲ့လျှင် မဲရုံမှူးသည် ယင်းပုဂ္ဂိုလ်များ ကိုယ်စားဆောင်ရွက်ပေးရမည်။ ထို့နောက် ဆန္ဒမဲ ပေးသူအား ထိုဆန္ဒမဲလက်မှတ်ကို ခေါက်၍ မဲပုံးထဲသို့ ကိုယ်တိုင်ထည့် စေရမည်။

(၃)“(ခ) ဆန္ဒမဲပေးသူသည် မသန်စွမ်းသူဖြစ်လျှင် သက်ဆိုင်ရာ မဲစာရင်း၌ ပါရှိသော မဲဆန္ဒရှင်၏ ဖခင်၊ မိခင်၊ ဇနီး၊ ခင်ပွန်း၊ သား၊ သမီး၊ ညီအစ်ကို မောင်နှမ အရင်းတစ်ဦးဦး သို့မဟုတ် မသန်စွမ်းသူ ကိုယ်တိုင် စိတ်ကြိုက်ရွေးချယ်သောသူ တစ်ဦး၏ အကူအညီဖြင့် ဆန္ဒမဲပေးခြင်းကိုလည်း ခွင့်ပြုရမည်။”

၄၃။ မဲရုံသို့ လာရောက်ဆန္ဒမဲပေးသူသည် ကျန်းမာသန်စွမ်းခြင်း မရှိသောကြောင့် မိမိဆန္ဒပြုပြီးသော ဆန္ဒမဲလက်မှတ်ကို မဲပုံးထဲသို့ ထည့်နိုင်စွမ်းမရှိလျှင် မဲရုံအဖွဲ့ဝင် များသည် ထိုသူအား ဆန္ဒမဲထည့်နိုင်စေရန် ကူညီရမည်။

၄၄။(၃)“(၃)“ရွေးကောက်ပွဲဥပဒေပုဒ်မ ၄၅ (က)၊ (ခ)၊ (ဂ)နှင့် နည်းဥပဒေ ၅၄(ဃ)၊ (ဆ)” တို့ပါ ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူများသည် ဤနည်းဥပဒေများနှင့်အညီ ကြိုတင်ဆန္ဒမဲ လက်မှတ်ဖြင့် ဆန္ဒမဲပေးနိုင်သည်။

၄၅။ (က) ဆန္ဒမဲပေးရန် သတ်မှတ်ထားသော နေ့ရက်၌ သတ်မှတ်ထားသော နေရာတွင် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကြောင့်လည်းကောင်း၊ လုံခြုံရေး အခြေအနေအရ လည်းကောင်း မဲဆန္ဒရှင်များ ဆန္ဒမဲပေးခြင်း မပြုနိုင်ပါက မဲရုံမှူးသည် သက်ဆိုင်ရာ ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စု ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲမှ တစ်ဆင့် မြို့နယ်ကော်မရှင် အဖွဲ့ခွဲသို့ ချက်ချင်း အကြောင်းကြားရမည်။

(၃) တတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

(ခ) ဆန္ဒမဲပေးခိုက်တွင် ဆန္ဒမဲပေးခြင်းကို ရပ်ဆိုင်းရခြင်းဖြစ်လျှင် မဲရုံမှူးသည် မဲပုံးကိုမိမိချိပ်တံဆိပ် ခပ်နှိပ်၍ပိတ်ရမည်။ မဲရုံကိုယ်စားလှယ်များ၏ ချိပ်တံဆိပ်ခပ်နှိပ်ခြင်းကိုလည်း ခွင့်ပြုရမည်။ ယင်းမဲပုံးကိုမြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသို့ မဲရုံကိုယ်စားလှယ် သို့မဟုတ် အကူကိုယ်စားလှယ်များအနက် လိုက်ပါနိုင်သူတို့နှင့်အတူ သယ်ဆောင်ရမည်။ မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသို့ရောက်ရှိသည့်အခါ မဲရုံမှူးသည် မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲနှင့် ဆန္ဒမဲရေတွက်သည့် နေရာတွင် ရောက်ရှိနေသော လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများ သို့မဟုတ် ယင်းတို့၏ ရွေးကောက်ပွဲကိုယ်စားလှယ်များနှင့် မဲရုံကိုယ်စားလှယ်များ သို့မဟုတ် အကူကိုယ်စားလှယ်များရှေ့မှောက်တွင် မဲပုံးကိုဖွင့်၍ ဆန္ဒမဲများကို ရေတွက်ရမည်။ ယင်းသို့ ရေတွက်ရရှိသော ဆန္ဒမဲအရေအတွက်ကို ပုံစံ(၁၆)တွင် ရေးသွင်းပြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း သို့မဟုတ် ယင်းတို့၏ ရွေးကောက်ပွဲကိုယ်စားလှယ်များ နှင့် မဲရုံကိုယ်စားလှယ်များ သို့မဟုတ် အကူကိုယ်စားလှယ်များက မှန်ကန်ကြောင်း လက်မှတ်ရေးထိုးရမည်။^(၃) “လက်မှတ်ရေးထိုးရန် ပျက်ကွက်ပါက ပျက်ကွက်သူ၏ တာဝန်သာဖြစ်စေရမည်။”

(ဂ) နည်းဥပဒေခွဲ(က)အရ သတ်မှတ်ထားသောနေ့ရက်၊ သတ်မှတ်ထားသောနေရာ၌ မဲဆန္ဒရှင်များ ဆန္ဒမဲပေးခြင်းမပြုနိုင်သည့် အခါတွင်ဖြစ်စေ၊ နည်းဥပဒေခွဲ (ခ)အရ ဆန္ဒမဲပေးခြင်းကို ရပ်ဆိုင်းရသည့်အခါတွင်ဖြစ်စေ သက်ဆိုင်ရာ မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသည် ဆန္ဒမဲပေးခြင်းမပြုနိုင်သည့်အကြောင်းရင်း၊ ရပ်ဆိုင်းရသည့်အကြောင်းရင်း၊ မည်သည့်နေ့ရက်တွင် ဆန္ဒမဲပေးခြင်းကို ကျင်းပပေးသင့်ကြောင်း၊ ယင်းသို့ဆန္ဒမဲပေးခြင်းကို ဆက်လက်ပြီး ဆန္ဒမဲပေးစေရန် သို့မဟုတ် အသစ်တဖန် ဆန္ဒမဲပေးစေရန် သင့်ကြောင်းကို ကော်မရှင်သို့ အစီရင်ခံရမည်။

(၃) တတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

အစီရင်ခံစာ မိတ္တူ တစ်စောင်စီကို နေပြည်တော်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ၊ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း၊ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသကော်မရှင် အဖွဲ့ခွဲ သို့မဟုတ် ခရိုင်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲနှင့် တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသို့ ပေးပို့ရမည်။

(ဃ) ကော်မရှင်သည် အစီရင်ခံစာကို ရရှိသည့်အခါ ဆက်လက်ပြီး ဆန္ဒမဲ ပေးစေရန် သို့မဟုတ် အသစ်တဖန် ဆန္ဒမဲပေးစေရန် သို့မဟုတ် ဆန္ဒမဲ ပေးခြင်းကို ထပ်မံမပြုလုပ်ရန် ညွှန်ကြားနိုင်သည်။

၄၆။ နည်းဥပဒေ ၄၅ (ခ) အရ ဆန္ဒမဲပေးခြင်းကို ရပ်ဆိုင်းရာတွင် -

(က) လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းအသီးသီး ရရှိသည့် ဆန္ဒမဲ အရေ အတွက်ကို ပုံစံ (၁၆) ဖြင့် ရေးသွင်း၍ ကြေညာခြင်းမပြုဘဲ ဆိုင်းငံ့ ထားရမည်။

(ခ) ဆန္ဒမဲပေးခြင်းကို ရပ်ဆိုင်းထားသော မဲရုံအတွက် ရွေးကောက်ပွဲကို ထပ်မံကျင်းပရန် မလိုဟု နည်းဥပဒေ ၄၅ (ဃ)အရ ကော်မရှင်က ဆုံးဖြတ်ပါက နည်းဥပဒေ ၄၅ (ခ) အရ ပုံစံ (၁၆)တွင် ရေးသွင်းထား သည့် ဆန္ဒမဲများကို ကြေညာရမည်။

(ဂ) ဆန္ဒမဲပေးခြင်းကို ရပ်ဆိုင်းထားသော မဲရုံအတွက် ရွေးကောက်ပွဲကို ထပ်မံကျင်းပပေးရန် လိုအပ်သည်ဟု နည်းဥပဒေ ၄၅ (ဃ)အရ ကော်မရှင်က ဆုံးဖြတ်ညွှန်ကြားပါက နည်းဥပဒေ ၄၅ (ခ)အရ ပုံစံ (၁၆)ဖြင့် ရေးသွင်းထားသောဆန္ဒမဲများကို ကြေညာခြင်းမပြုသေးဘဲ ယင်းမဲရုံမှ ဆန္ဒမဲပေးရသေးသူများအတွက် နောက်တစ်ကြိမ်ပြုလုပ်သည့် ရွေးကောက်ပွဲမှရရှိသည့် ဆန္ဒမဲများဖြင့် စုစည်းရေတွက်ပြီးမှ ကြေညာ ရမည်။

၄၇။ (က) ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပရာတွင် မဲရုံရှိ မဲပုံးကို မတရားသည့်နည်းဖြင့် ယူဆောင်သွားလျှင် သို့မဟုတ် မတော်တဆဖြစ်စေ၊ တမင်ဖြစ်စေ

ပြုလုပ်ခြင်းဖြင့် မဲပုံးအတွင်းရှိဆန္ဒမဲလက်မှတ်များ ချွတ်ယွင်းပျက်စီး ပျောက်ဆုံးလျှင် မဲရုံမှူးသည် ထိုမဲရုံ၌ ဆန္ဒမဲပေးခြင်းကို ရပ်ဆိုင်း၍ ထိုမဲရုံ၏ ဆန္ဒမဲပေးခြင်း ပျက်ပြယ်သည်ဟု သတ်မှတ်ရမည်။

(ခ) နည်းဥပဒေခွဲ(က)အရ မဲရုံတစ်ရုံ၌ ဆန္ဒမဲပေးခြင်းပျက်ပြယ်လျှင် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းအသီးသီး၏ အခြားမဲရုံများမှ ရရှိသော ဆန္ဒမဲများကိုစုစည်းပြီး ကြေညာခြင်းမပြုသေးဘဲ သက်ဆိုင်ရာ မြို့နယ် ကော်မရှင် အဖွဲ့ခွဲက မည်သည့်နေ့ရက်အချိန်တွင် မည်သည့် နေရာ၌ ထိုမဲရုံအတွက် ဆန္ဒမဲအသစ်ပေးခြင်းကို ပြုလုပ်မည် ဖြစ်ကြောင်း သတ်မှတ်ကြေညာရမည်။

(ဂ) နည်းဥပဒေခွဲ (ခ) အရ အသစ်ထပ်မံကျင်းပသော ရွေးကောက်ပွဲ၌ အဆိုပါ မဲရုံမှ ရရှိသည့် ဆန္ဒမဲများကို အခြားမဲရုံများမှ ရရှိပြီးသော ဆန္ဒမဲများနှင့် စုစည်း၍ကြေညာရမည်။

(ဃ) နည်းဥပဒေခွဲ (က)အရ ဆန္ဒမဲပေးခြင်း ပျက်ပြယ်ခဲ့သော မဲရုံ၌ ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပရန် အခြေအနေမရှိသဖြင့် ရွေးကောက်ပွဲ ဥပဒေ ပုဒ်မ ၅၀ (ဂ) အရ ရွေးကောက်ပွဲ ထပ်မံမပြုလုပ်ရန် ကော်မရှင်က ဆုံးဖြတ်ပါက ယင်းမဲရုံ၏ ဆန္ဒမဲများကို ချန်လှပ်၍ အခြားမဲရုံများမှ ရရှိပြီးသော ဆန္ဒမဲများကိုသာ စုစည်း၍ ကြေညာရမည်။

၄၈။ (က) မဲရုံမှူးသည်မဲရုံ၌ ငြိမ်ဝပ်ပိပြားမှုရှိစေရန် လည်းကောင်း၊ ရွေးကောက်ပွဲကို တရားမျှတစွာဖြစ်စေရန်လည်းကောင်း၊ ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူများအား မဲရုံအတွင်းသို့ စည်းကမ်းတကျဝင်ခွင့်ပေးရန်လည်းကောင်း စီမံဆောင်ရွက်ရမည်။

(ခ) ဆန္ဒမဲ စတင်ပေးသည့်အချိန်မှ ဆန္ဒမဲပေးခြင်း ပြီးဆုံးသည့် အချိန် အတွင်း မဲရုံထဲသို့အောက်ပါ ပုဂ္ဂိုလ်များမှတစ်ပါး အခြားမည်သူမျှ မဝင်ရ-

- (၁) မဲရုံအဖွဲ့ဝင်များ၊
- (၂) ဆန္ဒမဲပေးမည့်သူများ၊
- (၃) တာဝန်ကျရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ သို့မဟုတ် ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စု ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲက လုံခြုံရေးတာဝန် ပေးအပ်ခံရသူများ၊
- (၄) နည်းဥပဒေ ၄၂ အရ ခွင့်ပြုထားသူများ၊
- (၅) ကော်မရှင်နှင့် သက်ဆိုင်ရာ ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲဝင်များ၊
- (၆) သက်ဆိုင်ရာ မဲဆန္ဒနယ်အတွက် ရွေးကောက်တင်မြှောက်ခံမည့် လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများ၊ ယင်းတို့၏ ရွေးကောက်ပွဲ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ မဲရုံကိုယ်စားလှယ်များနှင့် အကူကိုယ်စားလှယ်များ၊

(၃)“(၇) ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က ခွင့်ပြုထားသည့် ရွေးကောက်ပွဲလေ့လာသူများ။”

၄၉။ တစ်ဦးတစ်ယောက်သောသူသည် မဲရုံတွင် မဖွယ်မရာသောအမှုကိုပြုလျှင် သို့မဟုတ် မဲရုံမှူးက တာဝန်အရညွှန်ကြားခြင်းကို မနာခံလျှင် ယင်းသို့ မဖွယ်မရာ ပြုသူ သို့မဟုတ် နာခံခြင်းမရှိသူအား မဲရုံမှူး၏အမိန့်ဖြင့် လည်းကောင်း၊ တာဝန်ကျ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင် သို့မဟုတ် ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စုကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ၏ လုံခြုံရေးတာဝန်ပေးအပ်ခံရသူက လည်းကောင်း၊ မဲရုံအဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးက လည်းကောင်း မဲရုံမှချက်ချင်းဖယ်ရှားရမည်။

၅၀။ (က) ရွေးကောက်ပွဲတွင် သူတစ်ပါးအယောင်ဆောင်၍ ဆန္ဒမဲပေးခွင့် လာရောက် တောင်းဆိုကြောင်း မဲရုံမှူး သို့မဟုတ် မဲရုံအဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးဦး သို့မဟုတ် တာဝန်ကျ ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စု ကော်မရှင် အဖွဲ့ခွဲအဖွဲ့ဝင် တစ်ဦးဦးက သိရှိလျှင် ထိုအယောင်ဆောင်သူအား ဆန္ဒမဲ ပေးခွင့်မပြုရ။

(၃) တတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

(ခ) မဲရုံမှူးသည် ယင်းသို့ ဆန္ဒမဲပေးခွင့်မရသူနှင့် ပတ်သက်၍ ထိုသူ၏ အမည်၊ နေရပ်တို့ကိုရေးမှတ်ပြီးနောက် ဆန္ဒမဲပေးခွင့် မပြုခြင်းအတွက် အကြောင်းပြချက်များကို အကျဉ်းချုပ် ရေးသားထားပြီး ရွေးကောက်ပွဲ ဥပဒေနှင့်အညီ အရေးယူနိုင်ရန် ဆောင်ရွက်ရမည်။

(ဂ) မဲစာရင်း၌ အမည် သို့မဟုတ် နေရပ်နှင့်စပ်လျဉ်းသည့်ဖော်ပြချက်တွင် အနည်းငယ် မှားယွင်းခြင်း၊ ချို့တဲ့ခြင်း၊ ချွတ်ချော်ခြင်းရှိသော်လည်း ထိုဖော်ပြချက်နှင့် သက်ဆိုင်သူသည် ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူ အမှန် ဖြစ်ကြောင်းတာဝန်ခံ၍ ပြောဆိုနိုင်သူရှိလျှင် မဲစာရင်းတွင်ပါရှိသော မှားယွင်းချက်၊ ချို့တဲ့ချက်၊ ချွတ်ချော်ချက်ကို ပြင်ဆင်ရေးမှတ်၍ ထိုသူကို ဆန္ဒမဲပေးခွင့်ပြုရမည်။ ယင်းသို့ပြင်ဆင်ခွင့်ပြုသည့် အခါတိုင်း မဲရုံမှူးသည် ပုံစံ (၁၂) ဖြင့် အကျိုးအကြောင်း အကျဉ်းချုပ်ကို ရေးသားမှတ်တမ်းတင်ထားရမည်။

၅၁။ (က) ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပသော နေ့ရက်၌ မိမိနှင့်သက်ဆိုင်သည့် မဲဆန္ဒနယ်၏ ပြင်ပသို့ ခရီးဝေးသွားရန်ရှိသူတစ်ဦးသည် ကြိုတင် ဆန္ဒမဲလက်မှတ်ဖြင့် သက်ဆိုင်ရာရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာ အုပ်စုကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲထံ ကြိုတင်၍ ဆန္ဒမဲပေးနိုင်သည်။^(၃)“ယင်းသို့ မဲဆန္ဒနယ်၏ပြင်ပသို့ ခရီးဝေးသွားရန်ရှိကြောင်း ခိုင်လုံသော အထောက်အထား တင်ပြရမည်။”

^(၃)“(ခ) ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပသောနေ့ရက်၌ မဲဆန္ဒနယ်အတွင်းတွင် ရှိသော်လည်း မဲရုံသို့ ကိုယ်တိုင်လာရောက် ဆန္ဒမဲပေးနိုင်သော -

(၁) အသက်အရွယ်ကြီးရင့်သူ၊အနာကြီးရောဂါ စွဲကပ်နေသူ၊ နေအိမ် တွင် ရောဂါဝေဒနာ ပြင်းထန်စွာ ခံစားနေရသူနှင့် နေအိမ်တွင် မီးဖွားနေသူများ ရှိပါက သက်ဆိုင်ရာ ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စုကော်မရှင် အဖွဲ့ခွဲက ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပမည့်နေ့

(၃) တတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

မတိုင်မီ မိမိအဖွဲ့ဝင် နှစ်ဦးကို စေလွှတ်၍ သက်ဆိုင်ရာ မဲဆန္ဒရှင်များအား ရွေးကောက်မှုဆိုင်ရာ အခွင့်အရေးအရ ဆန္ဒမဲပေးလိုက ပေးနိုင်ကြောင်းနှင့် ဆန္ဒမဲမပေးလိုက ဆန္ဒမဲပေးခြင်းမပြုဘဲ နေနိုင်ကြောင်းကို ရှင်းပြရမည်။ သက်ဆိုင်ရာ မဲဆန္ဒရှင်က ဆန္ဒမဲပေးလိုကြောင်း ပြောပါက ကြိုတင်ဆန္ဒမဲ လက်မှတ်ဖြင့် ဆန္ဒမဲပေးနိုင်ရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးရမည်။ ယင်းသို့ ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူကိုယ်တိုင် ကြိုတင်ဆန္ဒမဲ လက်မှတ်တွင် ရေးသွင်းရန် အခက်အခဲရှိလျှင် မဲစာရင်းတွင် ပါရှိသော ယင်းပုဂ္ဂိုလ်၏ ဖခင်၊ မိခင်၊ ဇနီး၊ ခင်ပွန်း၊ သား၊ သမီး၊ ညီအစ်ကို မောင်နှမ တစ်ဦးဦးက ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့် ရှိသူ၏ ဆန္ဒအတိုင်း ယင်း၏ ရှေ့မှောက်တွင် ရေးသွင်းရမည်။ ထိုသို့ ကူညီမည့် သူမရှိလျှင် ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ အဖွဲ့ဝင် တစ်ဦးဦး က ယင်းပုဂ္ဂိုလ်၏ရှေ့မှောက်တွင် ယင်းပုဂ္ဂိုလ်က ညွှန်ကြားသည့် အတိုင်းရေးသွင်းရမည်။

(၂) မသန်စွမ်းသူဖြစ်လျှင် ဤနည်းဥပဒေပါ နည်းလမ်းအတိုင်း ဆောင်ရွက်ပြီး သက်ဆိုင်ရာ မဲစာရင်း၌ ပါရှိသော မဲဆန္ဒရှင်၏ ဖခင်၊ မိခင်၊ ဇနီး၊ ခင်ပွန်း၊ သား၊ သမီး၊ ညီအစ်ကို မောင်နှမ အရင်း တစ်ဦးဦး သို့မဟုတ် မသန်စွမ်းသူကိုယ်တိုင် စိတ်ကြိုက် ရွေးချယ်သောသူ တစ်ဦး၏ အကူအညီဖြင့် ဆန္ဒမဲပေးခြင်းကို လည်း ခွင့်ပြုရမည်။

(၃) အချုပ်ခံနေရသူနှင့် ပတ်သက်လျှင် ရဲအချုပ်စခန်း သို့မဟုတ် အကျဉ်းစခန်း အကြီးအမှူးကို သက်ဆိုင်ရာ ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စု ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲကဆက်သွယ်ပြီး အချုပ်ခံနေရသူများဆန္ဒမဲပေးနိုင်ရန် ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပမည့် နေ့မတိုင်မီ မိမိအဖွဲ့ဝင်နှစ်ဦးကို စေလွှတ်၍ ကြီးကြပ်

(၃) တတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

ဆောင်ရွက်ပေးရမည်။ ရဲအချုပ်စခန်း သို့မဟုတ် အကျဉ်းစခန်း အကြီးအမှူးသည် ဤနည်းဥပဒေပါ နည်းလမ်းအတိုင်း ဆောင်ရွက်၍ ယင်းအချုပ်ခံနေရသူများ ဆန္ဒပြုပြီးသော ဆန္ဒမဲလက်မှတ်ပါ စာအိတ်များကို သက်ဆိုင်ရာ ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စုကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ အဖွဲ့ဝင်နှစ်ဦးသို့ ပြန်လည် ပေးအပ်ရမည်။

(၄) ဆေးရုံသို့ တက်ရောက်နေရသော အတွင်းလူနာနှင့် ပတ်သက်လျှင် ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စု ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသည် ဆေးရုံတာဝန်ခံနှင့်ဆက်သွယ်ပြီး ဆေးရုံတက်ရောက်နေရသော အတွင်းလူနာများ ဆန္ဒမဲပေးနိုင်ရန် ရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပမည့် နေ့မတိုင်မီ မိမိအဖွဲ့ဝင် နှစ်ဦးကိုစေလွှတ်၍ ကြီးကြပ် ဆောင်ရွက် ပေးရမည်။ ဆေးရုံတာဝန်ခံသည် ဤနည်းဥပဒေပါနည်းလမ်း အတိုင်း ဆောင်ရွက်၍ ဆေးရုံရှိ သက်ဆိုင်ရာအတွင်းလူနာ များ၏ ဆန္ဒပြုပြီးသော ဆန္ဒမဲလက်မှတ်ပါ စာအိတ်များကို သက်ဆိုင်ရာ ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စု ကော်မရှင် အဖွဲ့ခွဲ အဖွဲ့ဝင် နှစ်ဦးသို့ ပြန်လည်ပေးအပ်ရမည်။”

(၅) ^(၃)“နည်းဥပဒေခွဲငယ် (၃) နှင့် (၄)” ပါကိစ္စရပ်များအတွက် ရဲအချုပ်စခန်း သို့မဟုတ် အကျဉ်းစခန်းအကြီးအမှူး သို့မဟုတ် ဆေးရုံ တာဝန်ခံတို့သည်ဤနည်းဥပဒေခွဲပါ မဲဆန္ဒရှင်များအား ယင်းတို့၏ ရွေးကောက်မှုဆိုင်ရာအခွင့်အရေးအရ ဆန္ဒမဲပေးလိုက ပေးနိုင်ပြီး ဆန္ဒမဲမပေးလိုက ဆန္ဒမဲပေးခြင်း မပြုဘဲနေနိုင်ကြောင်း ဦးစွာရှင်းပြရမည်။ သက်ဆိုင်ရာ မဲဆန္ဒရှင်များက ဆန္ဒမဲပေးလို ကြောင်းပြောပါက ကြိုတင်ဆန္ဒမဲလက်မှတ်ဖြင့် ဆန္ဒမဲပေးနိုင် စေရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးရမည်။

(၃) တတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

(၃)“(၆) နည်းဥပဒေခွဲငယ် (၁)၊ (၂)၊ (၃) နှင့် (၄)တို့ပါ ဆန္ဒမဲ ပေးပိုင်ခွင့် ရှိသူများ ကြိုတင်ဆန္ဒမဲပေးခြင်းကို သက်ဆိုင်ရာ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်လောင်း၊ ရွေးကောက်ပွဲ ကိုယ်စားလှယ်၊ မဲရုံ ကိုယ်စားလှယ်၊ အကူကိုယ်စားလှယ် နှင့် ရွေးကောက်ပွဲ လေ့လာသူ တို့လည်း လိုက်ပါကြည့်ရှုနိုင်သည်။”

(ဂ) ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပသောနေ့၌ မဲစာရင်းပါရှိရာဒေသမှ ကျော်လွန်၍ သွားရောက် တာဝန်ထမ်းဆောင်ရသော ဝန်ထမ်း သို့မဟုတ် တပ်မတော်သား သို့မဟုတ် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ကြိုတင်ဆန္ဒမဲ ပေးလိုပါက ကြိုတင်ဆန္ဒမဲလက်မှတ်ဖြင့် ဆန္ဒမဲပေးနိုင်ရန် သက်ဆိုင်ရာ ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စုကော်မရှင် အဖွဲ့ခွဲက စီစဉ်ပေးရမည်။

(၃)“(ဃ) ရပ်ကွက်သို့မဟုတ်ကျေးရွာအုပ်စုကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသည် ကော်မရှင်က သတ်မှတ်ပေးသောနေ့ရက်နှင့်အချိန်အတွင်း၌သာ ကြိုတင်ဆန္ဒမဲပေးခြင်း ကို ဆောင်ရွက်ပေးရမည်။ ဆန္ဒပြုပြီးသော ကြိုတင်ဆန္ဒမဲလက်မှတ်ပါ စာအိတ်များ ထည့်သွင်းရန် မဲပုံးများကို ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာ အုပ်စု ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ အဖွဲ့ဝင်များနှင့် မဲရုံကိုယ်စားလှယ် အပါအဝင် ရောက်ရှိနေသူများအား ပြသပြီး ချိတ်ပိတ်ရမည်။

(င) ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စုကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသည် ကြိုတင် ဆန္ဒမဲပေးသူများ၏ အမည်စာရင်းကို ယင်းတို့နှင့်သက်ဆိုင်သော မဲစာရင်းများနှင့်ယှဉ်တွဲပြီး ရေးမှတ်ထားရမည်။ ယင်းတို့က ဆန္ဒပြုပြီး သော ကြိုတင်ဆန္ဒမဲလက်မှတ်များပါရှိသည့် စာအိတ်များ ကို မဲရုံ အလိုက် ချိတ်ပိတ်ထားသည့် သက်ဆိုင်ရာ မဲပုံးများအတွင်းသို့ ထည့်သွင်း၍ လုံခြုံစွာသိမ်းဆည်းထားရမည်။

(၃) တတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

(စ) ရပ်ကွက်သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စုတွင် နေထိုင်သော အသက်အရွယ် ကြီးရင့်သူ၊ အနာကြီးရောဂါစွဲကပ်နေသူ၊ နေအိမ်တွင် ရောဂါဝေဒနာ ပြင်းထန်စွာခံစားနေရသူ၊ နေအိမ်တွင်မီးဖွားနေသူများ၊ မသန်စွမ်းသူများ၊ အချုပ်ခံနေရသူများ၊ ဆေးရုံသို့တက်ရောက်နေရသောအတွင်းလူနာများ ၏ ဆန္ဒပြုထားသည့် ကြိုတင်ဆန္ဒမဲ လက်မှတ်များ ပါရှိသည့် စာအိတ်များကိုလည်း ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စု ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲရုံးရှိ ကြိုတင်ဆန္ဒမဲများ သိမ်းဆည်း ထားသည့် သက်ဆိုင်ရာ မဲပုံးအသီးသီးတွင် ထည့်၍ သိမ်းဆည်း ရမည်။

(ဆ) ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စုကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသည် ရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပသည့်နေ့တွင် မဲရုံမဖွင့်မီ ဆန္ဒပြုပြီးသော ကြိုတင်ဆန္ဒမဲ လက်မှတ်များပါရှိသည့် ချိပ်ပိတ်ထားသော မဲပုံး အသီးသီးကို သက်ဆိုင်ရာ မဲရုံများသို့ သယ်ဆောင်သွားပြီး မဲရုံမှူးထံ အပ်နှံရမည်။ ဤသို့ အပ်နှံရာတွင် ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စု ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ ဥက္ကဋ္ဌ သို့မဟုတ် အတွင်းရေးမှူးလက်မှတ်ရေးထိုး ထားသည့် ပုံစံ(၁၃) လေးစောင်နှင့်အတူ ဆန္ဒမဲလက်မှတ် လက်ခံဖြတ်ပိုင်းများလည်း တစ်ပါတည်း ပါရှိစေရမည်။ ယင်းပုံစံ (၁၃)များတွင် မဲရုံမှူးက လက်မှတ်ရေးထိုး၍ တစ်စောင်ကို သိမ်းဆည်းထားပြီး တစ်စောင်ကို မိမိ၏မဲရုံတွင် ကပ်ထားရမည်။ ကျန်နှစ်စောင်ကို ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စု ကော်မရှင် အဖွဲ့ခွဲသို့ ပြန်လည်ပေးအပ်ရမည်။ ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စု ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသည် တစ်စောင်ကို သိမ်းဆည်းထားပြီး တစ်စောင် ကို မိမိ၏ ရုံးတွင် ကပ်ထားရမည်။

(၃) တတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

(ဇ) နည်းဥပဒေခွဲ(က)(ဂ)(ဃ)(င)(စ) နှင့် (ဆ)တို့ပါ ကြိုတင်ဆန္ဒမဲ ပေးခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ သက်ဆိုင်ရာ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း၊ ရွေးကောက်ပွဲကိုယ်စားလှယ်၊ မဲရုံကိုယ်စားလှယ်၊ အကူကိုယ်စားလှယ် နှင့် ရွေးကောက်ပွဲ လေ့လာသူတို့ ကြည့်ရှုနိုင်သည်။”

၅၂။ သက်ဆိုင်ရာမဲရုံမှူးသည် ပုံစံ (၁၃)ပါ ကြိုတင်ဆန္ဒမဲလက်မှတ်ဖြင့် ဆန္ဒမဲ ပေးပြီး သူများ၏ အမည်များကို သက်ဆိုင်ရာမဲစာရင်းတွင် ကြိုတင်ဆန္ဒမဲပေးပြီး ကြောင်း မှတ်သားထားရမည်။

၅၃။ (က) ဆန္ဒမဲလက်မှတ်ကို တောင်းဆိုသူသည် သူတစ်ပါးအယောင်ဆောင်သော ပြစ်မှုကို ကျူးလွန်သူဖြစ်ကြောင်း လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းက ဖြစ်စေ၊ ယင်း၏ ရွေးကောက်ပွဲကိုယ်စားလှယ်ကဖြစ်စေ၊ မဲရုံမှူးက သင့်လျော်သည်ဟု ထင်မြင်သူကဖြစ်စေ ကန့်ကွက်လာလျှင် မဲရုံမှူး သည် ကန့်ကွက်မဲစာရင်း ပုံစံ (၁၄) တွင် လိုအပ်သည်များ ဖြည့်စွက်၍ ထိုဆန္ဒမဲလက်မှတ်တောင်းဆိုသူကို လက်မှတ်ရေးထိုး စေရမည်။ ကန့်ကွက်သူများကိုလည်း လက်မှတ်ရေးထိုး စေရမည်။ စာမရေး တတ်လျှင် လက်ဝဲလက်မ လက်ဗွေနှိပ်စေရမည်။ ဆန္ဒမဲ လက်မှတ် တောင်းဆိုသူက ပုံစံ (၁၄)တွင် ဖြည့်စွက်ခြင်း၊ လက်မှတ်ရေးထိုး ခြင်းမပြုလျှင် ထိုသူအား ဆန္ဒမဲပေးခွင့်မပြုရ။

(ခ) မဲရုံမှူးသည် ဆန္ဒမဲပေးခွင့် ပြုသည်ဖြစ်စေ၊ မပြုသည်ဖြစ်စေ ထိုအကြောင်း အရာများနှင့် မိမိ၏ ဆုံးဖြတ်ချက်တို့ကို ကန့်ကွက် မဲစာရင်းပုံစံ (၁၄) တွင်ရေးမှတ်ထားရမည်။

(၃) တတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

အခန်း (၁၁)

မဲဆန္ဒနယ် ပြင်ပရောက်ရှိနေသူများ ကြိုတင် ဆန္ဒမဲပေးခြင်း

၅၄။ ရွေးကောက်ပွဲတွင် သက်ဆိုင်ရာမဲဆန္ဒနယ်၏ ပြင်ပတွင်ရောက်ရှိနေသော ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသည့် အောက်ဖော်ပြပါ ပုဂ္ဂိုလ်များသည် သက်ဆိုင်ရာ မဲဆန္ဒနယ် အသီးသီးအတွက် ကြိုတင်ဆန္ဒမဲလက်မှတ်ဖြင့် ကြိုတင်၍ ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသည်-

- (က) တပ်မတော်သားများနှင့် အတူနေ အိမ်ထောင်စုဝင်များ၊
- (ခ) မဲဆန္ဒနယ်ပြင်ပရောက်ကျောင်းသားများ၊
- (ဂ) မဲဆန္ဒနယ်ပြင်ပရောက်သင်တန်းသားများ၊
- (ဃ) မဲဆန္ဒနယ်ပြင်ပရောက် အခြားမဲဆန္ဒရှင်များ၊
- (င) အချုပ်ခံနေရသူများ၊
- (စ) ဆေးရုံသို့တက်ရောက်နေရသော အတွင်းလူနာများ၊
- (ဆ) အစိုးရ၏ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် နိုင်ငံပြင်ပတွင်ရောက်ရှိနေသူများ။

၅၅။ သက်ဆိုင်ရာ မဲဆန္ဒနယ်ပြင်ပရောက် ပြည်တွင်း၌ရှိနေသူများသည် လည်းကောင်း၊ အစိုးရ၏ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် နိုင်ငံပြင်ပသို့ရောက်ရှိနေသူများသည် လည်းကောင်း ရွေးကောက်ပွဲတွင် မိမိတို့၏ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ကို အပြည့်အဝ ကျင့်သုံးနိုင်စေရန် ကော်မရှင်နှင့် သက်ဆိုင်ရာ ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲများက ရွေးကောက်ပွဲ ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများ၊ ညွှန်ကြားချက်များနှင့်အညီ စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးရမည်။

၅၆။ (က) ပြည်တွင်းရှိ သက်ဆိုင်ရာ မဲဆန္ဒနယ်ပြင်ပရောက် မဲဆန္ဒရှင်များ အတွက် ကြိုတင်ဆန္ဒမဲပေးခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍-

(၁)^(၃)“ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပမည့်နေ့ရက် သို့မဟုတ် နေ့ရက်များကို ကြေညာပြီးလျှင်ပြီးချင်း နည်းဥပဒေ ၅၄ (ခ)၊(ဂ)၊(င) နှင့် (စ) ပါ

(၃) တတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

ကြိုတင်ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့် ရှိသော မဲဆန္ဒနယ် ပြင်ပရောက် ကျောင်းသားများ၊ သင်တန်းသားများ၊ အချုပ်ခံနေရသူများနှင့် ဆေးရုံသို့တက်ရောက်နေရသော အတွင်းလူနာများ ဆန္ဒမဲ ပေးပိုင်ခွင့်ကို ကျင့်သုံးနိုင်စေရန်အတွက် သက်ဆိုင်ရာဌာန အကြီးအမှူးများသည် ပုံစံ (၁၅) များကို မိမိတို့ ဌာနတည်ရှိရာ မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲများထံမှတောင်းယူပြီး မိမိဌာနရှိ ကြိုတင် ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့် ရှိသူများထံ ဖြန့်ဖြူးပေးပို့ရမည်။” သက်ဆိုင်ရာ ဌာနအကြီးအမှူးက မိမိတို့ဌာနရှိ ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့် ရှိသူများထံသို့ ပုံစံ(၁၅)များ ဖြန့်ဖြူးသည့်အခါ ယင်းပုံစံများကို မိမိထံသို့ မည်သည့်နေ့ရက်အရောက် ဖြည့်စွက်ပေးပို့ရမည် ဖြစ်ကြောင်း တစ်ပါတည်းအကြောင်း ကြားရမည်။

(၂) ပြည်တွင်းရှိ သက်ဆိုင်ရာမဲဆန္ဒနယ်ပြင်ပရောက် ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့် ရှိသူများသည် လက်ခံရရှိသော ပုံစံ (၁၅) များတွင် ဖြည့်သွင်း၍ သက်ဆိုင်ရာ ဌာနအကြီးအမှူးထံသို့ ပြန်လည်ပေးပို့ရမည်။ သက်ဆိုင်ရာ ဌာနအကြီးအမှူးသည် ယင်းပုံစံများကို စိစစ်၍ သက်ဆိုင်ရာ မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲများထံသို့ အမြန်ဆုံးပေးပို့ရ မည်။

(၃)“ (၃) မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသည် လက်ခံရရှိသော ပုံစံ(၁၅) များကို သက်ဆိုင်ရာ ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စု ကော်မရှင် အဖွဲ့ခွဲထံ ဆက်လက်ပေးပို့ရမည်။ ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာ အုပ်စု ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသည် ယင်းပုံစံများကိုစိစစ်၍ ကြိုတင် ဆန္ဒမဲလက်မှတ်ဖြင့် ဆန္ဒမဲပေးရမည့်သက်ဆိုင်ရာ မဲဆန္ဒနယ် ပြင်ပရောက် ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူများ၏ စာရင်းကို ပုံစံ (၁-၁) ဖြင့် သီးခြားရေးမှတ်ထားရမည်။ ရေးမှတ်ထားသည့် ပုံစံ(၁-၁)

(၃) တတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

မိတ္တူတစ်စောင်ကို မိမိတို့ ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စု ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲရုံးတွင်ကပ်ထားပြီး မိတ္တူနှစ်စောင်ကို မြို့နယ် ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသို့ ပေးပို့ရမည်။ မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသည် ယင်းပုံစံ(၁ - ၁) တစ်စောင်ကို လက်ခံအဖြစ် သိမ်းဆည်း ထားပြီး ကျန်တစ်စောင်ကို မိမိရုံးတွင်ကပ်ထားရမည်။

(၄) မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသည် မိမိမြို့နယ် အတွင်းရှိ တပ်ရင်း တပ်ဖွဲ့များမှမဲဆန္ဒနယ်ပြင်ပရောက် တပ်မတော်သားများနှင့် အတူနေအိမ်ထောင်စုဝင်များ၏ အမည်စာရင်းရရှိရေးအတွက် သက်ဆိုင်ရာ တပ်မှူးထံမှ တောင်းယူရမည်။ ထိုစာရင်းများ ရရှိသည့်အခါ သက်ဆိုင်ရာရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စု ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသို့ ဆက်လက်ပေးပို့ရမည်။ ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စုကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသည် ယင်းစာရင်း များကိုစိစစ်၍ ကြိုတင်ဆန္ဒမဲ လက်မှတ်ဖြင့် ဆန္ဒမဲပေးရမည့် တပ်မတော်သားများနှင့် အတူနေအိမ်ထောင်စုဝင်များ၏ စာရင်းကို ပုံစံ(၁-၂)ဖြင့် သီးခြားရေးမှတ်ထားရမည်။ ရေးမှတ်ထား သည့် ပုံစံ(၁-၂) မိတ္တူတစ်စောင်ကို မိမိတို့ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စု ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ ရုံးတွင် ကပ်ထားပြီး မိတ္တူ နှစ်စောင်ကို မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသို့ ပေးပို့ရမည်။ မြို့နယ် ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသည် ယင်းပုံစံ (၁-၂) တစ်စောင်ကို လက်ခံအဖြစ် သိမ်းဆည်းထားပြီး ကျန်တစ်စောင်ကို မိမိရုံး တွင် ကပ်ထားရမည်။”

(ခ) သက်ဆိုင်ရာကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသည် နည်းဥပဒေ ၅၄(ဃ)ပါ မဲဆန္ဒနယ် ပြင်ပရောက် အခြားမဲဆန္ဒရှင်များအား ၎င်းတို့ ရောက်ရှိနေသော မဲဆန္ဒနယ်တွင် ရွေးကောက်ခံသော လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းကို ဆန္ဒမဲပေးနိုင်ခွင့်ရရှိစေရန် အောက်ပါအတိုင်း ဆောင်ရွက်ပေးရမည် -

(၃) တတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

- (၁) မဲစာရင်းထည့်သွင်းခြင်းကို နည်းဥပဒေ ၁၀ ပါအတိုင်း ဆောင်ရွက်ရမည်။
- (၂) ရွေးကောက်ပွဲမကျင်းပမီ ကြိုတင် ဆန္ဒမဲလက်မှတ်ဖြင့်သော်လည်းကောင်း၊ ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပသည့်နေ့တွင် သက်ဆိုင်ရာမဲရုံသို့ ကိုယ်တိုင်သွားရောက်၍ ဆန္ဒမဲပေးခြင်းဖြင့်သော်လည်းကောင်း ဆန္ဒမဲပေးခွင့် ပြုရမည်။

၅၇။ နိုင်ငံပြင်ပတွင်ရောက်ရှိနေသူများ အနက် ဆန္ဒမဲပေးခွင့်ရှိသူများအတွက် ကြိုတင်ဆန္ဒမဲပေးခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ -

(၃)“(က)(၁) ကော်မရှင်သည် ရွေးကောက်ပွဲများကျင်းပမည့် နေ့ရက် သို့မဟုတ် နေ့ရက်များကို မကြေညာမီ အစိုးရ၏ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် နိုင်ငံပြင်ပတွင် ရောက်ရှိသူများအနက် ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူများထံ ဖြန့်ဖြူးနိုင်ရန် အတွက် ပုံစံ(၁၅) များကို နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနသို့ ကြိုတင်ပေးပို့ရမည်။ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန သည် ယင်းပုံစံများကို အချိန်မီဖြန့်ဖြူးနိုင်ရန်အတွက် သက်ဆိုင်ရာသံရုံး၊ အမြဲတမ်းကိုယ်စားလှယ်ရုံးနှင့်ကောင်စစ်ဝန်ရုံး များထံသို့ဆက်လက်ပေးပို့ရမည်။

(၂) အစိုးရ၏ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် နိုင်ငံပြင်ပတွင် ရောက်ရှိနေသော ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူများသည် ကော်မရှင်က ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပမည့် နေ့ရက် သို့မဟုတ် နေ့ရက်များကို ကြေညာပြီးလျှင် ပြီးချင်း မိမိတို့၏ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ကို အပြည့်အဝ ကျင့်သုံးနိုင်ရန် အတွက် သက်ဆိုင်ရာ သံရုံး၊ အမြဲတမ်းကိုယ်စားလှယ်ရုံး နှင့် ကောင်စစ်ဝန်ရုံးများတွင် ပုံစံ(၁၅)များကို တောင်းခံနိုင်သည်။ သက်ဆိုင်ရာသံရုံးအကြီးအမှူး၊ အမြဲတမ်းကိုယ်စားလှယ်ရုံးအကြီးအမှူး သို့မဟုတ် ကောင်စစ်ဝန်ရုံးအကြီးအမှူးသည်

(၃) တတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

အစိုးရ၏ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် နိုင်ငံပြင်ပတွင် ရောက်ရှိ နေသူများ အနက် ဆန္ဒမဲ ပေးပိုင်ခွင့် ရှိသူများထံသို့ ယင်းပုံစံ (၁၅) များကို ဖြန့်ဖြူးသည့်အခါမိမိထံသို့မည်သည့်နေ့ရက်အရောက် ဖြည့်စွက် ပေးပို့ရမည်ဖြစ်ကြောင်းကိုပါတစ်ပါတည်းအကြောင်းကြားရမည်။”

(ခ) အစိုးရ၏ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် နိုင်ငံပြင်ပတွင် ရောက်ရှိ နေသူများအနက် ဆန္ဒမဲ ပေးပိုင်ခွင့် ရှိသူများသည် လက်ခံရရှိသော ပုံစံများတွင် ဖြည့်သွင်း၍ သက်ဆိုင်ရာ သံရုံးအကြီးအမှူး၊ အမြဲတမ်းကိုယ်စားလှယ်ရုံး အကြီးအမှူး သို့မဟုတ် ကောင်စစ်ဝန်ရုံး အကြီးအမှူးထံသို့ ပြန်လည်ပေးပို့ရမည်။ သက်ဆိုင်ရာ သံရုံးအကြီးအမှူး၊ အမြဲတမ်းကိုယ်စားလှယ်ရုံး အကြီးအမှူး သို့မဟုတ် ကောင်စစ်ဝန်ရုံးအကြီးအမှူးသည် ယင်းပုံစံများကို စိစစ်၍ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနသို့ ပြန်လည်ပေးပို့ရမည်။ နိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီးဌာနသည် ယင်းသို့ ပြန်လည်ပေးပို့သည့် ပုံစံများကို ကော်မရှင်သို့ လွှဲအပ်ရမည်။ ကော်မရှင်သည် ယင်းပုံစံများကို စိစစ်၍ သက်ဆိုင်ရာ မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲများထံသို့ ပေးပို့ရမည်။

(၃)“(ဂ) မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသည် လက်ခံရရှိသော ပုံစံများကို သက်ဆိုင်ရာ ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စုကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသို့ ဆက်လက် ပေးပို့ရမည်။ ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စုကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ သည် ယင်းပုံစံများကို စိစစ်၍ ကြိုတင်ဆန္ဒမဲလက်မှတ်ဖြင့် ဆန္ဒမဲ ပေးရမည့် သက်ဆိုင်ရာ မဲဆန္ဒနယ်ပြင်ပရောက် ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့် ရှိသူများ၏ စာရင်းကို ပုံစံ (၁-၃)ဖြင့် သီးခြားရေးမှတ်ထားရမည်။ ရေးမှတ်ထားသည့် ပုံစံ (၁-၃)မိတ္တူတစ်စောင်ကို မိမိတို့ ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာ အုပ်စု ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲရုံးတွင် ကပ်ထားပြီး မိတ္တူ နှစ်စောင်ကို” မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသို့ ပေးပို့ရမည်။ မြို့နယ် ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသည် ယင်းပုံစံ (၁-၃) တစ်စောင်ကို လက်ခံအဖြစ် သိမ်းဆည်းထားပြီး ကျန်တစ်စောင်ကို မိမိရုံးတွင် ကပ်ထားရမည်။”

(၃) တတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

၅၈။ (က) လွတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများကို ကြေညာပြီးသည့်အခါ သက်ဆိုင်ရာ မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသည် မိမိနှင့်သက်ဆိုင်သော မဲဆန္ဒနယ်များမှကြိုတင်၍ ဆန္ဒမဲပေးရမည့်သူများ၏ စာရင်းအရ ကြိုတင်ဆန္ဒမဲ လက်မှတ်များကို ပေးပို့ရာတွင် အောက်ပါအတိုင်း ဆောင်ရွက်ရမည်-

(၁) ပြည်တွင်းရှိသက်ဆိုင်ရာ မဲဆန္ဒနယ်ပြင်ပရောက် ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့် ရှိသူများနှင့် ပတ်သက်၍ ကြိုတင်ဆန္ဒမဲ လက်မှတ်များကို သက်ဆိုင်ရာ ဌာနအကြီးအမှူး သို့မဟုတ် သက်ဆိုင်ရာ တပ်မှူး ထံသို့ ပေးပို့ရမည်။

(၂) အစိုးရ၏ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် နိုင်ငံပြင်ပတွင် ရောက်ရှိနေသူများအနက် ဆန္ဒမဲ ပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူများနှင့် ပတ်သက်၍ ကြိုတင်ဆန္ဒမဲ လက်မှတ်များကို ကော်မရှင်သို့ ပေးပို့ရမည်။

(ခ) ကော်မရှင်သည် နည်းဥပဒေခွဲ (က) (၂) အရ လက်ခံရရှိသော ကြိုတင်ဆန္ဒမဲ လက်မှတ်များကို နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနသို့ ပေးပို့ရမည်။ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ယင်းကြိုတင် ဆန္ဒမဲ လက်မှတ်များကို သက်ဆိုင်ရာ သံရုံး ၊ အမြဲတမ်းကိုယ်စားလှယ် ရုံးနှင့် ကောင်စစ်ဝန်ရုံး အသီးသီးသို့ ပေးပို့ရမည်။

(ဂ) နည်းဥပဒေခွဲ (က) အရ ကြိုတင်ဆန္ဒမဲလက်မှတ်များကို ပေးပို့သည့်အခါ သက်ဆိုင်ရာ မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသည် ကြိုတင်ဆန္ဒမဲလက်မှတ်များ၏ လက်ခံဖြတ်ပိုင်းပေါ်တွင် လည်းကောင်း၊ ကြိုတင်ဆန္ဒမဲလက်မှတ်၏ ကျောဘက်တွင်လည်းကောင်း မိမိကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ၏ တံဆိပ်ကို ရိုက်နှိပ် ပေးရမည်။ ထို့ပြင် ကြိုတင်ဆန္ဒမဲလက်မှတ်၏ ကျောဘက်တွင် ကြိုတင် ဆန္ဒမဲလက်မှတ်ကို တာဝန်ခံထုတ်ပေးသူက^(၃) “အမည်ဖော်ပြ၍” လက်မှတ်ရေးထိုးရမည်။ ယင်းသို့ ကြိုတင်ဆန္ဒမဲလက်မှတ်များကို

(၃) တတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

ပေးပို့သည့်အခါ ယင်းမဲဆန္ဒနယ်မှ ရွေးကောက်တင်မြှောက်ခံမည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများ၏ အမည်စာရင်းကိုလည်းကောင်း၊ သက်ဆိုင်ရာမဲဆန္ဒနယ်၊ ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စုအမည်နှင့် မဲရုံအမှတ်များ ဖော်ပြထားသည့် စာအိတ်များကို လည်းကောင်း ကြိုတင်ဆန္ဒမဲလက်မှတ် အရေအတွက်ရှိသရွေ့ တစ်ပါတည်းပေးပို့ရမည်။

၅၉။ (က) ကြိုတင်ဆန္ဒမဲလက်မှတ်များနှင့် စာအိတ်များကို လက်ခံရရှိသောအခါ သက်ဆိုင်ရာ ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူများကို ယင်းဆန္ဒမဲ လက်မှတ်နှင့် စာအိတ်များဖြင့် လျှို့ဝှက်ဆန္ဒမဲပေးနိုင်ရန် သက်ဆိုင်ရာ ဌာနအကြီးအမှူး သို့မဟုတ် တပ်မှူး သို့မဟုတ် သံရုံးအကြီးအမှူး သို့မဟုတ် အမြဲတမ်း ကိုယ်စားလှယ်ရုံး အကြီးအမှူး သို့မဟုတ် ကောင်စစ်ဝန်ရုံး အကြီးအမှူး က စီစဉ်ပေးရမည်။

(ခ) ဤအခန်းပါ တာဝန်ဝတ္တရားများကို ဆောင်ရွက်ရသည့်ဌာနဆိုင်ရာ အကြီးအမှူး သို့မဟုတ် တပ်မှူး သို့မဟုတ် သံရုံးအကြီးအမှူး သို့မဟုတ် အမြဲတမ်း ကိုယ်စားလှယ်ရုံးအကြီးအမှူး သို့မဟုတ် ကောင်စစ်ဝန်ရုံး အကြီးအမှူးသည် မိမိကိုယ်တိုင်ဖြစ်စေ၊ မိမိကိုယ်စား တာဝန်လွှဲအပ်ထားသည့် ဝန်ထမ်းကဖြစ်စေ သက်ဆိုင်ရာ မဲဆန္ဒရှင်များ အား ယင်းတို့၏ရွေးကောက်မှုဆိုင်ရာ အခွင့်အရေးဖြစ်သည့် ဆန္ဒမဲ ပေးလိုက ပေးနိုင်ကြောင်းနှင့် ဆန္ဒမဲမပေးလိုက ဆန္ဒမဲပေးခြင်း မပြုဘဲ နေနိုင်ကြောင်းကိုရှင်းပြပြီးမှ ဆန္ဒမဲပေးလိုသူများအတွက်ကိုသာ ရွေးကောက်ပွဲ ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများ၊ ညွှန်ကြားချက်များနှင့်အညီ ဆန္ဒမဲပေးနိုင်ရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးရမည်။

၆၀။ (က) မဲဆန္ဒနယ်ပြင်ပရောက် တပ်မတော်သားများနှင့် အတူနေအိမ်ထောင်စုဝင် များ၊ ဝန်ထမ်း အဖွဲ့ဝင်များနှင့်ပတ်သက်၍ ကြိုတင်ဆန္ဒမဲလက်မှတ်များကို လက်ခံရရှိသောအခါ အောက်ပါနည်းလမ်းများအတိုင်း ဆောင်ရွက်ရမည်-

(၁) မဲဆန္ဒနယ်ပြင်ပရောက် တပ်မတော်သားများနှင့် အတူနေ အိမ်ထောင်စုဝင်များအတွက်ဖြစ်လျှင် သက်ဆိုင်ရာတပ်ဖွဲ့၌ တာဝန် အရှိဆုံး ပုဂ္ဂိုလ်က စီစဉ်ပေးသည့်နေရာ၌ ယင်း တပ်မတော်သား များနှင့် အတူနေ အိမ်ထောင်စုဝင်များက ကြိုတင်ဆန္ဒမဲ လက်မှတ်များတွင် မိမိတို့ ဆန္ဒပြုလိုသည့်အတိုင်းရေးသွင်းကာ ယင်းကြိုတင်ဆန္ဒမဲ လက်မှတ်များကို သက်ဆိုင်ရာ စာအိတ် အသီးသီး၌ ထည့်သွင်း၍ လုံခြုံစွာပိတ်ပြီး ထိုတာဝန်အရှိဆုံး ပုဂ္ဂိုလ်ထံသို့ ချက်ချင်း ပြန်လည် ပေးအပ်ရမည်။ ထိုတာဝန် အရှိဆုံး ပုဂ္ဂိုလ်သည် ယင်း ကြိုတင်ဆန္ဒမဲလက်မှတ်ပါရှိသည့် စာအိတ်များကို စုစည်းပြီး သည့်အခါ သက်ဆိုင်ရာ တပ်မှူးထံသို့ ပြန်လည်ပေးပို့ရမည်။

(၂) မဲဆန္ဒနယ်ပြင်ပရောက် ဝန်ထမ်းအဖွဲ့ဝင်များအတွက်ဖြစ်လျှင် သက်ဆိုင်ရာ အဖွဲ့၏ တာဝန်အရှိဆုံးပုဂ္ဂိုလ်က စီစဉ်ပေးသည့် နေရာ၌ ယင်းအဖွဲ့ဝင်များက ကြိုတင်ဆန္ဒမဲလက်မှတ်များတွင် မိမိတို့ ဆန္ဒပြုလိုသည့်အတိုင်း ရေးသွင်းကာ ယင်းကြိုတင် ဆန္ဒမဲ လက်မှတ်များကို သက်ဆိုင်ရာ စာအိတ်အသီးသီး၌ ထည့်သွင်း၍ လုံခြုံစွာပိတ်ပြီး ထိုတာဝန်အရှိဆုံး ပုဂ္ဂိုလ်ထံသို့ ချက်ချင်းပြန်လည် ပေးအပ်ရမည်။ထိုတာဝန် အရှိဆုံးပုဂ္ဂိုလ်သည် ယင်းကြိုတင်ဆန္ဒမဲ လက်မှတ်ပါရှိသည့် စာအိတ်များကို စုစည်း ပြီးသည့်အခါ သက်ဆိုင်ရာ ဌာနအကြီးအမှူးထံသို့ ပြန်လည် ပေးပို့ရမည်။

(ခ) မဲဆန္ဒနယ်ပြင်ပရောက်ကျောင်းသားများ၊ မဲဆန္ဒနယ်ပြင်ပရောက် သင်တန်းသားများ၊ အချုပ်ခံနေရသူများနှင့် ပတ်သက်၍ ကြိုတင် ဆန္ဒမဲလက်မှတ်များကို လက်ခံရရှိသောအခါ အောက်ပါ နည်းလမ်းများ အတိုင်းဆောင်ရွက်ရမည်-

(၁) မဲဆန္ဒနယ် ပြင်ပရောက်ကျောင်းသားများနှင့် သင်တန်းသားများ အတွက် ဖြစ်လျှင် သက်ဆိုင်ရာ ပါမောက္ခချုပ် သို့မဟုတ် ကျောင်းအုပ်ကြီးက စီစဉ်ပေးသည့် နေရာ၌ ယင်းကျောင်းသား များ သို့မဟုတ် သင်တန်းသားများက ကြိုတင်ဆန္ဒမဲ လက်မှတ် များတွင် မိမိတို့ ဆန္ဒပြုလိုသည့် အတိုင်းရေးသွင်းကာ ယင်းကြိုတင်ဆန္ဒမဲလက်မှတ်များကို သက်ဆိုင်ရာ စာအိတ် အသီးသီး၌ထည့်သွင်း၍ လုံခြုံစွာပိတ်ပြီး ထိုပါမောက္ခချုပ် သို့မဟုတ် ကျောင်းအုပ်ကြီးထံသို့ ချက်ချင်းပြန်လည်ပေးအပ် ရမည်။

(၂) အချုပ်ခံနေရသူများအတွက်ဖြစ်လျှင် သက်ဆိုင်ရာ ရဲအချုပ် စခန်း သို့မဟုတ် အကျဉ်းစခန်း အကြီးအမှူးက စီစဉ်ပေးသည့် နေရာ၌ ယင်းအချုပ်ခံနေရသူများက ကြိုတင်ဆန္ဒမဲ လက်မှတ်များ တွင် မိမိတို့ ဆန္ဒပြုလိုသည့်အတိုင်းရေးသွင်းကာ ယင်းကြိုတင် ဆန္ဒမဲလက်မှတ်များကို သက်ဆိုင်ရာ စာအိတ်အသီးသီး၌ ထည့်သွင်း၍ လုံခြုံစွာပိတ်ပြီး ထိုရဲအချုပ်စခန်း သို့မဟုတ် အကျဉ်းစခန်း အကြီးအမှူးထံသို့ ချက်ချင်းပြန်လည် ပေးအပ် ရမည်။

(ဂ) မဲဆန္ဒနယ်ပြင်ပရောက် ဆေးရုံသို့ တက်ရောက်နေရသော အတွင်း လူနာများနှင့် ပတ်သက်၍ ကြိုတင်ဆန္ဒမဲလက်မှတ်များကို လက်ခံ ရရှိသောအခါ သက်ဆိုင်ရာ ဆေးရုံတာဝန်ခံသည် အောက်ပါ နည်းလမ်းများအတိုင်း ဆောင်ရွက်ရမည် -

(၁) အတွင်းလူနာများရှိရာနေရာ ခုတင်အသီးသီး၌ ကြိုတင် ဆန္ဒမဲ လက်မှတ်များတွင် လိုအပ်သလို ဖြည့်သွင်းနိုင်ရန် စီစဉ် ပေးရမည်။

- (၂) ကြိုတင်ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသော လူနာကိုယ်တိုင် ကြိုတင် ဆန္ဒမဲ လက်မှတ်၌ ရေးသွင်းရန် အခက်အခဲရှိလျှင် ဆေးရုံ ဝန်ထမ်းနှစ်ဦး၏ ရှေ့မှောက်တွင် ယင်းလူနာ၏ ဆန္ဒအတိုင်း မိမိကရေးသွင်းရမည်။ ထို့နောက်ကြိုတင်ဆန္ဒမဲလက်မှတ်ကို စာအိတ်၌ထည့်သွင်း၍ လုံခြုံစွာ ပိတ်ပြီးလျှင် သက်ဆိုင်ရာသို့ ပြန်လည်ပေးပို့ရမည်။
- (၃) ကျန်းမာရေးအခြေအနေများကြောင့် ဆန္ဒမဲပေးရန်မသင့်ဟု မိမိထင်မြင် ယူဆလျှင် ယင်းပုဂ္ဂိုလ်အား ဆန္ဒမဲပေးစေခြင်းမှ ချန်လှပ်ထားနိုင်သည်။ ထိုသို့ ချန်လှပ်ထားသော အကြောင်းရင်း ကို ဖော်ပြထားသည့် အစီရင်ခံစာ တစ်စောင်ကို ကြိုတင်ဆန္ဒမဲ လက်မှတ်ပါ စာအိတ်များနှင့် အတူ သက်ဆိုင်ရာသို့ ပြန်လည် ပေးပို့ရမည်။

၆၁။ ကြိုတင်ဆန္ဒမဲလက်မှတ်များနှင့် စာအိတ်များကို လက်ခံရရှိသောအခါ သံရုံးအကြီး အမှူး သို့မဟုတ် အမြဲတမ်းကိုယ်စားလှယ်ရုံးအကြီးအမှူး သို့မဟုတ် ကောင်စစ်ဝန်ရုံး အကြီးအမှူးသည် အောက်ပါ နည်းလမ်းများအတိုင်း ဆောင်ရွက်ရမည် -

- (က) သံရုံး သို့မဟုတ် အမြဲတမ်းကိုယ်စားလှယ်ရုံး သို့မဟုတ် ကောင်စစ် ဝန်ရုံးသို့ လာရောက်နိုင်သမျှသော ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူများကို စုရုံးပြီး ကြိုတင်ဆန္ဒမဲပေးရန် နေရာကို သတ်မှတ်ပေးရမည်။
- (ခ) သံရုံး သို့မဟုတ် အမြဲတမ်းကိုယ်စားလှယ်ရုံး သို့မဟုတ် ကောင်စစ် ဝန်ရုံးတွင် စုရုံးရောက်ရှိလာသော အစိုးရ၏ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် နိုင်ငံပြင်ပတွင် ရောက်ရှိနေသည့် ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူများအတွက် ကြိုတင် ဆန္ဒမဲ လက်မှတ်များကို ဖြန့်ဖြူးကာ ဆန္ဒမဲလက်မှတ်များ၌ ယင်းတို့ ဆန္ဒပြု လိုသည့်အတိုင်း ရေးသွင်းစေရမည်။ ယင်းသို့ ရေးသွင်းပြီးနောက်

ကြိုတင်ဆန္ဒမဲလက်မှတ်များကို သက်ဆိုင်ရာ စာအိတ်အသီးသီး၌ ထည့်သွင်း၍ လုံခြုံစွာပိတ်စေပြီး ယင်းစာအိတ်များကို စုစည်းရမည်။

၆၂။ (က) သက်ဆိုင်ရာဌာနအကြီးအမှူး၊ တပ်မှူး၊ ပါမောက္ခချုပ်၊ ကျောင်းအုပ်ကြီး၊ ရဲအချုပ်စခန်းအကြီးအမှူး၊ အကျဉ်းစခန်းအကြီးအမှူး သို့မဟုတ် ဆေးရုံတာဝန်ခံသည် ပြည်တွင်းရှိ သက်ဆိုင်ရာ မဲဆန္ဒနယ် ပြင်ပရောက် ဆန္ဒမဲ ပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူများထံမှ ကြိုတင်ဆန္ဒမဲလက်မှတ်များ ပါဝင်သော စာအိတ်အသီးသီးကို လက်ခံရရှိပြီးနောက် ယင်းစာအိတ်များပါ မဲဆန္ဒနယ်၊ ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စု အမည်နှင့် မဲရုံအမှတ်များကို စိစစ်၍ သက်ဆိုင်ရာ မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသို့ ပေးပို့ရမည်။

(ခ) သက်ဆိုင်ရာသံရုံးအကြီးအမှူး သို့မဟုတ် အမြဲတမ်းကိုယ်စားလှယ်ရုံး အကြီးအမှူး သို့မဟုတ် ကောင်စစ်ဝန်ရုံးအကြီးအမှူးသည် အစိုးရ၏ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် နိုင်ငံပြင်ပတွင် ရောက်ရှိနေသော ဆန္ဒမဲ ပေးပိုင်ခွင့်ရှိ သူများထံမှ ကြိုတင်ဆန္ဒမဲလက်မှတ်များပါဝင်သည့် စာအိတ် အသီးသီးကို လက်ခံရရှိပြီးနောက် ယင်းစာအိတ်များကို နိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီးဌာနသို့ ပေးပို့ရမည်။ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ယင်း စာအိတ်များကို ကော်မရှင်သို့ ပေးပို့ရမည်။

(ဂ) ကော်မရှင်သည် နည်းဥပဒေခွဲ (ခ) အရ ပေးပို့လာသည့် စာအိတ်များပါ မဲဆန္ဒနယ်၊ ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စု အမည်နှင့် မဲရုံအမှတ် များကို စိစစ်၍ သက်ဆိုင်ရာ မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသို့ ပေးပို့ရမည်။

၆၃။ ဤအခန်းပါ တာဝန်ဝတ္တရားများကို ဆောင်ရွက်ရသည့် ဌာနဆိုင်ရာ အကြီးအမှူး သို့မဟုတ် တပ်မှူး သို့မဟုတ် သံရုံးအကြီးအမှူး သို့မဟုတ် အမြဲတမ်းကိုယ်စားလှယ်ရုံး အကြီးအမှူး သို့မဟုတ် ကောင်စစ်ဝန်ရုံး အကြီးအမှူးသည် ယင်းတာဝန်ဝတ္တရားများကို မိမိဌာနမှ တာဝန်ရှိ ဝန်ထမ်း တစ်ဦးဦး သို့မဟုတ် ဝန်ထမ်းများအားတာဝန်လွှဲအပ်၍ ဆောင်ရွက်စေနိုင်သည်။

၆၄။ ပြည်တွင်းရှိ သက်ဆိုင်ရာ မဲဆန္ဒနယ်ပြင်ပရောက် ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူ တစ်ဦးသည် လည်းကောင်း၊ အစိုးရ၏ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် နိုင်ငံပြင်ပရောက်ရှိနေသည့် ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူ တစ်ဦးသည်လည်းကောင်း ရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပသည့်နေ့ တွင် မိမိသက်ဆိုင်ရာမဲရုံသို့ အချိန်မီ ပြန်လည်ရောက်ရှိလာပြီး သက်ဆိုင်ရာ ဌာနအကြီးအမှူး သို့မဟုတ် တပ်မှူး သို့မဟုတ် သံရုံး အကြီးအမှူး သို့မဟုတ် အမြဲတမ်းကိုယ်စားလှယ်ရုံးအကြီးအမှူး သို့မဟုတ် ကောင်စစ်ဝန်ရုံး အကြီးအမှူး ထံမှ ဆန္ဒမဲပေးရသေးကြောင်း သက်သေခံလက်မှတ်ကို တင်ပြနိုင်လျှင် သက်ဆိုင်ရာမဲရုံမှူးသည် ယင်းပုဂ္ဂိုလ်အား ထိုမဲရုံတွင် ဆန္ဒမဲပေးရန် ခွင့်ပြုရမည်။

အခန်း (၁၂)

ဆန္ဒမဲရေတွက်ခြင်း၊ ရွေးကောက်ပွဲအနိုင်အရှုံး ကြေညာခြင်း

^(၃) ၆၅။(က) ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပသည့်နေ့၌ ဆန္ဒမဲပေးခြင်း ပြီးဆုံးလျှင်ပြီးဆုံးခြင်း အသုံးမပြုဘဲ ကျန်နေသောဆန္ဒမဲလက်မှတ်များကို မဲရုံမှူးက မဲရုံတွင်ပင် မဲရုံအဖွဲ့ဝင်များ၊ အများပြည်သူများ၊ မဲရုံ ကိုယ်စားလှယ်များ ရှေ့မှောက်၌ ရေတွက်ပြီးနောက် ပုံစံ(၁၆-၁)ဖြင့် သုံးစောင်ပြုစု ရမည်။ ယင်းပုံစံများတွင် မှန်ကန်ကြောင်း မဲရုံမှူး၊ မဲရုံ အဖွဲ့ဝင်များ နှင့် မဲရုံကိုယ်စားလှယ်များက လက်မှတ်ရေးထိုး၍ ပုံစံ တစ်စောင်ကို မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသို့ လည်းကောင်း၊ ကျန်တစ်စောင်ကို ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စုကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသို့လည်းကောင်း ပေးပို့ရမည်။ တစ်စောင်ကို မဲရုံမှူး၏လက်ဝယ်တွင် ထိန်းသိမ်းထား ရမည်။

(ခ) မဲရုံမှူးသည် ဆန္ဒမဲရေတွက်ခြင်းကို ကိုယ်တိုင်ဖြစ်စေ၊ ယင်းကတာဝန် ပေးအပ်ထားသောမဲရုံအဖွဲ့ဝင်က ဖြစ်စေ မဲရုံတွင်ပင် မဲရုံအဖွဲ့ဝင်များ၊ အသိသက်သေများ၊ အများပြည်သူများ၊ မဲရုံကိုယ်စားလှယ်များ ရှေ့မှောက်၌ ဆန္ဒပြုပြီးသော ဆန္ဒမဲလက်မှတ်နှင့် နည်းဥပဒေ ၅၁

(၃) တတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

(ဆ)အရ လက်ခံရရှိထားသော ကြိုတင်ဆန္ဒမဲလက်မှတ်များကို ဆက်လက်ရေတွက်ရမည်။ ယင်းသို့ ရေတွက်ရာ၌ နည်းဥပဒေ ၅၁(ဆ)အရ မိမိလက်ခံထားရှိသော ကြိုတင် ဆန္ဒမဲပုံးမှ ကြိုတင် ဆန္ဒမဲများကို ဦးစွာရေတွက်ရမည်။ ယင်းမဲပုံးကို မဖွင့်မီ မဲရုံကိုယ်စားလှယ်များနှင့် လေ့လာသူများအား ချိပ်ပိတ်ထားသည့် အခြေအနေအတိုင်းရှိကြောင်း ပြသရမည်။ ထိုသို့ ဆန္ဒမဲလက်မှတ်များ ရေတွက်ခြင်းကို ရွေးကောက်ပွဲ လေ့လာသူများကိုပါ လေ့လာခွင့် ပြုရမည်။ ဆန္ဒမဲလက်မှတ်များရေတွက် ပြီးနောက် ကော်မရှင်က ညွှန်ကြားသည့်အတိုင်း စာရင်းများကို ပြုစုရမည်။”

၆၆။ မဲရုံမှူးသည် ဆန္ဒမဲရေတွက်ခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ အောက်ပါအတိုင်း ဆောင်ရွက်ရမည် -

(က) ဆန္ဒမဲရေတွက်ရာနေရာတွင်ရောက်ရှိနေသည့် နည်းဥပဒေ ၆၅ ပါ သက်သေ အနည်းဆုံး ၁၀ ဦး၏ အမည်စာရင်းကို^(၃)“ပုံစံ (၁၆)၏ ကျောဘက်တွင် ရေးမှတ်ထားရမည်။”

(ခ) ထုတ်ပေးသည့် ဆန္ဒမဲလက်မှတ်နှင့် မဲပုံးအတွင်းမှ ရရှိသည့် ဆန္ဒမဲ လက်မှတ်အရေအတွက်သည် ကိုက်ညီမှု ရှိ မရှိကို စစ်ဆေးရမည်။ ကိုက်ညီမှုမရှိပါက မှတ်တမ်းတင်၍ သက်ဆိုင်ရာ ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသို့ တင်ပြရမည်။ သို့ရာတွင် ဆန္ဒမဲရေတွက်ခြင်းကိုမူ ဆက်လက် ဆောင်ရွက်ရမည်။

(ဂ)^(၃)“ဆန္ဒမဲလက်မှတ်များကို ရေတွက်ရာတွင် ဆန္ဒမဲလက်မှတ် တစ်စောင် ချင်းစီအား မဲရုံအဖွဲ့ဝင်များ၊ သက်သေများ၊ မဲရုံကိုယ်စားလှယ်များကို ပြသ၍ ရေတွက် ရမည်။” အောက်ပါ ဆန္ဒမဲလက်မှတ်မျိုးကို ပယ်ရမည် -

(၁) ကော်မရှင်က အတည်ပြုထားသော အမှတ်အသားမပါသည့် ဆန္ဒမဲ လက်မှတ်၊

(၃) တတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

- (၂) မဲရုံမှူး လက်မှတ်မပါသည့် ဆန္ဒမဲလက်မှတ်၊
- (၃) လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း တစ်ဦးထက်ပို၍ ဆန္ဒပြုထားသည့် ဆန္ဒမဲလက်မှတ်၊
- (၄) ဆန္ဒပြုထားခြင်းမရှိသော ဆန္ဒမဲလက်မှတ်၊
- (၅) ဆန္ဒပြုထားခြင်းမှာ မသေချာ မထင်ရှားသော ဆန္ဒမဲလက်မှတ်၊
- (၆) ဆန္ဒမဲလက်မှတ်အတုဖြစ်သည်ဟု မဲရုံမှူးက ဆုံးဖြတ်သည့် ဆန္ဒမဲလက်မှတ်၊
- (၇) ဆန္ဒမဲပေးသူကိုသိရှိနိုင်အောင်အမှတ်အသားပြုထားသည့် ဆန္ဒမဲလက်မှတ်၊
- (၈) ဆုတ်ဖြဲထားသည့် ဆန္ဒမဲလက်မှတ်၊

(၉) “(၉) ကော်မရှင်က ပယ်မဲအဖြစ် သတ်မှတ်ရန်ထုတ်ပြန်ထားသော ဆန္ဒမဲ လက်မှတ်များ။”

(ဃ) “(၉) “ကြိုတင်ဆန္ဒမဲလက်မှတ်ကို ရေတွက်ရာတွင် ကြိုတင်ဆန္ဒမဲလက်မှတ် တစ်စောင်ချင်းစီအား မဲရုံအဖွဲ့ဝင်များ၊ သက်သေများ၊ မဲရုံကိုယ်စားလှယ်များကို ပြသ၍ ရေတွက်ရမည်။” အောက်ပါ ကြိုတင်ဆန္ဒမဲလက်မှတ်မျိုးကို ပယ်ရမည် -

- (၁) ကော်မရှင်က အတည်ပြုထားသော အမှတ်အသားမပါသည့် ကြိုတင် ဆန္ဒမဲလက်မှတ်၊
- (၂) ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ၏ တံဆိပ်မပါရှိသော ကြိုတင်ဆန္ဒမဲလက်မှတ်၊
- (၃) တာဝန်ခံထုတ်ပေးသူ၏ “အမည်နှင့်” လက်မှတ်မပါသည့် ကြိုတင်ဆန္ဒမဲ လက်မှတ်၊

(၃) တတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

(၄) လွတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း တစ်ဦးထက် ပို၍ ဆန္ဒပြုထားသည့် ကြိုတင်ဆန္ဒမဲလက်မှတ်၊

(၅) ဆန္ဒပြုထားခြင်းမရှိသော ကြိုတင်ဆန္ဒမဲလက်မှတ်၊

(၆) ဆန္ဒပြုထားခြင်းမှာ မသေချာ မထင်ရှားသော ကြိုတင် ဆန္ဒမဲလက်မှတ်၊

(၇) ကြိုတင်ဆန္ဒမဲလက်မှတ် အတုဖြစ်သည်ဟု ကော်မရှင်၊ ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ သို့မဟုတ် မဲရုံမှူးက ဆုံးဖြတ်သည့် ကြိုတင်ဆန္ဒမဲလက်မှတ်၊

(၈) ဆန္ဒမဲပေးသူကို သိရှိနိုင်အောင် အမှတ်အသားပြုထားသည့် ကြိုတင်ဆန္ဒမဲလက်မှတ်၊

(၉) ဆုတ်ဖြုတ်ထားသည့် ကြိုတင်ဆန္ဒမဲလက်မှတ်၊

(၃)“(၁၀) ကော်မရှင်က ပယ်မဲအဖြစ်သတ်မှတ်ရန် ထုတ်ပြန်ထားသော ဆန္ဒမဲလက်မှတ်များ။”

(၃)“(၁၀) မဲပုံးထဲမှထုတ်ယူရရှိသည့် ဆန္ဒပြုပြီးသော ဆန္ဒမဲလက်မှတ်များနှင့် နည်းဥပဒေ ၅၁ (ဆ)အရ လက်ခံရရှိထားသော ကြိုတင်ဆန္ဒမဲလက်မှတ်များကိုဆန္ဒပြုထားသော လွတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း တစ်ဦးစီ၏အမည်အလိုက်သီးခြားခွဲ၍ လွတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း တစ်ဦးစီရရှိသည့် ဆန္ဒမဲအရေအတွက်ကို ပုံစံ (၁၆)ဖြင့် ငါးစောင် ပြုစုရမည်။ ယင်းပုံစံများတွင် မှန်ကန်ကြောင်း မဲရုံမှူး၊ မဲရုံ အဖွဲ့ဝင်များ၊ မဲရုံကိုယ်စားလှယ်များနှင့် အနည်းဆုံး သက်သေလေးဦးက လက်မှတ်ရေးထိုး၍ ပုံစံ တစ်စောင်ကို မြို့နယ်ကော်မရှင် အဖွဲ့ခွဲသို့ လည်းကောင်း၊ နှစ်စောင်ကို ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စု ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသို့ လည်းကောင်း ပေးပို့ရမည်။ တစ်စောင်ကို မိမိ၏

(၃) တတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

လက်ဝယ်တွင် ထိန်းသိမ်းထားပြီး ကျန်တစ်စောင်ကို မိမိ၏မဲရုံတွင် ကပ်ထားရမည်။ ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စု ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသည် လက်ခံရရှိသည့် နှစ်စောင်အနက်တစ်စောင်ကို လက်ခံအဖြစ်ထားရှိပြီး တစ်စောင်ကို သက်ဆိုင်ရာ ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စု ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲရုံးတွင် ကပ်ထားရမည်။ လက်မှတ်ရေးထိုးရန် ပျက်ကွက်ပါက ပျက်ကွက်သူ၏ တာဝန်သာဖြစ်စေရမည်။”

(စ) မဲရုံမှူးကပယ်သည့် ဆန္ဒမဲလက်မှတ်များနှင့် ကြိုတင်ဆန္ဒမဲ လက်မှတ်များကို ဆန္ဒမဲရေတွက်ရာတွင် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း များ၊ ယင်းတို့၏ ရွေးကောက်ပွဲကိုယ်စားလှယ်များ၊ မဲရုံကိုယ်စားလှယ်များ သို့မဟုတ် အကူကိုယ်စားလှယ်များအား ကြည့်ရှုရန် အခွင့်အရေး ပေးရ မည်။ ပယ်သည့် အကြောင်းကို သတ်မှတ်ထားသည့် ပုံစံ (၁၇)ဖြင့် မှတ်တမ်းတင်၍ မဲရုံမှူးက လက်မှတ်ရေးထိုး ထားရမည်။

(ဆ) မဲပုံးထဲမှ ထုတ်ယူရရှိသော ဆန္ဒမဲလက်မှတ်များနှင့်^(၃)“နည်းဥပဒေ ၅၁ (ဆ)” အရ လက်ခံရရှိထားသော ကြိုတင်ဆန္ဒမဲလက်မှတ်များ အားလုံးကိုရေတွက်ပြီးစီးသည့်အခါမဲရုံမှူးသည် လွှတ်တော်ကိုယ်စား လှယ်လောင်း တစ်ဦးချင်းစီရရှိသည့် ဆန္ဒမဲလက်မှတ်များနှင့် ကြိုတင်ဆန္ဒမဲလက်မှတ်များကို သီးခြားအိတ်များတွင် ထည့်ကာ လုံခြုံအောင်ပိတ်ပြီး ချိပ်တံဆိပ် ရိုက်နှိပ်ရမည်။ ယင်းမဲရုံမှ မဲရုံကိုယ်စားလှယ် သို့မဟုတ် အကူကိုယ်စားလှယ်များအားလည်း ချိပ်တံဆိပ်ရိုက်နှိပ်ခွင့် ပေးရမည်။^(၃)“ယင်းအိတ် အသီးသီးပေါ်တွင် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း၏ အမည်၊ မဲဆန္ဒနယ် အမည်၊ ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စု အမည် နှင့်မဲရုံ အမှတ်တို့ကို ထင်ရှားစွာ ရေးမှတ် ရမည်။ ပယ်မဲအားလုံးကို အိတ်တစ်အိတ်တွင် ထည့်ကာ လုံခြုံအောင် ပိတ်ပြီး ချိပ်တံဆိပ်ရိုက်နှိပ်ရမည်။ ယင်း အိတ်အား မဲရုံ ကိုယ်စားလှယ် သို့မဟုတ် အကူကိုယ်စားလှယ်များ

(၃) တတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

ကိုလည်း ချိပ်တံဆိပ်ရိုက်နှိပ်ခွင့်ပေးရမည်။ ယင်းအိတ်ပေါ်တွင် မဲဆန္ဒနယ်အမည်၊ ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စုအမည်နှင့် မဲရုံအမှတ်တို့ကိုထင်ရှားစွာရေးမှတ်ရမည်။ ထို့နောက် အထက်ဖော်ပြ ပါအိတ်များအားလုံးကို အထုပ်တစ်ထုပ်ပြုလုပ်ရမည်။”

(ဇ) မဲရုံပိတ်ချိန်တွင် မဲရုံမှူးသည်အောက်ပါတို့ကို အထုပ်တစ်ထုပ်စီ ထုပ်ပြီးလျှင် မိမိ၏ချိပ်တံဆိပ်ရိုက်နှိပ်ရမည်။ အထုပ်ပေါ်တွင် အထုပ်အတွင်းရှိ ပစ္စည်းအမျိုးအမည်၊ ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာ အုပ်စု အမည် နှင့် မဲရုံအမှတ်တို့ကို ရေးသားရမည်။ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများ၏မဲရုံကိုယ်စားလှယ် သို့မဟုတ် အကူကိုယ်စားလှယ် များအားလည်း မိမိတို့၏ ချိပ်တံဆိပ်ကို ရိုက်နှိပ်လိုက ရိုက်နှိပ်ခွင့်ပြုပြီး ယင်းအထုပ်များကို အထုပ်ကြီးတစ်ထုပ် ပြုလုပ်ရမည် -

(၃) “(၁) မသုံးဘဲကျန်နေသော ဆန္ဒမဲလက်မှတ်များ၊ လက်ခံ ဖြတ်ပိုင်း များ နှင့် ပုံစံ(၁၆-၁)။”

(၂) မဲရုံတွင်အသုံးပြုသော မဲစာရင်း၊

(၃) ကြိုတင်ဆန္ဒမဲလက်မှတ် လက်ခံဖြတ်ပိုင်းများ၊

(၄) ပယ်မဲ ပုံစံ (၁၇)များ။

(ဈ) နည်းဥပဒေခွဲ (ဆ)နှင့် (ဇ)တို့တွင်ဖော်ပြထားသောအထုပ်များကို အိတ်ကြီးတစ်လုံးတွင် ထည့်သွင်းကာ မဲရုံမှူးက ချိပ်တံဆိပ် ရိုက်နှိပ်ရမည်။ မဲရုံ ကိုယ်စားလှယ်များ နှင့် အကူကိုယ်စားလှယ်များ အားလည်း ချိပ်တံဆိပ် ရိုက်နှိပ်လိုက ရိုက်နှိပ်ခွင့်ပြုရမည်။ ထို့နောက် ယင်းအိတ်ကြီးကို ပုံစံ(၁၆)နှင့် အတူ မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသို့ အမြန်ဆုံးပေးပို့ရမည်။ ထိုအိတ်ကြီးပေါ်တွင် ပေးပို့သော မဲရုံအမှတ်၊ ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စုအမည်တို့ကို ဖော်ပြရမည်။

(ည) မဲရုံမှူးသည် နည်းဥပဒေခွဲ (ဈ)ပါ အိတ်ကြီးကို မြို့နယ်ကော်မရှင် အဖွဲ့ခွဲသို့ ချက်ချင်းပေးပို့ရမည်။ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကြောင့်

(၃) တတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

လည်းကောင်း၊ လုံခြုံရေးအခြေအနေအရလည်းကောင်း ထိုသို့ပေးပို့ နိုင်ခြင်းမရှိပါက သက်ဆိုင်ရာ ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စု ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသို့ အပ်နှံရမည်။ ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာ အုပ်စုကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသည် မဲရုံမှူးနှင့်အတူ ယင်း ပုံစံ (၁၆)နှင့် အိတ်ကြီးတို့ကို မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသို့ ဆောလျင်စွာ ပေးပို့ရမည်။

၆၇။ မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသည် -

(၃)“ (က) ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပသည့်နေ့ ညနေ ၄ နာရီ အထိ မိမိလက်ဝယ် ရရှိထားသည့် ဆန္ဒပြုထားသော ကြိုတင်ဆန္ဒမဲ လက်မှတ်များကို မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲအဖွဲ့ဝင်များ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း သို့မဟုတ်ယင်း၏ရွေးကောက်ပွဲကိုယ်စားလှယ်များ၊ အသိသက်သေများ နှင့် အများပြည်သူများရှေ့မှောက်တွင် ရေတွက်ပြီး လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်လောင်းအသီးသီးရရှိသည့် ဆန္ဒမဲအရေ အတွက်ကို ပုံစံ (၁၈)တွင် ဖြည့်သွင်း ရမည်။ ပယ်သည့် ကြိုတင်ဆန္ဒမဲလက်မှတ်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ပယ်သည့် အကြောင်းကို သတ်မှတ်ထားသည့်ပုံစံ(၁၇-က)တွင် မှတ်တမ်းတင်၍ မြို့နယ် ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ ဥက္ကဋ္ဌ သို့မဟုတ် အတွင်းရေးမှူးက လက်မှတ်ရေးထိုးထားရမည်။ (၂)“ယင်းပုံစံ(၁၈)တွင် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများ သို့မဟုတ် ယင်းတို့၏ရွေးကောက်ပွဲ ကိုယ်စားလှယ်များ၊အသိသက်သေ များနှင့် သက်ဆိုင်ရာ ကော်မရှင် အဖွဲ့ခွဲတို့က မှန်ကန်ကြောင်း လက်မှတ်ရေးထိုးရမည်။ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများ သို့မဟုတ် ယင်းတို့၏ ရွေးကောက်ပွဲ ကိုယ်စားလှယ်များ မလာရောက်နိုင်ပါကကိုယ်စားလှယ် စေလွှတ် ဆောင်ရွက်ရမည်။” လက်မှတ်ရေးထိုးရန် ပျက်ကွက်ပါက ပျက်ကွက်သူ၏ တာဝန်သာဖြစ်စေရမည်။

(၂) ဒုတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။
(၃) တတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

- (ခ) မဲဆန္ဒနယ်အတွင်းရှိ မဲရုံများ၏ မဲရုံမှူးများထံမှ ပုံစံ (၁၆) ဖြင့် ရေးသွင်းထားသော လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း အသီးသီး ရရှိသည့် ဆန္ဒမဲအရေအတွက် [နည်းဥပဒေ ၄၆ (ခ) နှင့် (ဂ)တို့ အရ ရရှိသည့် ဆန္ဒမဲများအပါအဝင်] နှင့် ပုံစံ (၁၈) အရ မိမိလက်ဝယ် ရရှိထားသည့် ကြိုတင်ဆန္ဒမဲ အရေအတွက်ကို ပေါင်းပြီး လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်လောင်း အသီးသီးရရှိသည့် ဆန္ဒမဲ အရေအတွက်ကို ကြေညာထားသည့် ကိုယ်စားလှယ်လောင်း အစီအစဉ်အတိုင်း ပုံစံ (၁၉) ဖြင့် အများပြည်သူရှေ့မှောက်တွင် စာရင်းပြုစုရမည်။^(၂) “ယင်းပုံစံ (၁၉)တွင် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများ သို့မဟုတ် ယင်းတို့၏ ရွေးကောက်ပွဲ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ အသိ သက်သေများနှင့် သက်ဆိုင်ရာ ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲတို့က မှန်ကန်ကြောင်း လက်မှတ် ရေးထိုးရမည်။ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများ သို့မဟုတ် ယင်းတို့၏ ရွေးကောက်ပွဲကိုယ်စားလှယ်များ မလာရောက်နိုင် ပါ ကကိုယ်စားလှယ်စေလွှတ်ဆောင်ရွက်ရမည်။ လက်မှတ်ရေးထိုး ရန် ပျက်ကွက်ပါက ပျက်ကွက်သူ၏ တာဝန်သာ ဖြစ်စေရမည်။ ယင်းစာရင်း တစ်စောင်စီကို သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ၊ နေပြည်တော်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ၊ ကိုယ်ပိုင် အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း၊ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ သို့မဟုတ် ခရိုင်ကော်မရှင် အဖွဲ့ခွဲသို့ ပေးပို့၍တစ်စောင်ကို လက်ခံ အဖြစ်သိမ်းဆည်းထားပြီးတစ်စောင်ကို မိမိရုံးတွင်ကပ်ထားရမည်။”
- (ဂ) ခိုင်လုံသော ဆန္ဒမဲအများဆုံးရရှိသူများ၏ ဆန္ဒမဲအရေအတွက်ချင်း တူညီနေလျှင် ထိုဆန္ဒမဲတူညီနေသူများအတွက် ရွေးကောက်ပွဲ အသစ်ကို ကျင်းပပေးရန် သင့် မသင့် တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်

(၂) ဒုတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။
 (၃) တတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသို့ တင်ပြရမည်။ မိတ္တူကို နေပြည်တော်ကော်မရှင် အဖွဲ့ခွဲ၊ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း၊ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ သို့မဟုတ် ခရိုင်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသို့ ပေးပို့ရမည်။

၆၈။ (က) နေပြည်တော်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ၊ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း၊ ကိုယ်ပိုင် အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ သို့မဟုတ် ခရိုင်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ သည် မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ များက ပြုစုပေးပို့သော ပုံစံ (၁၉) များကို စုစည်း ထိန်းသိမ်းထားရှိရမည်။

(ခ) မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲများ၏ ပုံစံ(၁၉)ဖြင့် တင်ပြချက်အရ မဲဆန္ဒနယ် တစ်နယ်တွင် ခိုင်လုံသော ဆန္ဒမဲအများဆုံးရရှိသူများ၏ ဆန္ဒမဲအရေ အတွက်ချင်း တူညီနေသဖြင့် ရွေးကောက်ပွဲအသစ် ထပ်မံ ကျင်းပရန် သင့် မသင့်ကို တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်ကော်မရှင် အဖွဲ့ခွဲသည် မိမိသဘောထားမှတ်ချက်နှင့်အတူ ကော်မရှင်သို့ အမြန်ဆုံး အစီရင်ခံရမည်။

(ဂ) နည်းဥပဒေခွဲ (ခ) အရ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ် ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ၏ တင်ပြချက်နှင့် စပ်လျဉ်း၍ အယူခံခြင်း ရှိ မရှိကို လည်းကောင်း၊ လိုအပ်သည့် အခြားအချက်များကို လည်းကောင်း တောင်းခံ စိစစ်၍ ရွေးကောက်ပွဲအသစ် ထပ်မံကျင်းပပေးရန် သို့မဟုတ် ဆိုင်းငံ့ထားရန် ကော်မရှင်က ဆုံးဖြတ်ရမည်။

၆၉။ ဆန္ဒမဲလက်မှတ် သို့မဟုတ် ကြိုတင်ဆန္ဒမဲလက်မှတ်တစ်ခုသည် ^(၃)“ခိုင်လုံ မဲဖြစ်သည်၊ ပယ်မဲဖြစ်သည်”ကို အောက်ပါပုဂ္ဂိုလ် သို့မဟုတ် အဖွဲ့အစည်းက ဆုံးဖြတ်ရမည် -

(က) မဲရုံတွင်ရေတွက်သော ဆန္ဒမဲလက်မှတ်နှင့် ကြိုတင်ဆန္ဒမဲလက်မှတ် ဖြစ်လျှင် မဲရုံမှူး၊

(၃) တတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

(ခ) မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲတွင်ရေတွက်သော ကြိုတင်ဆန္ဒမဲလက်မှတ် ဖြစ်လျှင် မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ။

၇၀။ (က) ကြိုတင်ဆန္ဒမဲများကို စုစည်းရမည့် ဌာနအကြီးအမှူး၊ တပ်မှူး၊ ဆေးရုံ တာဝန်ခံ၊ ရဲစခန်းအကြီးအမှူး သို့မဟုတ် အကျဉ်းစခန်း အကြီးအမှူးသည် ကြိုတင်ဆန္ဒမဲလက်မှတ်များ မိမိလက်ဝယ် ရောက်ရှိသည်နှင့် မဲဆန္ဒရှင်များသို့ အမြန်ဆုံးဖြန့်ဝေ၍ ဆန္ဒပြု စေရမည်။

(ခ) ဆန္ဒမဲပေးပြီးသော ကြိုတင်ဆန္ဒမဲလက်မှတ်များကို အားလုံးစုံမှ သက်ဆိုင်ရာ မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသို့ ပေးပို့ခြင်းမပြုဘဲ ကြိုတင် ဆန္ဒမဲပေးပြီးတိုင်း ထိုဆန္ဒမဲလက်မှတ်များကို သက်ဆိုင်ရာ မြို့နယ် ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသို့ ဆောလျင်စွာ ပေးပို့ရမည်။

^(၃)“၇၁။ သက်ဆိုင်ရာ မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသည် ကြိုတင်ဆန္ဒမဲလက်မှတ်များ နှင့် စပ်လျဉ်း၍-

(က) ရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပသည့်နေ့ မဲရုံပိတ်ချိန် ညနေ ၄ နာရီ အထိသာ လက်ခံရမည်။

(ခ) နည်းဥပဒေ ၆၂ အရ ကြိုတင်ဆန္ဒမဲလက်မှတ်များ ပါဝင်သည့် စာအိတ်များကိုပေးပို့လာသောအခါ ယင်းစာအိတ်များပေါ်တွင် လက်ခံ ရရှိသည့် အမှတ်စဉ်၊ နေ့ရက် နှင့် အချိန် တို့ကို ဖော်ပြ၍ ပုံစံ (၁၈-၁) တွင် ရေးသွင်းပြီး ယင်းစာအိတ်တို့ကို ချိပ်ပိတ် ထားသည့် မဲပုံးအတွင်းသို့ ထည့်၍ လုံခြုံစွာသိမ်းဆည်း ထားရမည်။

(ဂ) မဲရုံပိတ်ချိန်ကုန်ဆုံးသည်နှင့် ကြိုတင်ဆန္ဒမဲလက်မှတ်များ ပါရှိသည့် စာအိတ်များထည့်ထားသော ချိပ်ပိတ်ထားသည့်မဲပုံးကိုဖွင့်လှစ်၍ ကြိုတင်ဆန္ဒမဲများကို ချက်ခြင်းရေတွက်ရမည်။

(၃) တတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

(ဃ) မဲရုံပိတ်ချိန် ညနေ ၄ နာရီ နောက်ပိုင်းမှ ရောက်ရှိလာသော ကြိုတင်ဆန္ဒမဲ လက်မှတ်များကို ထည့်သွင်း ရေတွက်ခြင်း မပြုရ။

(င) နည်းဥပဒေခွဲ (ခ)၊ (ဂ) တို့နှင့် စပ်လျဉ်း၍ သက်ဆိုင်ရာ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း၊ ရွေးကောက်ပွဲကိုယ်စားလှယ်၊ မဲရုံကိုယ်စားလှယ်၊ အကူကိုယ်စားလှယ်နှင့် ရွေးကောက်ပွဲ လေ့လာသူ တို့လည်း ကြည့်ရှုနိုင်သည်။”

၇၂။ (က) နည်းဥပဒေ ၆၇ (ခ)အရ ပုံစံ(၁၉)ဖြင့် ပေးပို့သည့် ခိုင်လုံသောဆန္ဒမဲ အရေအတွက်အများဆုံးရရှိသော လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း များအား ရွေးကောက်တင်မြှောက်ခံရသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် အဖြစ် တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲက ကြေညာ ရမည်။ ယင်းကြေညာချက် တစ်စောင်စီကို လိုအပ်သလို ဆောင်ရွက်နိုင် ရန် ကော်မရှင်သို့အမြန်ပေးပို့တင်ပြရမည်။

(ခ) ကော်မရှင်သည် နည်းဥပဒေခွဲ (က)နှင့်အညီ ပေးပို့တင်ပြလာသည့် ကြေညာချက်များအရ သက်ဆိုင်ရာ မဲဆန္ဒနယ်အလိုက် ရွေးကောက် တင်မြှောက်ခံရသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအား လည်းကောင်း၊ ရွေးကောက်ပွဲ ဥပဒေ အခန်း(၈)ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့် အညီအမည် စာရင်းပေးပို့လာသည့် တပ်မတော်သား လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ အား လည်းကောင်း လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်အဖြစ် အသိအမှတ် ပြုလွှာများ ထုတ်ပေးရမည်။ ယင်းလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၏ အမည်စာရင်းကို နိုင်ငံတော်ပြန်တမ်းတွင် ထည့်သွင်း ဖော်ပြရမည်။

အခန်း (၁၃)

ရွေးကောက်ပွဲကုန်ကျစရိတ်များ

၇၃။ ရွေးကောက်ပွဲကိုယ်စားလှယ်သည် ငွေစာရင်းစာအုပ်များကို စနစ်တကျ ထားရှိပြီး အောက်ပါတို့ကို မှန်ကန်စွာရေးသွင်းရမည် -

(၃) တတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

(က) ရွေးကောက်ပွဲအတွက် ကုန်ကျစရိတ်၊

(ခ) လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း၏ ရွေးကောက်ပွဲကုန်ကျစရိတ် အတွက် မိမိကိုယ်ပိုင်ငွေဖြင့်သော်လည်းကောင်း၊ ပြည်တွင်းရှိ နိုင်ငံသားတစ်ဦးချင်းစီကဖြစ်စေ၊ ကုမ္ပဏီ သို့မဟုတ် ကုမ္ပဏီအစု အဖွဲ့များကဖြစ်စေ တရားဝင် ရရှိထားသော ငွေကြေးများထဲမှ ထည့်ဝင် လှူဒါန်းသောငွေဖြင့်သော် လည်းကောင်း၊ သက်ဆိုင်ရာ ပါတီအဖွဲ့အစည်းက ထောက်ပံ့သည့် ငွေဖြင့်သော်လည်းကောင်း ကျခံပြီးသည့် ကုန်ကျစရိတ်များ၊

(ဂ) လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်က ပေးရန်ကျန်ရှိသေးသည့် အသုံးစရိတ် ငွေများ။

၇၄။ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းတစ်ဦးသည် မိမိ၏ ရွေးကောက်ပွဲ ကုန်ကျစရိတ်အဖြစ် ငွေကျပ် သိန်းတစ်ရာထက် ပို၍ သုံးစွဲခြင်းမပြုရ။

၇၅။ ရွေးကောက်ပွဲတွင် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း သို့မဟုတ် ယင်း၏ ရွေးကောက်ပွဲကိုယ်စားလှယ်သည် မိမိ၏ ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းများကို ကူညီရန် အခကြေးငွေဖြင့် အောက်ပါပုဂ္ဂိုလ်များမှတစ်ပါး မည်သူ့ကိုမျှ မခန့်ထားရ -

(က) ရွေးကောက်ပွဲကိုယ်စားလှယ်တစ်ဦး၊

(ခ) မဲရုံအသီးသီးအတွက် မဲရုံကိုယ်စားလှယ်တစ်ဦးစီ၊ အကူကိုယ်စားလှယ် တစ်ဦးစီ၊ စာရေးတစ်ဦးစီ၊ မဲဆော်ဩသူတစ်ဦးစီ၊ ရုံးအကူ တစ်ဦးစီ အပြင် မဲရုံတစ်ရုံ၌ မဲစာရင်းရှိ မဲဆန္ဒရှင်ဦးရေ ၃၀၀ ထက် ပိုလျှင် နောက်ထပ် စာရေးတစ်ဦး၊ မဲဆော်ဩသူတစ်ဦးနှင့် ရုံးအကူတစ်ဦး။

၇၆။ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း ကိုယ်တိုင်လည်းကောင်း၊ ယင်း၏ ရွေးကောက်ပွဲ ကိုယ်စားလှယ်ကလည်းကောင်း ရွေးကောက်ပွဲကုန်ကျစရိတ်များကို ပေးချေနိုင်သည်။

၇၇။ လွတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများသည် သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲက ရွေးကောက်တင်မြောက်ခံရသည့် လွတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်၏ အမည်ကို ကြေညာသည့်နေ့မှစ၍^(၃)“ရက်ပေါင်း ၃၀ အတွင်း ရွေးကောက်ပွဲကုန်ကျစရိတ် စာရင်းကို ပုံစံ (၂၀)ဖြင့်ရေးသွင်း၍ မိတ္တူတစ်စုံကူးယူပြီး မူရင်းနှင့်အတူ”လွတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း သို့မဟုတ် ယင်း၏ ရွေးကောက်ပွဲကိုယ်စားလှယ်တို့က သက်ဆိုင်ရာ နေပြည်တော်ကော်မရှင် အဖွဲ့ခွဲ၊ သက်ဆိုင်ရာ ကိုယ်ပိုင် အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း၊ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ သို့မဟုတ် ခရိုင်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲထံ တင်သွင်းရမည်။ ယင်းစာရင်းများ မှန်ကန်ကြောင်း မြို့နယ်တရားသူကြီး အဆင့်ထက်မနိမ့်သော တရားသူကြီး တစ်ဦးဦး ရှေ့မှောက်၌ ပြုလုပ်သော ကျမ်းကျိန်လွှာကိုလည်း ပူးတွဲ တင်သွင်းရမည်။

၇၈။ နေပြည်တော်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ၊ သက်ဆိုင်ရာ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း၊ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ သို့မဟုတ် ခရိုင်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသည် ရွေးကောက်ပွဲကုန်ကျစရိတ် ငွေစာရင်းကို တင်သွင်းသည့်အခါ ယင်းကုန်ကျ စရိတ် ငွေစာရင်း တင်သွင်းသည့် နေ့ရက်ကို လည်းကောင်း၊ သတ်မှတ်ထားသော အချိန်နှင့် ပြဋ္ဌာန်းချက် များအတိုင်း တင်သွင်းခြင်း ပြုမပြုကို လည်းကောင်း ယင်းစာရင်း၌ မှတ်တမ်းတင် ထားရမည်။

^(၃)“၇၉။ (က) ရွေးကောက်ပွဲကုန်ကျစရိတ်စာရင်းနှင့် ကျမ်းကျိန်လွှာကိုရရှိပြီးနောက် နှစ်ရက်အတွင်းနေပြည်တော်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ၊ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း ၊ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ သို့မဟုတ် ခရိုင် ကော်မရှင် အဖွဲ့ခွဲက နည်းဥပဒေ ၇၇ အရ တင်သွင်းသော ရွေးကောက်ပွဲ ကုန်ကျစရိတ်စာရင်း ပုံစံ(၂၀) မိတ္တူတစ်စုံကို မိမိရုံးတွင် အများပြည်သူ မြင်နိုင်သည့် နေရာ၌ ကပ်ထားရမည်။

(၃) တတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

(ခ) ရွေးကောက်ပွဲ ကုန်ကျစရိတ်စာရင်းကို မိတ္တူကူးယူလိုပါက စာတစ်မျက်နှာလျှင် တစ်မျက်နှာ ပြည့်သည်ဖြစ်စေ၊ မပြည့်သည် ဖြစ်စေ ငွေကျပ် ၁၀၀၀ ပေးဆောင်ပါက မဲဆန္ဒရှင်မည်သူမဆို ကုန်ကျစရိတ် စာရင်းမိတ္တူမှန် လျှောက်ထားရယူခွင့်ရှိသည်။”

၈၀။ ရွေးကောက်ပွဲ ကုန်ကျစရိတ်စာရင်းတင်သွင်းရန် သတ်မှတ်ထားသော နေ့ရက် ကုန်ဆုံးသည့်နေ့မှစ၍ ခုနစ်ရက်အတွင်း နေပြည်တော်ကော်မရှင် အဖွဲ့ခွဲ၊ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း၊ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ သို့မဟုတ် ခရိုင်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသည် ကော်မရှင်သို့ အောက်ပါအချက်များ ပါဝင်သည့် အစီရင်ခံစာကို တင်သွင်းရမည် -

(က) ရွေးကောက်ပွဲတွင် ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့သည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း များနှင့် ရွေးကောက်ပွဲကိုယ်စားလှယ်များ၏ အမည်များ၊

(ခ) ရွေးကောက်ပွဲကုန်ကျစရိတ်စာရင်း တင်သွင်းသည့် လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများနှင့် မတင်သွင်းသည့် လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများ၏ အမည်များ၊

(ဂ) ရွေးကောက်ပွဲကုန်ကျစရိတ်စာရင်းတင်သွင်းပါက ယင်းသို့ တင်သွင်း သည့်နေ့ရက်၊ သတ်မှတ်ထားသော အချိန်နှင့် ပြဋ္ဌာန်းချက်များ အတိုင်း တင်သွင်းခြင်း ပြုမပြု၊

(၃)“(ဃ) ရွေးကောက်ပွဲကုန်ကျစရိတ် တင်သွင်းရန် ပျက်ကွက်သည့် လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများ နှင့် ယင်းတို့၏ရွေးကောက်ပွဲ ကိုယ်စားလှယ် များအား အရည်အချင်းပျက်ယွင်းသူအဖြစ် ကြေညာသင့်ကြောင်း တင်ပြချက်။”

၈၁။ နေပြည်တော်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ၊ သက်ဆိုင်ရာ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း၊ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ သို့မဟုတ် ခရိုင်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ သည် နည်းဥပဒေ ၈၀ အရ အစီရင်ခံစာတင်သွင်းပြီးနောက် အောက်ပါ အချက်များ

(၃) တတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

ပါဝင်သည့် ကြော်ငြာစာကို မိမိရုံးရှိ အများပြည်သူမြင်နိုင်သည့် နေရာ၌ ကပ်ထားရမည်-

(က) ရွေးကောက်ပွဲတွင် ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့သည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် လောင်းများနှင့် ရွေးကောက်ပွဲ ကိုယ်စားလှယ်များ၏ အမည်များ၊

(ခ) ရွေးကောက်ပွဲကုန်ကျစရိတ်စာရင်း တင်သွင်းသည့် လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများနှင့် မတင်သွင်းသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် လောင်း များ၏ အမည်များ၊

(ဂ) ရွေးကောက်ပွဲကုန်ကျစရိတ်စာရင်း တင်သွင်းပါက ယင်းသို့ တင်သွင်း သည့်နေ့ရက်၊ သတ်မှတ်ထားသော အချိန်နှင့် ပြဋ္ဌာန်းချက်များ အတိုင်း တင်သွင်းခြင်း ပြုမပြု၊

(၃)“(ဃ) ရွေးကောက်ပွဲကုန်ကျစရိတ်ကို သတ်မှတ်ရက်အတွင်း မတင်သွင်းသဖြင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်အဖြစ်မှ အရည်အချင်းပျက်ယွင်းသူဟု သတ်မှတ်ရန် တင်ပြထားသူများ။”

၈၂။(၃)“သက်ဆိုင်ရာ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းနှင့်ယင်း၏ ရွေးကောက်ပွဲ ကိုယ်စားလှယ်တို့သည်” နေပြည်တော်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ၊ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့် ရတိုင်း၊ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ သို့မဟုတ် ခရိုင်ကော်မရှင် အဖွဲ့ခွဲက နည်းဥပဒေ ၈၁ အရ ကြော်ငြာစာ ကပ်သည့်နေ့မှ ၁၅ ရက်အတွင်း မိမိအား အရည်အချင်း ပျက်ယွင်းသူဟု မသတ်မှတ်သင့်ကြောင်း အကျိုးအကြောင်း ဖော်ပြ၍ ကော်မရှင်သို့ လျှောက်ထားနိုင်သည်။ ယင်းလျှောက်ထားချက် မိတ္တူ တစ်စောင်ကို နေပြည်တော်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ၊ သက်ဆိုင်ရာ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့် ရတိုင်း၊ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ သို့မဟုတ် ခရိုင်ကော်မရှင် အဖွဲ့ခွဲသို့ ပေးပို့ရမည်။

(၃) တတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

၈၃။ ကော်မရှင်သည် -

(က) နည်းဥပဒေ ၈၀ အရ ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲအသီးသီး၏ အစီရင်ခံစာများ

(၂)“အရဖြစ်စေ”၊ နည်းဥပဒေ ၈၂ အရ မိမိအား အရည်အချင်း ပျက်ယွင်းသူ ဟု မသတ်မှတ်သင့်ကြောင်း လျှောက်ထားချက် (၂)“အရဖြစ်စေ” စိစစ်၍ ရွေးကောက်ပွဲကုန်ကျစရိတ်တင်သွင်းရန် ပျက်ကွက်သူများ သည် အရည်အချင်းပျက်ယွင်းသူများ ဟုတ် မဟုတ် ဆုံးဖြတ်နိုင်ရန် ရွေးကောက်ပွဲ ခုံအဖွဲ့ ဖွဲ့စည်းစစ်ဆေး၍ ကော်မရှင်သို့ အစီရင်ခံစာ တင်သွင်းစေရမည်။

(ခ) ရွေးကောက်ပွဲခုံအဖွဲ့၏ အစီရင်ခံစာအပေါ် မူတည်၍ အရည်အချင်း ပျက်ယွင်းသူများအဖြစ် သတ်မှတ်ရန် သင့်မသင့် ဆုံးဖြတ်ရမည်။

၈၄။ ကော်မရှင်သည် အရည်အချင်းပျက်ယွင်းသည်ဟု ရွေးကောက်ပွဲခုံအဖွဲ့က ဆုံးဖြတ်ခံရသော လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ရှုံးနိမ့်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် လောင်းများနှင့် ယင်းတို့၏ ရွေးကောက်ပွဲကိုယ်စားလှယ် အမည်စာရင်းများကို ကော်မရှင်ကြေညာချက်ဖြင့် ထုတ်ပြန်ကြေညာရမည်။ ယင်းကြေညာချက်ကို နိုင်ငံတော်ပြန်တမ်းတွင် ထည့်သွင်း ဖော်ပြနိုင်ရန် ဆောင်ရွက်ရမည်။

၈၅။ နေပြည်တော်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ၊ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း၊ ကိုယ်ပိုင် အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ သို့မဟုတ် ခရိုင်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသည် ကော်မရှင်က ညွှန်ကြားသည့်အတိုင်း မှတ်တမ်းတစ်စောင်စီကို မဲဆန္ဒနယ်အလိုက် ပြုစု၍ ကော်မရှင်သို့ အစီရင်ခံရမည်။

၈၆။ (က) မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသည် မြို့နယ်၏ ရွေးကောက်ပွဲမှတ်တမ်းအား မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနမှူးထံသို့ ပေးပို့ရမည်။

(ခ) နေပြည်တော်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ၊ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း၊ ကိုယ်ပိုင် အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ သို့မဟုတ် ခရိုင်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ

(၂) ဒုတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

သည် မဲစာရင်းများအပါအဝင် ရွေးကောက်ပွဲမှတ်တမ်းများ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း ကုန်ကျစရိတ်စာရင်းများနှင့် အခြားစာရွက်စာတမ်းများကို နေပြည်တော်၊ သက်ဆိုင်ရာ ကိုယ်ပိုင် အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း၊ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ သို့မဟုတ် ခရိုင် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေး ဦးစီးဌာနမှူးသို့ ဆောလျင်စွာ လွှဲပြောင်း ပေးပို့ရမည်။ ယင်း နေပြည်တော်၊ သက်ဆိုင်ရာ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့် ရတိုင်း၊ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ သို့မဟုတ် ခရိုင်အထွေထွေ အုပ်ချုပ်ရေး ဦးစီးဌာနမှူးသည် ယင်းတို့ကို ရွေးကောက်ပွဲပြီးသည့် နေ့မှစ၍ နောက်တစ်ကြိမ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲပြုလုပ်ပြီး စီးသည်အထိ မပျောက်မပျက် စေရန်ကောင်းမွန်စွာ ထိန်းသိမ်း စောင့်ရှောက် ထားရမည်။

အခန်း (၁၄)

ရွေးကောက်ပွဲကန့်ကွက်လွှာ တင်သွင်းခြင်း

၈၇။ ရွေးကောက်ပွဲဥပဒေ ပုဒ်မ ၆၈ (က)ပါ ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးဦးက ရွေးကောက် တင်မြှောက်ခံရသော လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်တစ်ဦးကို ကန့်ကွက်လိုလျှင် ဖြစ်စေ၊ ယင်းမဲဆန္ဒနယ်အတွက် ကျင်းပခဲ့သော ရွေးကောက်ပွဲသည် တရားမျှတမှု မရှိကြောင်း အကြောင်းပြ၍ ကန့်ကွက်လိုလျှင်ဖြစ်စေ ထိုမဲဆန္ဒနယ်မှ ရွေးကောက်တင်မြှောက်ခံရသူ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်၏ အမည်ကို နည်းဥပဒေ ၇၂ (က) အရ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်ကော်မရှင် အဖွဲ့ခွဲက ကြေညာ သည့် နေ့မှစ၍ “၄၅ ရက် အတွင်း” ကော်မရှင်သို့ ကိုယ်တိုင်သော် လည်းကောင်း၊ စာဖြင့် အခွင့်အာဏာ လွှဲအပ်ထားသော ကိုယ်စားလှယ်ကသော် လည်းကောင်း ကန့်ကွက်လွှာ တင်သွင်းနိုင်သည်။

၈၈။ (က) ကန့်ကွက်သူသည် ရွေးကောက်ပွဲဥပဒေပုဒ်မ ၅၃ အရ ကော်မရှင်က ဆုံးဖြတ်ပြီးသည့် ကိစ္စရပ်များမှအပ ယင်းရွေးကောက်ပွဲနှင့် စပ်လျဉ်း၍

(၃) တတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

ဆီလျော်သော အကြောင်းပြချက်များကို ဖော်ပြပြီး ကော်မရှင်သို့ သတ်မှတ် ထားသည့်အတိုင်း ကန့်ကွက်လွှာ တင်သွင်းနိုင်သည်။

(ခ) ကန့်ကွက်သူသည် ကန့်ကွက်လွှာတွင် မိမိ၏ အထောက်အထား အဖြစ် တင်ပြလိုသော အရေးကြီးသည့်အချက်များကို အကျဉ်းချုပ် ဖော်ပြရမည်။ လိုအပ်လျှင် ကန့်ကွက်ချက်များကို စာပိုဒ်များခွဲ၍ အမှတ်စဉ်ရေးထိုးရမည်။ ကန့်ကွက်လွှာတွင် တရားမကျင့်ထုံး ဥပဒေ အရ အဆို အချေများ ဟုတ်မှန်ကြောင်း ဝန်ခံရန် ပြဋ္ဌာန်းထားသော နည်းလမ်းအတိုင်း ကန့်ကွက်ချက်များ ဟုတ်မှန်ကြောင်း ကန့်ကွက်သူက ဝန်ခံလက်မှတ် ရေးထိုးရမည်။

(ဂ) ကန့်ကွက်သူသည် မိမိစွပ်စွဲလိုသော တရားမဲ့ပြုကျင့်မှုနှင့် ပတ်သက် သည့် အချက်အလက်များ၊ တရားမဲ့ပြုကျင့်မှု ကျူးလွန်သူများ၏ အမည်များ၊ တရားမဲ့ ပြုကျင့်မှုအသီးသီးကို ကျူးလွန်သော နေ့ရက်နှင့် နေရာများကို ဖော်ပြသော စာရင်းတစ်စောင်ကို ကန့်ကွက်လွှာနှင့်အတူ ပူးတွဲတင်သွင်းရမည်။ ယင်းစာရင်း တွင်လည်း နည်းဥပဒေခွဲ (ခ) ၌ ဖော်ပြခဲ့သည့်အတိုင်း မှန်ကန်ကြောင်းဝန်ခံလက်မှတ် ရေးထိုးရမည်။

(ဃ) ကော်မရှင်သည် အဆိုပါကန့်ကွက်လွှာရရှိသည့်အခါ လိုအပ်သလို စစ်ဆေးပြီး အစီရင်ခံစာ တင်ပြစေရန် ရွေးကောက်ပွဲခုံအဖွဲ့ကို ဖွဲ့စည်း ပေးရမည်။

၈၉။ ကန့်ကွက်သူက မိမိသာလျှင် ရွေးကောက်တင်မြှောက်ခံရသူဖြစ်သည်ဟု ကြေညာ ပေးစေလိုကြောင်းတောင်းဆိုလျှင် ရွေးကောက်ပွဲဥပဒေပုဒ်မ ၆၈ (ခ)ပါ အကြောင်းပြချက် အပေါ်မူတည်၍ ရွေးကောက်ပွဲတွင် ပါဝင် ရွေးကောက် တင်မြှောက်ခံသူများအနက်မှ ၎င်းက ကန့်ကွက်လိုသူများကို ကန့်ကွက်လွှာ၌ ထည့်သွင်းနိုင်သည်။

၉၀။ ကန့်ကွက်လွှာ တင်သွင်းသူတိုင်းသည် မိမိ၏ ကန့်ကွက်လွှာနှင့်အတူ နိုင်ငံတော်က ကုန်ကျမည့်^(၃)အမှုစရိတ်အတွက် ငွေကျပ်ငါးသိန်း”ကို ကော်မရှင်က သတ်မှတ်ပေးသည့် ငွေစာရင်းခေါင်းစဉ်သို့ ပေးသွင်းရမည်။ ကန့်ကွက်လွှာ တစ်စောင်၌ ကန့်ကွက်သူတစ်ဦးထက် ပို၍ ပါရှိလျှင်^(၃)“ကန့်ကွက်သူ တစ်ဦးချင်း အလိုက် ငွေကျပ် ငါးသိန်းစီ” ပေးသွင်းရမည်။ အဆိုပါ ပေးသွင်းထားသော အမှုစရိတ်များကို မည်သည့်အကြောင်းကြောင့်မျှ ပြန်လည် ထုတ်ယူခွင့် မရှိစေရ။

၉၁။ နည်းဥပဒေ ၉၀ ၌ သတ်မှတ်ထားသော အမှုစရိတ်အတွက် ငွေပေးသွင်းပြီးကြောင်း အထောက်အထားကို ကန့်ကွက်လွှာနှင့် တစ်ပါတည်း မတင်သွင်းလျှင် ယင်းကန့်ကွက်လွှာကို အရေးယူခြင်းမပြုရ။

၉၂။ ကော်မရှင်သည် နည်းဥပဒေ ၈၇ အရ နည်းလမ်းတကျတင်သွင်းသော ကန့်ကွက်လွှာကို ရွေးကောက်ပွဲ ဥပဒေပုဒ်မ ၆၉ (က)အရ ဖွဲ့စည်းသော ရွေးကောက်ပွဲ ခုံအဖွဲ့သို့ လွှဲအပ်ပေးရမည်။

၉၃။ ရွေးကောက်ပွဲခုံအဖွဲ့သည် ကန့်ကွက်လွှာ မိတ္တူတစ်စောင်စီကို ကန့်ကွက်ခံရသူ အသီးသီးထံသို့ ဆောလျင်စွာ ပေးပို့စေ၍ ယင်းကန့်ကွက်လွှာ မိတ္တူကို နိုင်ငံတော်ပြန်တမ်းတွင် ထုတ်ပြန်ကြေညာစေရမည်။ ထို့ပြင် ယင်းကန့်ကွက်လွှာ မိတ္တူတစ်စောင်ကို ခုံရုံးရှိ အများမြင်သာသော ကြော်ငြာသင်ပုန်းတွင် ကပ်ထား ရမည်။ ထိုသို့ ကြော်ငြာစာ ကပ်ထားပြီးနောက် ၁၅ ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်ခံရသူ တစ်ဦးဦးကဖြစ်စေ၊ ကန့်ကွက်ပိုင်ခွင့်ရှိသော မဲဆန္ဒရှင် တစ်ဦးဦးက ကန့်ကွက် ခံရသူအဖြစ် ပါဝင်၍ဖြစ်စေ ရွေးကောက်မှုဆိုင်ရာ အခွင့်အရေးတစ်ရပ်ရပ်ကို တင်ပြတောင်းခံလိုပါက နိုင်ငံတော်ကကုန်ကျမည့်^(၃)“အမှုစရိတ်အတွက်ငွေကျပ် ငါးသိန်း”ကို ကော်မရှင်က သတ်မှတ်ပေးသည့် ငွေစာရင်း ခေါင်းစဉ်သို့ ပေးသွင်းပြီး ယင်းအခွင့်အရေးကို တောင်းခံခွင့်ရရှိစေရမည့်အပြင် ယင်းအခွင့် အရေးနှင့် စပ်လျဉ်း၍ သက်သေအထောက်အထားလည်း တင်ပြခွင့်ရှိသည်။

(၃) တတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

၉၄။ ရွေးကောက်ပွဲခုံအဖွဲ့သည် ဤနည်းဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့် မဆန့်ကျင်စေဘဲ တရားမကျင့်ထုံးဥပဒေအရ တရားမမှုများကို စစ်ဆေးရာတွင် လိုက်နာရသည့် ကျင့်ထုံးနှင့်အညီ ကန့်ကွက်လွှာကို စစ်ဆေးရမည်။

၉၅။ ရွေးကောက်ပွဲခုံအဖွဲ့သည် စုံစမ်းစစ်ဆေးသော လုပ်ငန်း တစ်စိတ်တစ်ဒေသ အတွက် လိုအပ်ပါက ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံအတွင်း အခြားဒေသတွင်လည်း ရုံးထိုင်စစ်ဆေးနိုင်သည်။ ထို့အပြင် ခုံရုံးသို့လာရောက်ရန် အခက်အခဲရှိသည့် သက်သေတစ်ဦးဦးကို စစ်ဆေးရန်လိုအပ်လျှင် ရွေးကောက်ပွဲခုံအဖွဲ့ဝင် တစ်ဦးဦးကို ကိုယ်စားလှယ်အဖြစ်ဖြင့် စေလွှတ်၍ဖြစ်စေ၊ တရားမကျင့်ထုံး ဥပဒေအမိန့် ၂၆ ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များအရ ကော်မရှင် ခန့်ထား၍ဖြစ်စေ စစ်ဆေးစေနိုင်သည်။

၉၆။ (က) ကန့်ကွက်လွှာကို ရုပ်သိမ်းလိုကြောင်းလျှောက်ထားလျှင် ကော်မရှင်က ခွင့်ပြုမှသာ ရုပ်သိမ်းရမည်။ သို့ရာတွင် ရွေးကောက်ပွဲ ခုံအဖွဲ့ ဖွဲ့စည်းပြီးပါ က ရွေးကောက်ပွဲခုံအဖွဲ့က ခွင့်ပြုလျှင် ရုပ်သိမ်းနိုင်သည်။

(ခ) ကန့်ကွက်လွှာတစ်စောင်၌ ကန့်ကွက်သူတစ်ဦးထက်ပို၍ ပါရှိလျှင် ကန့်ကွက်သူအားလုံး၏ သဘောတူညီချက်ကို ရမှသာ ထိုကန့်ကွက်လွှာ ကို ရုပ်သိမ်းရမည်။

(ဂ) ကန့်ကွက်လွှာကို ရုပ်သိမ်းလိုကြောင်း ရွေးကောက်ပွဲခုံအဖွဲ့သို့ လျှောက်ထားသောအခါ ခုံအဖွဲ့က ကြားနာရန်နေ့ရက်သတ်မှတ် ပေးရမည်။ ထိုသို့ချိန်းဆိုသော နေ့ရက်ကို ကန့်ကွက်လွှာပါ အမှုသည် အားလုံးထံသို့ အကြောင်းကြားရမည်။ ထိုအကြောင်းကြားစာကို ခုံရုံးရှိ အများမြင်သာသော ကြော်ငြာသင်ပုန်းတွင် ကပ်ထားရမည်။

(ဃ) ကန့်ကွက်လွှာကို ရုပ်သိမ်းလိုခြင်းသည် မရိုးမဖြောင့်သောသဘောဖြင့် အပေးအယူ ပြုလုပ်စေ့စပ်ခြင်းဖြစ်သည်ဟု လည်းကောင်း၊ မလျော်ငြာဇာ သုံးခြင်းကြောင့် ဖြစ်ရသည်ဟု လည်းကောင်း ရွေးကောက်ပွဲခုံအဖွဲ့

သို့မဟုတ် ကော်မရှင်က တွေ့ရှိ၍ ကန့်ကွက်လွှာကို ရုပ်သိမ်းခွင့် မပြုသင့်ဟု ယူဆပါက ရုပ်သိမ်းခွင့် မပြုရ။

(င) ကန့်ကွက်လွှာကို ရုပ်သိမ်းခွင့်ပြုခဲ့သော် -

(၁) ကော်မရှင် သို့မဟုတ် ရွေးကောက်ပွဲခုံအဖွဲ့သည် ကန့်ကွက် ခံရသူကုန်ကျ သောအမှုစရိတ် သို့မဟုတ် သင့်လျော်သည်ဟု ထင်မြင်သော ကန့်ကွက်ခံရသူ ကုန်ကျသည့် အမှုစရိတ်ကို ကန့်ကွက်သူက ကန့်ကွက်ခံရသူအားပေးရန် အမိန့်ချမှတ်ရမည်။

(၂) ကော်မရှင်သည် ကန့်ကွက်လွှာ ရုပ်သိမ်းခွင့်ပြုကြောင်း အမိန့် ကြော်ငြာစာ ထုတ်ပြန်၍ နိုင်ငံတော်ပြန်တမ်း၌ ထည့်သွင်း ဖော်ပြနိုင်ရန် ဆောင်ရွက်ရမည်။

(၃) ထိုအမိန့်ကြော်ငြာစာ ထုတ်ပြန်ကြေညာသည့်နေ့မှစ၍ ၁၅ ရက် အတွင်း နည်းဥပဒေ ၈၇ ပါ ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးဦးသည် ကန့်ကွက်လွှာ ရုပ်သိမ်းသွားသူအစား မိမိကို ထည့်သွင်းပေးရန် လျှောက်ထား နိုင်သည်။ ကုန်ကျသော အမှုစရိတ်အတွက် ငွေပေးသွင်းခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ နည်းဥပဒေ ၉၀ ၌ ပြဋ္ဌာန်းထားသည့်အတိုင်း လိုက်နာလျှင် ထိုသူသည် ကန့်ကွက်သူအဖြစ် အစားထည့်သွင်း ခံခွင့် ရရှိမည့်အပြင် ရွေးကောက်ပွဲ ခုံအဖွဲ့က သင့်လျော်သည်ဟု ထင်မြင်သော စည်းကမ်းချက်များအရ ဆက်လက် တရားဆိုင်နိုင် ခွင့်ကိုလည်း ရရှိရမည်။

၉၇။ (က) ကန့်ကွက်လွှာတစ်စောင်တွင် ကန့်ကွက်လွှာ တင်သွင်းသူ တစ်ဦး တည်းသာရှိလျှင် ထိုသူ ကွယ်လွန်မှသာ သို့မဟုတ် ကန့်ကွက်သူ တစ်ဦးထက်ပို၍ ပါရှိလျှင် ထိုကန့်ကွက်သူအားလုံး ကွယ်လွန်မှသာ ယင်းကန့်ကွက်လွှာ ရပ်စဲရမည်။ ယင်းသို့ရပ်စဲကြောင်း ကော်မရှင်က

အများသိစေရန် ထုတ်ပြန်ကြေညာရမည်။ ထိုကြေညာချက်ကို နိုင်ငံတော်ပြန်တမ်း၌ ထည့်သွင်းဖော်ပြနိုင်ရန် ဆောင်ရွက်ရမည်။

(ခ) ကန့်ကွက်လွှာရပ်စဲကြောင်း ထုတ်ပြန်ကြေညာသည့်နေ့မှစ၍ ၁၅ ရက် အတွင်း နည်းဥပဒေ ၈၇ ပါ ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးဦးသည် ကန့်ကွက်သူ အဖြစ် မိမိကို အစားထည့်သွင်းစေရန် လျှောက်ထားနိုင်သည်။ ကုန်ကျသော အမှုစရိတ်ငွေ ပေးသွင်းခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ နည်းဥပဒေ ၉၀ ၌ ပြဋ္ဌာန်းထားသည့်အတိုင်း လိုက်နာလျှင် ထိုသူသည် ကန့်ကွက်သူ အဖြစ် အစားထည့်သွင်းနိုင်ခွင့်ရရှိမည့်အပြင် ရွေးကောက်ပွဲ ခုံအဖွဲ့က သင့်လျော်သည်ဟုထင်မြင်သော စည်းကမ်းချက်များအရ ဆက်လက် တရားဆိုင်နိုင်ခွင့်ကိုလည်း ရရှိရမည်။

၉၈။ (က) ကန့်ကွက်သူက မိမိသာ ရွေးကောက်တင်မြှောက်ခံရသူဖြစ်သည်ဟု ကြေညာပေးရန် တောင်းဆိုသည့်ကိစ္စတွင် ကန့်ကွက်လွှာကို စစ်ဆေး၍ မပြီးသေးမီ ကန့်ကွက်ခံရသူ ကွယ်လွန်ခဲ့လျှင် လည်းကောင်း၊ ကန့်ကွက်ခံရသူက ကန့်ကွက်လွှာကို မချေပလိုကြောင်း အကြောင်း ကြားစာ ပေးခဲ့လျှင်လည်းကောင်း၊ ကန့်ကွက်ခံရသူက ဆင့်ခေါ်စာကို လက်ခံရရှိသော်လည်း ချိန်းဆိုသော နေ့ရက်တွင် ခိုင်လုံသော အကြောင်းမရှိဘဲ ခုံအဖွဲ့၏ ရှေ့မှောက်သို့ လာရောက်ရန် ပျက်ကွက်လျှင် လည်းကောင်း ရွေးကောက်ပွဲခုံအဖွဲ့သည် ကန့်ကွက်ခံရသူ ကွယ်လွန် ကြောင်း၊ ကန့်ကွက်ခံရသူက မချေပလိုကြောင်း သို့မဟုတ် ကန့်ကွက် ခံရသူက ချိန်းဆိုသောနေ့ရက်တွင် ခိုင်လုံသော အကြောင်းမရှိဘဲ ခုံအဖွဲ့၏ ရှေ့မှောက်သို့ လာရောက်ရန် ပျက်ကွက်ကြောင်းပါရှိသည့် အမိန့်ကြော်ငြာစာကို အများသိစေရန် ထုတ်ပြန်ကြေညာရမည်။ ထိုကြေညာချက်ကို နိုင်ငံတော်ပြန်တမ်း၌ ထည့်သွင်းဖော်ပြနိုင်ရန် ကော်မရှင်သို့ပေးပို့ရမည်။ ထိုသို့ကြေညာသည့် နေ့မှစ၍ ၁၅ ရက် အတွင်းတွင် နည်းဥပဒေ ၈၇ ပါ အခြားပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးဦးသည်

ကန့်ကွက်လွှာကိုချေပရန် ကန့်ကွက်ခံရသူအစား မိမိကို ထည့်သွင်း
စေလိုကြောင်း လျှောက်ထားနိုင်သည်။ ထိုသူသည် ကုန်ကျသော
အမှုစရိတ်အတွက် ငွေပေးသွင်းခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ နည်းဥပဒေ ၉၀
၌ ပြဋ္ဌာန်းထားသည့်အတိုင်း လိုက်နာလျှင် ကန့်ကွက်ခံရသူအဖြစ်
အစားထည့်သွင်းခံခွင့် ရရှိမည့်အပြင် ရွေးကောက်ပွဲခုံအဖွဲ့က သင့်လျော်
သည်ဟု ထင်မြင်သော စည်းကမ်းချက်များအရ ဆက်လက် တရား
ရင်ဆိုင်နိုင်ခွင့်ကို ရရှိရမည်။

- (ခ) နည်းဥပဒေခွဲ (က)ပါ သတ်မှတ်ထားသည့်ရက် ကုန်ဆုံးသည့် နေ့
အထိ ကန့်ကွက်ခံရသူအဖြစ် အစားထည့်သွင်းစေလိုကြောင်း
လျှောက်ထားသူမရှိလျှင် ရွေးကောက်ပွဲခုံအဖွဲ့သည် ကန့်ကွက်သူအား
ရွေးကောက်တင်မြောက်ခံရသူအဖြစ် ကြေညာပေးရမည်။ ထို
ကြေညာချက်ကို အတည်ပြုနိုင်ရန်နှင့် နိုင်ငံတော်ပြန်တမ်း၌ ထည့်သွင်း
ဖော်ပြနိုင်ရန် ကော်မရှင်သို့ပေးပို့ရမည်။

(၂) “၉၉။ ကန့်ကွက်သူကလည်းကောင်း၊ ကန့်ကွက်ခံရသူကလည်းကောင်း ရွေးကောက်ပွဲ
ခုံအဖွဲ့၏ ဆုံးဖြတ်ချက်ကို မကျေနပ်၍ ကော်မရှင်သို့ အယူခံမှုတင်သွင်းလိုလျှင်
အောက်ပါအတိုင်း ဆောင်ရွက်ရမည် -

- (က) အယူခံမှုတင်သွင်းရန်အတွက် နိုင်ငံတော်ကကုန်ကျမည့်^(၃) “အမှုစရိတ်
ငွေကျပ် ငါးသိန်း” ကို ကော်မရှင်က သတ်မှတ်ပေးသော ငွေစာရင်း
ခေါင်းစဉ် သို့ ပေးသွင်းရမည်။
- (ခ) ယင်းသို့^(၃) “အမှုစရိတ်ငွေကျပ်ငါးသိန်း” ပေးသွင်းပြီး ကြောင်းချလံမှု
ရင်းတင်ပြ၍ခုံအဖွဲ့၏ဆုံးဖြတ်ချက်မိတ္တူကို ကော်မရှင်ရုံးမှ ထုတ်ယူနိုင်
သည်။

(၂) ဒုတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။
(၃) တတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

(ဂ) အယူခံမှုလျှောက်လွှာကို ငွေပေးသွင်းပြီးကြောင်းချလံမူရင်း၊ ခုံအဖွဲ့၏ ဆုံးဖြတ်ချက်မိတ္တူတို့နှင့်အတူ ရွေးကောက်ပွဲခုံအဖွဲ့က ဆုံးဖြတ်ချက် ချမှတ်သည့် နေ့မှ ၁၅ ရက်အတွင်း ကော်မရှင်သို့ တင်သွင်းရမည်။ ယင်းကာလ စည်းကမ်းသတ်ကို တွက်ချက်ရာတွင် ရွေးကောက်ပွဲ ခုံအဖွဲ့၏ ဆုံးဖြတ်ချက် မိတ္တူကို ရယူရန် ကြာမြင့်သည့် ကာလကို ထည့်သွင်းရေတွက်ခြင်း မပြုရ။”

(၂)“၁၀၀။ ရွေးကောက်ပွဲကန့်ကွက်လွှာ အမှုကို ရွေးကောက်ပွဲခုံအဖွဲ့က ကြားနာ စစ်ဆေးနေစဉ်အတွင်း ခုံအဖွဲ့ကချမှတ်သည့် အမိန့်တစ်ရပ်ရပ်နှင့် စပ်လျဉ်း၍ ကန့်ကွက်သူက လည်းကောင်း၊ ကန့်ကွက်ခံရသူက လည်းကောင်း ဥပဒေကြောင်း အရ မှားယွင်းကြောင်း၊ ယင်းအမိန့်မှာ ဥပဒေရေးရာပြဿနာပေါ်ပေါက်ကြောင်း အကြောင်းပြလျက် ကော်မရှင်သို့ ပြင်ဆင်မှု တင်သွင်းလိုလျှင် အောက်ပါအတိုင်း ဆောင်ရွက်ရမည် -

- (က) ပြင်ဆင်မှုတင်သွင်းရန်အတွက် နိုင်ငံတော်က ကုန်ကျမည့် အမှုစရိတ် ငွေကျပ် သုံးသိန်း ကို ကော်မရှင်က သတ်မှတ်ပေးသော ငွေစာရင်း ခေါင်းစဉ်သို့ပေးသွင်း ရမည်။
- (ခ) ယင်းသို့ အမှုစရိတ်ငွေကျပ် သုံးသိန်း ပေးသွင်းပြီးကြောင်း ချလံမူရင်း တင်ပြ၍ ခုံအဖွဲ့၏အမိန့်မိတ္တူကို ကော်မရှင်ရုံးမှ ထုတ်ယူနိုင်သည်။
- (ဂ) ပြင်ဆင်မှုလျှောက်လွှာကို ငွေပေးသွင်းပြီးကြောင်း ချလံမူရင်း၊ ခုံအဖွဲ့၏ အမိန့်မိတ္တူတို့နှင့်အတူ ရွေးကောက်ပွဲခုံအဖွဲ့က အမိန့် ချမှတ်သည့် နေ့မှ သုံးရက် အတွင်း ကော်မရှင်သို့တင်သွင်းရမည်။ ယင်းကာလစည်းကမ်းသတ်ကို တွက်ချက်ရာတွင် ရွေးကောက်ပွဲ ခုံအဖွဲ့၏ အမိန့်မိတ္တူကို ရယူရန် ကြာမြင့်သည့် ကာလကို ထည့်သွင်း ရေတွက်ခြင်း မပြုရ။”

(၂) ဒုတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

၂)“၁၀၁။ကော်မရှင် ဥက္ကဋ္ဌနှင့် ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်အားလုံး ပါဝင်သည့် စုံညီခုံရုံးသည် နည်းဥပဒေ ၉၉ အရ တင်သွင်းသည့် အယူခံမှုကို ကြားနာစစ်ဆေးရာတွင် ဤနည်းဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များကို မဆန့်ကျင်စေဘဲ တရားမ ကျင့်ထုံးဥပဒေ အရ အယူခံမှုများကို ကြားနာစစ်ဆေးရာတွင် လိုက်နာရသည့် ကျင့်ထုံးနှင့်အညီ ကြားနာစစ်ဆေးရမည်။”

၂)“၁၀၂။ကော်မရှင်သည် နည်းဥပဒေ ၁၀၀ အရ တင်သွင်းသည့် ပြင်ဆင်မှုကို ကြားနာစစ်ဆေး ရာတွင် -

- (က) ဤနည်းဥပဒေပါပြဋ္ဌာန်းချက်များကို မဆန့်ကျင်စေဘဲ တရားမ ပြင်ဆင်မှုများကို စစ်ဆေးရာတွင် လိုက်နာရသည့် ကျင့်ထုံးနှင့်အညီ ကြားနာစစ်ဆေးရမည်။
- (ခ) ကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌနှင့် ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်အားလုံး ပါဝင်သည့် စုံညီ ခုံရုံးဖြင့် ဖြစ်စေ သို့မဟုတ် ကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌနှင့် ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင် နှစ်ဦးပါဝင်သည့် ခုံရုံးဖြင့် ဖြစ်စေရုံးထိုင်စစ်ဆေး နိုင်သည်။ ကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင် နှစ်ဦးပါဝင်သည့် ခုံရုံးဖြင့် စစ်ဆေးပါက မူလခုံအဖွဲ့တွင်ပါဝင်သည့် ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်များ မပါဝင်စေရ။”

၁၀၃။ ကော်မရှင်သည် လိုအပ်သော စစ်ဆေးမှုများ ပြုလုပ်ပြီးနောက် အောက်ပါ အမိန့်တစ်ရပ်ရပ်ကို ချမှတ်နိုင်သည် -

- (က) ရွေးကောက်ပွဲ ခုံအဖွဲ့၏ ဆုံးဖြတ်ချက်ကို အတည်ပြုခြင်း၊
- (ခ) ရွေးကောက်ပွဲ ခုံအဖွဲ့၏ ဆုံးဖြတ်ချက်ကို ပယ်ဖျက်ခြင်း။

၂)“၁၀၃-က။ ကန့်ကွက်သူကဖြစ်စေ၊ ကန့်ကွက်ခံရသူကဖြစ်စေ ခုံအဖွဲ့ကသော် လည်းကောင်း၊ ကော်မရှင်ကသော်လည်းကောင်း ချမှတ်သည့်တရားစရိတ်ငွေကို ပေးဆောင်ရန် ပျက်ကွက်ပါက သက်ဆိုင်ရာခုံအဖွဲ့သည် တရားမကျင့်ထုံး

(၂) ဒုတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

ဥပဒေတွင် ပြဋ္ဌာန်းထားသည့် ဇာရီမှု အတည်ပြုခြင်းဆိုင်ရာ ကျင့်ထုံးများနှင့် အညီ ဆောင်ရွက်ရမည်။”

(၂) “၁၀၃-ခ။ ရွေးကောက်ပွဲခုံအဖွဲ့၏ဆုံးဖြတ်ချက်ကို ပုဒ်မ ၇၄၊ ပုဒ်မခွဲ (ခ) အရ လည်းကောင်း၊ ကော်မရှင်၏ဆုံးဖြတ်ချက်ကို ပုဒ်မ ၇၅၊ ပုဒ်မခွဲ (ခ) အရ လည်းကောင်း နိုင်ငံတော်ပြန်တမ်းတွင် ထုတ်ပြန်ကြေညာပြီးဖြစ်၍ နည်းဥပဒေ ၉၉ နှင့် ၁၀၀ တို့တွင် ခွင့်ပြုထားသည်မှတစ်ပါး ယင်းသို့ ဆုံးဖြတ်ချက် ချမှတ်ပြီး သည့် အမှုတွဲများ၏ မိတ္တူကို ကူးယူခွင့်ပြုရန် ကော်မရှင်ရုံးတွင် တာဝန်မရှိစေရ။”

အခန်း (၁၅)

အထွေထွေ

၁၀၄။ ဤနည်းဥပဒေများအရ ဆောင်ရွက်ရန် နောက်ဆုံးနေ့ရက်အဖြစ် သတ်မှတ်သော နေ့ရက်သည် အများပြည်သူ ရုံးပိတ်ရက်ဖြစ်ပါက ရုံးပြန်ဖွင့်သည့် နေ့တွင် ယင်းကိစ္စကို နောက်ဆုံးနေ့ရက်အဖြစ် ဆောင်ရွက်ခွင့်ရှိသည်။

၁၀၅။ ဆန္ဒမဲလက်မှတ်နှင့် ကြိုတင်ဆန္ဒမဲလက်မှတ်ပါ သင်္ကေတများသည် ကော်မရှင်က အတည်ပြုပေးသည့် အတိုင်းဖြစ်သည်။

၁၀၆။ ကော်မရှင်သည် ရွေးကောက်ပွဲဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများအရ ကျင်းပပြီးစီး ခဲ့သော အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပပြီးစီးမှုအခြေအနေကို ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆက်လက် ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် ^(၃)“ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပပြီးသည့်နေ့မှ ၄၅ရက် အတွင်း အစီရင်ခံစာ ထုတ်ပြန်ကြေညာရမည်။”

(၂) ဒုတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

(၃) တတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

၁၀၇။ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲနည်းဥပဒေများ (ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ
အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကျင်းပရေးကော်မရှင် နည်းဥပဒေများအမှတ် ၁ / ၈၉)
အား ဤနည်းဥပဒေများ ဖြင့် ရုပ်သိမ်းလိုက်သည်။

ပုံ(သိန်းစိုး)

ဥက္ကဋ္ဌ

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်

လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲမဲဆန္ဒရှင်စာရင်း
 ၂၀ ခုနှစ် ၊ လွှတ်တော်မဲဆန္ဒနယ် မဲဆန္ဒရှင်စာရင်း

[နည်းဥပဒေ ၄]

----- တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ် ----- လွှတ်တော်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် ()

-----မြို့နယ် ----- ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စု

စဉ်	ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူ အမည်	ကျား/မ	မွေးသက္ကရာဇ်	မှတ်ပုံတင်အမှတ်	အဘအမည်	အမိအမည်	နေရပ်လိပ်စာ	ထိုးမြဲလက်မှတ် သို့မဟုတ် လက်ဝဲလက်မ လက်ဗွေ
၁	၂	၃	၄	၅	၆	၇	၈	၉

ဥက္ကဋ္ဌ
 ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စုကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ
 မှတ်ချက်။ ရှင်းလင်းချက်များကို ကျောဘက်တွင် ဖော်ပြထားပါသည်။

အတွင်းရေးမှူး
 ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စုကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ

(၃) တတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

- ရှင်းလင်းချက်။
- (၁) စာတိုင် (၂) တွင် ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူများ၏ အမည်ကိုဖော်ပြရန်ဖြစ်ပါသည်။ မြန်မာအက္ခရာဖြင့် ထည့်သွင်းရာ၌ တိကျမှုမရှိလျှင် "အင်္ဂလိပ်အက္ခရာ" ဖြင့်လည်း ကွင်းစ ကွင်းပိတ် အတွင်း၌ ဖော်ပြရန်ဖြစ်ပါသည်။
 - (၂) စာတိုင် (၄)တွင် မွေးသက္ကရာဇ်ဖော်ပြရာ၌ သက်ဆိုင်ရာဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူ၏ မွေးဖွားသည့် ရက် ၊ လ ၊ ခုနှစ် တို့ကို မြန်မာ (သို့မဟုတ်) အင်္ဂလိပ်အက္ခရာဖြင့် ဖော်ပြရန်ဖြစ်ပါသည်။
 - (၃) စာတိုင် (၅)တွင် မှတ်ပုံတင်အမှတ် ဖော်ပြရာ၌ အမျိုးသားမှတ်ပုံတင်အမှတ်၊ နိုင်ငံသားလက်မှတ်အမှတ်၊ ဧည့်နိုင်ငံသား လက်မှတ်အမှတ်၊ နိုင်ငံသားပြုခွင့်ရလက်မှတ်အမှတ် နှင့် ယာယီသက်သေခံလက်မှတ်အမှတ် တို့ကို ဖော်ပြရန် ဖြစ်ပါ သည်။
 - (၄) စာတိုင် (၈)တွင် နေရပ်လိပ်စာဖော်ပြရာ၌ အိမ်အမှတ်၊ လမ်းမကြီး၊ လမ်းသွယ်၊ လမ်းကြားစသည်ဖြင့် ပြည့်စုံစွာဖော်ပြ ရန် ဖြစ်ပါသည်။

ရှင်းလင်းချက်။

- (၁) စာတိုင် (၂) တွင် ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူများ၏ အမည်ကိုဖော်ပြရန်ဖြစ်ပါသည်။ မြန်မာအက္ခရာဖြင့် ထည့်သွင်းရာ၌ တိကျမှုမရှိလျှင် "အင်္ဂလိပ်အက္ခရာ" ဖြင့်လည်း ကွင်းစ ကွင်းပိတ် အတွင်း၌ ဖော်ပြရန်ဖြစ်ပါသည်။
- (၂) စာတိုင် (၄)တွင် မွေးသက္ကရာဇ်ဖော်ပြရာ၌ သက်ဆိုင်ရာဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူ၏ မွေးဖွားသည့် ရက် ၊ လ ၊ ခုနှစ် တို့ကို မြန်မာ (သို့မဟုတ်) အင်္ဂလိပ်အက္ခရာဖြင့် ဖော်ပြရန်ဖြစ်ပါသည်။
- (၃) စာတိုင် (၅)တွင် မှတ်ပုံတင်အမှတ် ဖော်ပြရာ၌ အမျိုးသားမှတ်ပုံတင်အမှတ်၊ နိုင်ငံသားလက်မှတ်အမှတ်၊ ဧည့်နိုင်ငံသား လက်မှတ်အမှတ်၊ နိုင်ငံသားပြုခွင့်ရလက်မှတ်အမှတ် နှင့် ယာယီသက်သေခံလက်မှတ်အမှတ် တို့ကို ဖော်ပြရန် ဖြစ်ပါ သည်။
- (၄) စာတိုင် (၈)တွင် နေရပ်လိပ်စာဖော်ပြရာ၌ အိမ်အမှတ်၊ လမ်းမကြီး၊ လမ်းသွယ်၊ လမ်းကြားစသည်ဖြင့် ပြည့်စုံစွာဖော်ပြ ရန် ဖြစ်ပါသည်။

ကြိုတင်ဆန္ဒမဲလက်မှတ်ဖြင့် ဆန္ဒမဲပေးနိုင်ရေးအတွက် တောင်းဆိုသော ပြည်တွင်းရှိ သက်ဆိုင်ရာမဲဆန္ဒနယ် ပြင်ပရောက် ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသည့် တပ်မတော်သားများနှင့်အတူနေအိမ်ထောင်စုဝင်များစာရင်း

[နည်းဥပဒေ ၅၆(က)(၄)]

----- တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်

လွှတ်တော်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် ()

----- မြို့နယ် ----- ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စု

စဉ်	ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူ အမည်	ကျား/မ	မွေးသက္ကရာဇ်	မှတ်ပုံတင်အမှတ်	အဘအမည်	အမိအမည်	နေရပ်လိပ်စာ
၁	၂	၃	၄	၅	၆	၇	၈

ဥက္ကဋ္ဌ
ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စုကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ
မှတ်ချက်။ ရှင်းလင်းချက်များကို ကျောဘက်တွင် ဖော်ပြထားပါသည်။

အတွင်းရေးမှူး
ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စုကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ

(၃) တတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

- ရှင်းလင်းချက်။
- (၁) စာတိုင် (၂) တွင် ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူများ၏ အမည်ကိုဖော်ပြရန်ဖြစ်ပါသည်။ မြန်မာအက္ခရာဖြင့် ထည့်သွင်းရာ၌ တိကျမှုမရှိလျှင် "အင်္ဂလိပ်အက္ခရာ" ဖြင့်လည်း ကွင်းစ ကွင်းပိတ် အတွင်း၌ ဖော်ပြရန်ဖြစ်ပါသည်။
 - (၂) စာတိုင် (၄)တွင် မွေးသက္ကရာဇ်ဖော်ပြရာ၌ သက်ဆိုင်ရာဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူ၏ မွေးဖွားသည့် ရက် ၊ လ ၊ ခုနှစ် တို့ကို မြန်မာ (သို့မဟုတ်) အင်္ဂလိပ်အက္ခရာဖြင့် ဖော်ပြရန်ဖြစ်ပါသည်။
 - (၃) စာတိုင် (၅)တွင် မှတ်ပုံတင်အမှတ် ဖော်ပြရာ၌ အမျိုးသားမှတ်ပုံတင်အမှတ်၊ နိုင်ငံသားလက်မှတ်အမှတ်၊ ဧည့်နိုင်ငံသား လက်မှတ်အမှတ်၊ နိုင်ငံသားပြုခွင့်ရလက်မှတ်အမှတ် နှင့် ယာယီသက်သေခံလက်မှတ်အမှတ် တို့ကို ဖော်ပြရန် ဖြစ်ပါ သည်။
 - (၄) စာတိုင် (၈)တွင် နေရပ်လိပ်စာဖော်ပြရာ၌ အိမ်အမှတ်၊ လမ်းမကြီး၊ လမ်းသွယ်၊ လမ်းကြားစသည်ဖြင့် ပြည့်စုံစွာဖော်ပြ ရန် ဖြစ်ပါသည်။

- ရှင်းလင်းချက်။
- (၁) စာတိုင် (၂) တွင် ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူများ၏ အမည်ကိုဖော်ပြရန်ဖြစ်ပါသည်။ မြန်မာအက္ခရာဖြင့် ထည့်သွင်းရာ၌ တိကျမှုမရှိလျှင် "အင်္ဂလိပ်အက္ခရာ" ဖြင့်လည်း ကွင်းစ ကွင်းပိတ် အတွင်း၌ ဖော်ပြရန်ဖြစ်ပါသည်။
 - (၂) စာတိုင် (၄)တွင် မွေးသက္ကရာဇ်ဖော်ပြရာ၌ သက်ဆိုင်ရာဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူ၏ မွေးဖွားသည့် ရက် ၊ လ ၊ ခုနှစ် တို့ကို မြန်မာ (သို့မဟုတ်) အင်္ဂလိပ်အက္ခရာဖြင့် ဖော်ပြရန်ဖြစ်ပါသည်။
 - (၃) စာတိုင် (၅)တွင် မှတ်ပုံတင်အမှတ် ဖော်ပြရာ၌ အမျိုးသားမှတ်ပုံတင်အမှတ်၊ နိုင်ငံသားလက်မှတ်အမှတ်၊ ဧည့်နိုင်ငံသား လက်မှတ်အမှတ်၊ နိုင်ငံသားပြုခွင့်ရလက်မှတ်အမှတ် နှင့် ယာယီသက်သေခံလက်မှတ်အမှတ် တို့ကို ဖော်ပြရန် ဖြစ်ပါ သည်။
 - (၄) စာတိုင် (၈)တွင် နေရပ်လိပ်စာဖော်ပြရာ၌ အိမ်အမှတ်၊ လမ်းမကြီး၊ လမ်းသွယ်၊ လမ်းကြားစသည်ဖြင့် ပြည့်စုံစွာဖော်ပြ ရန် ဖြစ်ပါသည်။

ပြည်သူ့လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲများ
ပြည်သူ့လွှတ်တော်မဲစာရင်းနှင့် စပ်လျဉ်းသော ကြော်ငြာစာ
[နည်းဥပဒေ ၈]

၁။ ----- မြို့နယ်၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်မဲဆန္ဒနယ်အတွင်းရှိ
----- ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စုမှ ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူများစာရင်းကို
ပုံစံ(၁)ဖြင့် ကြေညာထားပါသည်။ ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူများသည် ဆန္ဒမဲ
ပေးနိုင်ရန်အတွက် မဲစာရင်းတွင် မိမိအမည် ပါဝင်ခြင်းရှိ မရှိ လာရောက်
ကြည့်ရှုရပါမည်။

၂။ မိမိအမည်ပါဝင်ခြင်းမရှိသေးပါက မဲစာရင်း၌ အမည်ထည့်သွင်း
ပေးရန် မိမိကိုယ်တိုင် ဖြစ်စေ၊ စာဖြင့် လွှဲအပ်ထားသော ကိုယ်စားလှယ်က
ဖြစ်စေ ပုံစံ(၃)တွင်လိုအပ်သည်များကို ဖြည့်သွင်းရေးသား၍ တောင်းဆိုရမည်။

၃။ မဲစာရင်း၌ ပါရှိသော အမည်၊ ကျား/မ၊ မွေးသက္ကရာဇ်၊
မှတ်ပုံတင်အမှတ်၊ မိဘအမည်၊ နေရပ်လိပ်စာတို့ကို ပြင်ဆင်လိုလျှင်
လည်းကောင်း၊ မဲစာရင်း၌ပါရှိသော ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးဦးကို ကန့်ကွက်လိုလျှင်
လည်းကောင်း ပြင်ဆင်လိုသူ သို့မဟုတ် ကန့်ကွက်လိုသူ ကိုယ်တိုင်ဖြစ်စေ၊
စာဖြင့်လွှဲအပ်ထားသော သက်ဆိုင်သူများ၏ ကိုယ်စားလှယ်ကဖြစ်စေ ပုံစံ (၄)
သို့မဟုတ် ပုံစံ(၄-ဂ)တွင် လိုအပ်သည်များကို ဖြည့်သွင်းရေးသား၍
ပြင်ဆင်လွှာ သို့မဟုတ် ကန့်ကွက်လွှာဖြင့် ပြင်ဆင်/ ကန့်ကွက် ရမည်။

၄။ ပုံစံ (၃)၊ ပုံစံ (၄) နှင့် ပုံစံ(၄-ဂ)များကို ----- ရပ်ကွက်/
ကျေးရွာအုပ်စုကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲရုံးသို့ - - - - - ရက်နေ့ ရုံးချိန်အတွင်း
နောက်ဆုံးထား၍ တင်သွင်းကြရမည်။

၅။ - - - - - ရက်နေ့ ရုံးချိန် ကုန်ဆုံးပြီးနောက်ပိုင်းမှ
တင်သွင်းလာသော တောင်းဆိုလွှာ/ ပြင်ဆင်လွှာ/ ကန့်ကွက်လွှာကို
နည်းဥပဒေ ၁၄(က)ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များမှ တစ်ပါး လက်ခံစဉ်းစား
လိမ့်မည်မဟုတ်။

ဥက္ကဋ္ဌ

----- ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စုကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ
ရက်စွဲ၊ -----

(၃) တတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲများ
မဲစာရင်းတွင် အမည်ထည့်သွင်းပေးရန် တောင်းဆိုလွှာ
[နည်းဥပဒေ ၉]

သို့

ဥက္ကဋ္ဌ

-----ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စုကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ
----- မြို့နယ်

- (၁) တောင်းဆိုသူအမည် -----
- (၂) မှတ်ပုံတင်အမှတ် -----
- (၃) မွေးသက္ကရာဇ် (အသက်)-----
- (၄) အဘအမည် -----
- (၅) အမိအမည် -----
- (၆) နေရပ်လိပ်စာ -----

တောင်းဆိုသူသည် မြန်မာနိုင်ငံသား/ ဧည့်နိုင်ငံသား/
နိုင်ငံသားပြုခွင့်ရသူ/ ယာယီသက်သေခံလက်မှတ် ကိုင်ဆောင်ထားသူ ဖြစ်၍
----- ရက်နေ့တွင် အသက် ၁၈ နှစ် ပြည့်သည့်အပြင် မဲစာရင်းတွင်
ပါဝင်နိုင်ရန် အရည်အချင်းနှင့် ပြည့်စုံသူဖြစ်ပါသည်။ တောင်းဆိုသူသည်
အထောက်အထားအဖြစ်ဖြင့် အောက်ပါ စာရွက်စာတမ်းများ သို့မဟုတ်
သက်သေများကို တင်ပြပါသည် -

ဝန်ခံချက်

အထက်ပါ အချက်များအားလုံး မှန်ကန်ပါသည်။ တောင်းဆိုသူသည် မည်သည့် အခြားမဲဆန္ဒနယ်၏ မဲစာရင်းတွင်မျှ ပါဝင်ရန် တောင်းဆိုထားခြင်း မရှိသေးပါ။

ရက်စွဲ၊ -----

တောင်းဆိုသူ သို့မဟုတ်
ကိုယ်စားလှယ်လက်မှတ် သို့မဟုတ်
လက်ဝဲလက်မလက်ဗွေ

တောင်းဆိုသူ ဦး/ဒေါ် ----- သည် အမှတ်()
-----လမ်း၊ ----- ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စုတွင်
နေထိုင်သူဖြစ်ပါသည်။

ရက်စွဲ၊ ----- အုပ်ချုပ်ရေးမှူး
----- ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စု

မှတ်ချက်။ မဲစာရင်းတစ်ခုမှ တစ်ခုသို့ရွှေ့ပြောင်းခြင်းဖြစ်ပါက အိမ်ထောင်စု
ဇယားနှင့် ပယ်ဖျက်ပြီးကြောင်း အထောက်အထား ပုံစံ(၄-ခ)တို့
ပူးတွဲတင်ပြရမည်။

လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲများ
မဲစာရင်းတွင် ထည့်သွင်းပေးပါရန် တောင်းဆိုလွှာ
[နည်းဥပဒေ ၁၀ (က)]

သို့

ဥက္ကဋ္ဌ

----- ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စုကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ
----- မြို့နယ်

- (၁) တောင်းဆိုသူအမည် -----
- (၂) ကျား/မ -----
- (၃) မွေးသက္ကရာဇ် ----- အသက်()
- (၄) မှတ်ပုံတင်အမှတ် -----
- (၅) အဘအမည် -----
- (၆) အမိအမည် -----
- (၇) လက်ရှိနေရပ်လိပ်စာ -----
- (၈) အလုပ်အကိုင် -----
- (၉) လက်ရှိလုပ်ကိုင်နေသော
ကုမ္ပဏီ/လုပ်ငန်း အမည် -----
- (၁၀) အမြဲတမ်းနေရပ်လိပ်စာ -----
- (၁၁) အမြဲတမ်းနေရပ်၏
ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စုအမည် -----
- (၁၂) အမြဲတမ်းနေရပ်၏ မြို့နယ်အမည် -----
- (၁၃) အမြဲတမ်းနေရပ်၏ မြို့အမည် -----

တောင်းဆိုသူသည် မြန်မာနိုင်ငံသား/ ဧည့်နိုင်ငံသား / နိုင်ငံသားပြုခွင့်ရသူ/
ယာယီသက်သေခံလက်မှတ်ကိုင်ဆောင်ထားသူဖြစ်ပြီး မဲဆန္ဒရှင်စာရင်းတွင်
ပါဝင်နိုင်ရန် အရည်အချင်းနှင့် ပြည့်စုံသူဖြစ်ပါသည်။ တောင်းဆိုသူသည်
အထောက်အထားအဖြစ် အောက်ပါစာရွက်စာတမ်းများ သို့မဟုတ်
သက်သေများကို တင်ပြပါသည် -

ဝန်ခံချက်

အထက်ပါအချက်များအားလုံးမှန်ကန်ပါသည်။ တောင်းဆိုသူသည် မည်သည့် အခြားမဲဆန္ဒနယ်၏ မဲစာရင်းတွင်မျှ ပါဝင်ရန် တောင်းဆိုထားခြင်း မရှိပါ။

တောင်းဆိုသူ၏ လက်မှတ် သို့မဟုတ်
လက်ဝဲလက်မလက်ဗွေ

ရက်စွဲ၊ -----

လုပ်ငန်းရှင် သို့မဟုတ် လုပ်ငန်းရှင်ကိုယ်စားလှယ်၏ ထောက်ခံချက်
အထက်ပါ လျှောက်ထားသူ ဦး/ဒေါ် -----သည်
မိမိတို့ ဌာန/ကုမ္ပဏီ/လုပ်ငန်းတွင် ----- အဖြစ် ရက်ပေါင်း
၁၈၀ ထက်မနည်း လုပ်ကိုင်လျက်ရှိသော ပုဂ္ဂိုလ်ဖြစ်ကြောင်း ထောက်ခံ
ပါသည်။

ဌာနတာဝန်ခံ သို့မဟုတ်
လုပ်ငန်းရှင်/လုပ်ငန်းရှင်ကိုယ်စားလှယ်၏ လက်မှတ်

ရက်စွဲ၊ -----

မှတ်ချက်။ အခြားပုဂ္ဂိုလ်များအတွက်ဖြစ်လျှင် ဌာနတာဝန်ခံ သို့မဟုတ်
လုပ်ငန်းရှင်/ လုပ်ငန်းရှင် ကိုယ်စားလှယ်၏ ထောက်ခံချက်
ဖြည့်စွက်ရန်မလို။

ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စု အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၏ ထပ်ဆင့်ထောက်ခံချက်
လျှောက်ထားသူ ဦး/ဒေါ် -----သည် -----
-----ဌာန/ ကုမ္ပဏီ/လုပ်ငန်းတွင် ----- အဖြစ် ရက်ပေါင်း
၁၈၀ ထက်မနည်းအလုပ်လုပ်ကိုင်လျက်ရှိကြောင်း ထောက်ခံပါသည်။

ဥက္ကဋ္ဌ သို့မဟုတ် အတွင်းရေးမှူး
-----ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စုအုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံး

ရက်စွဲ၊ -----

လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲများ
မဲစာရင်းမှအမည်ကို ပယ်ဖျက်ပေးရန် တောင်းဆိုလွှာ
[နည်းဥပဒေ ၁၀ (ဂ)]

သို့

ဥက္ကဋ္ဌ

----- မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ

၁။ ဤရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စုရှိ ----- ဌာန/
ကုမ္ပဏီ/ လုပ်ငန်းတွင် (အလုပ်အကိုင်) -----
အဖြစ် လုပ်ကိုင်လျက်ရှိသော ဦး/ဒေါ် ----- ၏ လျှောက်ထားချက်
အရ ဥပဒေနှင့်အညီ စိစစ်၍ ယင်း၏အမည်ကို -----
ရပ်ကွက်/ ကျေးရွာအုပ်စု မဲစာရင်းတွင် ထည့်သွင်းပြီးဖြစ်ပါသည်။

၂။ ဦး/ဒေါ်----- အမြဲတမ်းနေထိုင်သည့် အောက်ပါ
နေရပ်လိပ်စာရှိ သက်ဆိုင်သည့် ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စု မဲစာရင်းတွင်
ယင်း၏အမည်ပါဝင်ပါက ထိုအမည်ကို ပယ်ဖျက်ပေး ပါရန်တင်ပြအပ်ပါသည်-

- (က) အမည် -----
- (ခ) မွေးသက္ကရာဇ် -----
- (ဂ) မှတ်ပုံတင်အမှတ် -----
- (ဃ) မိဘအမည် -----
- (င) အမြဲတမ်းနေရပ်လိပ်စာ အမှတ် ()၊ -----လမ်း
----- ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စု
----- မြို့နယ်၊
-----တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်

ဥက္ကဋ္ဌ သို့မဟုတ် အတွင်းရေးမှူး
-----ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စု ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ

(၃) တတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲက ဆက်လက်အကြောင်းကြားရန်

သို့

ဥက္ကဋ္ဌ

----- မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ

ဦး/ဒေါ် ----- ၏ အမည်စာရင်းသည်

----- မြို့နယ်၊ ----- ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စု

မဲစာရင်းတွင် ပါဝင်ပြီးဖြစ်ပါ၍ ယင်း၏အမည် စာရင်းသည် -----

မြို့နယ် ၊ ----- ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စု မဲစာရင်းတွင်

ပါရှိပါက ထိုအမည်စာရင်းကို ပယ်ဖျက်နိုင်ရေးအတွက် လိုအပ်သလို

ဆောင်ရွက်နိုင်ပါရန် ပုံစံ (၃-ခ)^(၁) “သုံးစောင်” ကိုဆက်လက်ပေးပို့အပ်ပါသည်။

ဥက္ကဋ္ဌ

----- မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ

(၁) ပထမအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲများ
မဲစာရင်းနှင့် စပ်လျဉ်းသော ကန့်ကွက်လွှာ
[နည်းဥပဒေ ၁၁ (က)]

သို့

ဥက္ကဋ္ဌ

-----ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စုကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ
----- မြို့နယ်

ကန့်ကွက်လိုသော မဲစာရင်း

----- ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စု

မဲစာရင်းပါအမှတ်စဉ် -----

ကန့်ကွက်လိုသောမဲဆန္ဒရှင်အမည်-----

ကန့်ကွက်ရသော အကြောင်းရင်း-----

ကျွန်ုပ်သည် ဤကန့်ကွက်လွှာနှင့်အတူအောက်ပါ စာရွက်စာတမ်းများ
သို့မဟုတ် အသိသက်သေများကို အထောက်အထားအဖြစ် တင်ပြပါသည် -

ဤကန့်ကွက်လွှာပါ အကြောင်းအရာများကို ကျွန်ုပ်ကိုယ်တိုင် သိကြားသမျှ
ဟုတ်မှန်ကြောင်း ဝန်ခံပါသည်။

ကန့်ကွက်သူအမည် -----

ကန့်ကွက်သူ၏ ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စု-----

ကန့်ကွက်သူ၏ မဲစာရင်းပါအမှတ်စဉ် -----

ကန့်ကွက်သူ၏ လက်မှတ်
သို့မဟုတ် လက်ဝဲလက်မလက်ဗွေ

ရက်စွဲ၊ -----

လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲများ
အခြားဒေသတစ်ခုသို့ ပြောင်းရွှေ့မည်ဖြစ်သဖြင့် မဲစာရင်းမှ အမည်ကို
ပယ်ဖျက်ပေးရန် တောင်းဆိုလွှာ
[နည်းဥပဒေ ၁၄ (င)]

သို့

ဥက္ကဋ္ဌ

----- ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စုကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ
----- မြို့နယ်

၁။ မိမိ ဦး/ဒေါ် ----- သည် -----
ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စု၊ ----- မြို့နယ်သို့ ပြောင်းရွှေ့မည်ဖြစ်ပါသဖြင့်
----- ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စု မဲစာရင်းတွင်ပါဝင်သော
မိမိ၏အမည်ကို ပယ်ဖျက်ပေးပါရန် မိမိသို့ထုတ်ပေးထားသော ပုံစံ (၁၀)
သို့မဟုတ် ပုံစံ (၉၀/၁/နငသ)နှင့်အတူ တင်ပြအပ်ပါသည်။

၂။ မဲစာရင်းတွင်ပါဝင်သော မိမိ၏ ကိုယ်ရေးအချက်အလက်များမှာ
အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်ပါသည် -

- (က) ----- ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စု မဲစာရင်းပါ အမှတ်စဉ် ----
- (ခ) အမည် -----
- (ဂ) မှတ်ပုံတင်အမှတ် -----
- (ဃ) မွေးသက္ကရာဇ် (အသက်) -----
- (င) လူမျိုး -----
- (စ) အဘအမည် -----
- (ဆ) အမိအမည် -----
- (ဇ) နေရပ်လိပ်စာ -----

မဲဆန္ဒရှင်၏လက်မှတ်
သို့မဟုတ် လက်ဝဲလက်မလက်ဗွေ

ရက်စွဲ၊ -----

(၃) တတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

လွတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲများ
မဲစာရင်း၌ အမည်ပယ်ဖျက်ပြီးကြောင်း ထောက်ခံခြင်း
[နည်းဥပဒေ ၁၄ (င)]

သို့

ဥက္ကဋ္ဌ

----- ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စုကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ
----- မြို့နယ်

ဦး/ဒေါ် ----- သည် ----- မြို့နယ်၊ -----
ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စု၊ ----- လမ်း၊ အမှတ် ----- သို့
ပြောင်းရွှေ့မည်ဖြစ်ကြောင်း တင်ပြချက်အရ ယင်းပုဂ္ဂိုလ်၏ အောက်ဖော်ပြပါ
အမည်နှင့် ကိုယ်ရေးအချက်အလက်များကို ----- ရပ်ကွက်/
ကျေးရွာအုပ်စု၏ မဲစာရင်းမှ ပယ်ဖျက်ပြီး ဖြစ်ပါကြောင်း ထောက်ခံအပ်ပါသည်-

- (၁) အမည် -----
- (၂) မှတ်ပုံတင်အမှတ် -----
- (၃) မွေးသက္ကရာဇ် (အသက်) -----
- (၄) လူမျိုး -----
- (၅) အဘအမည် -----
- (၆) အမိအမည် -----
- (၇) နေရပ်လိပ်စာ -----

ဥက္ကဋ္ဌ

----- ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စုကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ
----- မြို့နယ်

ရက်စွဲ၊ -----

လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲများ
မဲစာရင်းနှင့် စပ်လျဉ်းသော ပြင်ဆင်လွှာ
[နည်းဥပဒေ ၁၁ (က)]

သို့

ဥက္ကဋ္ဌ

----- ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စုကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ

----- မြို့နယ်

----- မြို့

ပြင်ဆင်လိုသော မဲစာရင်း -

----- ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စု

မဲစာရင်းပါအမှတ်စဉ် -----

ပြင်ဆင်ရသော အကြောင်းရင်း-----

ကျွန်ုပ်သည် ဤပြင်ဆင်လွှာနှင့်အတူအောက်ပါ စာရွက်စာတမ်းများ
သို့မဟုတ် အသိသက်သေများကို အထောက်အထားအဖြစ် တင်ပြပါသည် -

ဤ ပြင်ဆင်လွှာပါ အကြောင်းအရာများကို ကျွန်ုပ်ကိုယ်တိုင် သိ/ကြားသမျှ
ဟုတ်မှန်ကြောင်း ဝန်ခံပါသည်။

(၁) အမည် -----

(၂) ကျား/မ -----

(၃) မွေးသက္ကရာဇ် ----- အသက် ()

(၄) မှတ်ပုံတင်အမှတ် -----

- (၅) အဘအမည် -----
- (၆) အမိအမည် -----
- (၇) အမြဲတမ်းနေရပ်လိပ်စာ -----
 လျှောက်ထားသူအမည် -----
 လျှောက်ထားသူ၏ -----ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စု၊
 လျှောက်ထားသူ၏ မဲစာရင်းပါအမှတ်စဉ် -----

လျှောက်ထားသူ၏ လက်မှတ်
 သို့မဟုတ် လက်ဝဲလက်မလက်ဗွေ

ရက်စွဲ၊ -----

ပြည်သူ့လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲ
ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း အမည်စာရင်း တင်သွင်းနိုင်ကြောင်း
ကြော်ငြာစာ

[နည်းဥပဒေ ၁၇]

၁။ ----- မြို့နယ် ပြည်သူ့လွှတ်တော်မဲဆန္ဒနယ်တွင် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်တစ်ဦးကို ရွေးကောက်တင်မြှောက်ရန်ရှိသည့်အတွက် သတ်မှတ်အရည်အချင်းနှင့် ပြည့်စုံ၍ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်လောင်းအဖြစ် ရွေးကောက်ပွဲတွင် ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်လိုသော နိုင်ငံသားများသည် လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်လောင်းအဖြစ် အမည်စာရင်းတင်သွင်းလွှာကို ----- တွင်ဖွင့်လှစ်ထားရှိသော နေပြည်တော်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ/ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း/ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ/ ခရိုင်ကော်မရှင် အဖွဲ့ခွဲသို့ -----ရက်နေ့မှစ၍ တင်သွင်းနိုင်သည်။

၂။ အမည်စာရင်းတင်သွင်းလွှာများကို^(၂)“ရုံးချိန်အတွင်း” နေပြည်တော် ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ/ ----- ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း/ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ/ ခရိုင်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ ဥက္ကဋ္ဌထံဖြစ်စေ၊ ယင်းက တာဝန်လွှဲအပ်ထားသော အတွင်းရေးမှူး သို့မဟုတ် အဖွဲ့ဝင်ထံဖြစ်စေ တင်သွင်းရမည်။

၃။ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း အမည်စာရင်းတင်သွင်းလွှာကို သတ်မှတ်ပုံစံများဖြင့် တင်သွင်းရမည်။

၄။ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲကို ----- ရက်နေ့တွင် စတင် ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်သည်။

၅။ အမည်စာရင်းတင်သွင်းလွှာများကို -----ရက်နေ့^(၂)“(၁၆၃၀)” နာရီ နောက်ဆုံးထား၍ တင်သွင်းရမည်။

(၂) ဒုတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

၆။ အမည်စာရင်းတင်သွင်းလွှာများကို ----- ရက်နေ့
----- အချိန် မတိုင်မီ ရုပ်သိမ်းလိုက ရုပ်သိမ်းနိုင်သည်။

၇။ အမည်စာရင်း တင်သွင်းလွှာများကို -----
ရက်နေ့-----အချိန်တွင် ----- နေရာ၌ စတင်စိစစ်မည်။

နေပြည်တော်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ/ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း/
ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ/ ခရိုင်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ
----- မြို့

ရက်စွဲ၊ -----

ပြည်သူ့လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲ
ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းအမည်စာရင်း တင်သွင်းလွှာ
[နည်းဥပဒေ ၁၈ (ဂ)]

ဓာတ်ပုံ

၁။ ရွေးကောက်တင်မြှောက်ခံလိုသူ၏ အမည် -----

၂။ မှတ်ပုံတင်အမှတ် -----

၃။ ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စု အမည်နှင့် မဲစာရင်းအမှတ်စဉ် -----

၄။ မွေးသက္ကရာဇ် ----- ရက်၊ ----- လ၊ ----- ခုနှစ်၊
(အသက်) -----

၅။ လူမျိုး/ဘာသာ -----

၆။ ပညာအရည်အချင်း -----

၇။ အလုပ်အကိုင် -----

၈။ အမြဲတမ်းနေရပ်လိပ်စာ -----

၉။ လက်ရှိနေရပ်လိပ်စာ -----

၁၀။ ^(၁) “ရွေးကောက်တင်မြှောက်ခံလိုသည့် မဲဆန္ဒနယ်အမည်-----”

၁၁။ မိမိကိုယ်စားပြုသော ပါတီအဖွဲ့အစည်းအမည် သို့မဟုတ် တစ်သီးပုဂ္ဂလ -

၁၂။ အဘနှင့်စပ်လျဉ်းသည့် အချက်အလက်များ -

(က) အဘအမည် -----

(ခ) မှတ်ပုံတင်အမှတ် -----

(ဂ) လူမျိုး/ဘာသာ -----

(၁) ပထမအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

၁၃။ အမိနှင့်စပ်လျဉ်းသည့် အချက်အလက်များ -

(က) အမိအမည် -----

(ခ) မှတ်ပုံတင်အမှတ် -----

(ဂ) လူမျိုး/ဘာသာ -----

မှတ်ချက်။ အဘနှင့် အမိတို့အနက် တစ်ဦးဦးဖြစ်စေ၊ နှစ်ဦးစလုံးဖြစ်စေ နိုင်ငံသား ဥပဒေအရ နိုင်ငံသားပြုခွင့် လျှောက်ထားရယူခဲ့သူ ဖြစ်ပါက ယင်းသို့ နိုင်ငံသားအဖြစ် အသိအမှတ်ပြုခြင်း ခံရသည့် နေ့ရက်ကို မှတ်ပုံတင်အမှတ်၏ နောက်တွင် ဖော်ပြရန်။

ရွေးကောက်တင်မြောက်ခံလိုသူ၏ ဝန်ခံချက်

၁၄။ (က) ကျွန်ုပ်သည် ရွေးကောက်ပွဲဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ရွေးကောက် တင်မြောက်ခံပိုင်ခွင့်ရှိကြောင်း ကြေညာလျက် ရွေးကောက်တင်မြောက်ခံလိုသူအဖြစ် အမည်စာရင်း တင်သွင်း ပါသည်။

(ခ) လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်အဖြစ် အရွေးခံရသည်ရှိသော် မှတ်တမ်း ထားရန်အလို့ငှာ ကျွန်ုပ်၏ ကိုယ်ရေးမှတ်တမ်းအကျဉ်းချုပ်ကို ပူးတွဲတင်ပြပါသည်။

(ဂ) ရွေးကောက်ပွဲဝင်ခွင့် ^(၃)“အာမခံငွေကျပ်သုံးသိန်း” ပေးသွင်း ပြီးကြောင်း -----ဘဏ်၏ ----- ရက်စွဲပါ ချလန်အမှတ် ----- မူရင်းကို ပူးတွဲတင်ပြပါသည်။

(၃) တတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

- (ဃ) ----- နေ ----- ၏ သား/သမီး
----- မှတ်ပုံတင်အမှတ် ----- အား
ကျွန်ုပ်၏ ရွေးကောက်ပွဲ ကိုယ်စားလှယ်အဖြစ်ခန့်ထားပါသည်။ ပုံစံ
(၇-က)နှစ်စောင်ကို ပူးတွဲတင်ပြပါသည်။
- (င) ကျွန်ုပ်ကိုယ်တိုင် ကျွန်ုပ်၏ ရွေးကောက်ပွဲကိုယ်စားလှယ်အဖြစ်
ဆောင်ရွက်ပါမည်။
မှတ်ချက်။ (ဃ) နှင့် (င) အနက် မလိုသည်ကို ဖျက်ရန်။

ရက်စွဲ၊ -----

ရွေးကောက်တင်မြောက်ခံလိုသူ၏ လက်မှတ်

လက်မှတ်မှန်ကန်ကြောင်း သက်သေခံစာ

ရွေးကောက်တင်မြောက်ခံလိုသူသည် ကျွန်ုပ်၏ ရှေ့မှောက်တွင်
လက်မှတ်ရေးထိုးခြင်း မှန်ကန်ပါသည်။



ရက်စွဲ၊ -----

တရားသူကြီး

အထက်ဖော်ပြပါ ရွေးကောက်တင်မြောက်ခံလိုသူ ဦး/ဒေါ် -----
မှတ်ပုံတင်အမှတ် ----- သည် ----- မြို့နယ်
----- ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စု မဲစာရင်းအမှတ်စဉ် ()တွင်
ပါဝင်ကြောင်း ထောက်ခံပါသည်။

ဥက္ကဋ္ဌ / အတွင်းရေးမှူး
----- မြို့နယ်/ရပ်ကွက် သို့မဟုတ်
ကျေးရွာအုပ်စုကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ

(နေပြည်တော်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ/ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း/ ကိုယ်ပိုင်
အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ/ ခရိုင်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲရုံးတွင် ထိန်းသိမ်းထားရန်)

အမည်စာရင်းတင်သွင်းလွှာ လက်ခံရရှိခြင်း

ဤအမည်စာရင်းတင်သွင်းလွှာကို ကျွန်ုပ်၏ရုံး၌ ၂၀ ခုနှစ်၊
လ ရက်နေ့ နာရီ အချိန်တွင် ရွေးကောက်တင်မြောက်ခံလိုသူ/
ယင်း၏ ရွေးကောက်ပွဲကိုယ်စားလှယ် ထံမှ လက်ခံရရှိပါသည်။ ဤရုံး၏
မှတ်ပုံတင်အမှတ်စဉ် ----- တွင် မှတ်ပုံတင်ထားရှိပါသည်။

(လျှောက်လွှာပေးအပ်သူ)

(လျှောက်လွှာလက်ခံသူ)



အမည် ၊ -----
မှတ်ပုံတင်အမှတ် ၊ -----

နေပြည်တော်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ/
ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း/
ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ/
ခရိုင်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲဥက္ကဋ္ဌ(သို့မဟုတ်)
ဥက္ကဋ္ဌက တာဝန်လွှဲအပ်ထားသူ

(အမည်စာရင်းတင်သွင်းသူအား ပြန်ပေးရန်)

အမည်စာရင်းတင်သွင်းလွှာ လက်ခံရရှိကြောင်းပြန်ကြားခြင်း

ဤအမည်စာရင်း တင်သွင်းလွှာကို ကျွန်ုပ်၏ရုံး၌ ၂၀ ခုနှစ်၊

လ ရက်နေ့ နာရီ အချိန်တွင် ရွေးကောက်တင်မြှောက်
ခံလိုသူ/ယင်း၏ ရွေးကောက်ပွဲကိုယ်စားလှယ်ထံမှ လက်ခံရရှိပါသည်။ ဤရုံး၏
မှတ်ပုံတင်အမှတ်စဉ် ----- တွင် မှတ်ပုံတင်ထားရှိပါသည်။

(လျှောက်လွှာပေးအပ်သူ)

(လျှောက်လွှာလက်ခံသူ)



အမည် ၊ -----
မှတ်ပုံတင်အမှတ် ၊ -----

နေပြည်တော်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ/
ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း/
ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ/
ခရိုင်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲဥက္ကဋ္ဌ(သို့မဟုတ်)
ဥက္ကဋ္ဌက တာဝန်လွှဲအပ်ထားသူ

ပြည်သူ့လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲ
ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းအမည်စာရင်း
တင်သွင်းကြောင်း ကြေညာချက်
[နည်းဥပဒေ ၂၁ (ခ)]

၁။ ----- မြို့နယ် ပြည်သူ့လွှတ်တော်မဲဆန္ဒနယ်တွင်
ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ရန် အောက်ပါပုဂ္ဂိုလ်က လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း
အဖြစ် အမည်စာရင်းတင်သွင်းထားပါကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည် -

- (က) အမည်စာရင်းတင်သွင်းသူ၏ အမည် -----
- (ခ) မှတ်ပုံတင်အမှတ် -----
- (ဂ) မွေးသက္ကရာဇ် (အသက်) -----
- (ဃ) အဘအမည် -----
- (င) အမြဲတမ်းနေရပ်လိပ်စာ -----
- (စ) မိမိနေထိုင်ရာ ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စု မဲစာရင်းအမှတ်စဉ် -----

၂။ ယင်းလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း အမည်စာရင်းတင်သွင်းလွှာကို
အောက်ပါအတိုင်း စိစစ်မည် ဖြစ်ပါသည် -

- (က) စိစစ်မည့် နေ့ရက် -----
- (ခ) စိစစ်မည့် အချိန် -----
- (ဂ) စိစစ်မည့် နေရာ -----

ဥက္ကဋ္ဌ / အတွင်းရေးမှူး
နေပြည်တော်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ/ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း/
ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ/ခရိုင်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ

----- မြို့

ရက်စွဲ၊ -----

ပြည်သူ့လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲ
ရွေးကောက်ပွဲဝင်ခွင့်အာမခံငွေ ပြန်လည်ထုတ်ပေးခြင်း
[နည်းဥပဒေ ၃၇]

သို့

ဦး/ဒေါ် -----

----- လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းအမည်စာရင်း
တင်သွင်းထားသူ/ရွေးကောက်ပွဲကိုယ်စားလှယ်/ တရားဝင်ကိုယ်စားလှယ်

အကြောင်းအရာ။ ရွေးကောက်ပွဲဝင်ခွင့်အာမခံငွေ ပြန်လည်ထုတ်ပေးခြင်း

----- မြို့နယ် ပြည်သူ့လွှတ်တော်မဲဆန္ဒနယ်တွင်
လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း အမည်စာရင်း တင်သွင်းထားသူ
ဦး/ဒေါ် ----- ၏/သည် အမည်စာရင်းတင်သွင်းလွှာသည်
အပယ်ခံရခြင်း/ ရွေးကောက်ပွဲစတင်မကျင်းပမီကွယ်လွန်ခြင်း/ အမည်စာရင်း
တင်သွင်းထားသည့် မဲဆန္ဒနယ်တွင် ရွေးကောက်ပွဲရွှေ့ဆိုင်းထားခြင်းကြောင့်
ပြည်သူ့လွှတ်တော် ရွေးကောက်ပွဲနည်းဥပဒေ ၃၇ အရ ရွေးကောက်ပွဲဝင်ခွင့်
အာမခံငွေ ၃၀၀၀၀၀/- (ကျပ် သုံးသိန်းတိတိ) ကို ၂၀ ခုနှစ်၊ လ
ရက်နေ့တွင် ပြန်လည်ထုတ်ပေးလိုက်ပါသည်။



----- ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲဥက္ကဋ္ဌ (သို့မဟုတ်)
ဥက္ကဋ္ဌကတာဝန်လွှဲအပ်ထားသူ

သို့

ဥက္ကဋ္ဌ

----- ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ

အကြောင်းအရာ။ ရွေးကောက်ပွဲဝင်ခွင့်အာမခံငွေလက်ခံရရှိကြောင်း ပြန်ကြားခြင်း

ဦး/ဒေါ် ----- ၏/သည် အမည်စာရင်းတင်သွင်းလွှာသည် အပယ်ခံရခြင်း/ ရွေးကောက်ပွဲ စတင်မကျင်းပမီကွယ်လွန်ခြင်း/ အမည်စာရင်းတင်သွင်းထားသည့် မဲဆန္ဒနယ်တွင် ရွေးကောက်ပွဲရွှေ့ဆိုင်းထားခြင်းကြောင့် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲနည်းဥပဒေ ၃၇ အရ ပြန်လည် ထုတ်ပေးသည့် ရွေးကောက်ပွဲဝင်ခွင့် အာမခံငွေ ၃၀၀၀၀၀/- (ကျပ် သုံးသိန်းတိတိ)ကို ၂၀ ခုနှစ်၊ လ ရက်နေ့တွင် လက်ခံရရှိပါသည်။

ဦး/ဒေါ် -----

----- မဲဆန္ဒနယ်

လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းအမည်စာရင်းတင်သွင်းထားသူ/
ရွေးကောက်ပွဲကိုယ်စားလှယ်/တရားဝင်ကိုယ်စားလှယ်

(မလိုအပ်သည်များကို ပယ်ဖျက်ပါရန်)

ပြည်သူ့လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲ
ရွေးကောက်ပွဲဝင်ခွင့်အာမခံငွေ ပြန်လည်ထုတ်ပေးခြင်း

[နည်းဥပဒေ ၃၈ (က)]

သို့

ဦး/ဒေါ် -----

-----လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်/ ရွေးကောက်ပွဲကိုယ်စားလှယ်

အကြောင်းအရာ။ ရွေးကောက်ပွဲဝင်ခွင့်အာမခံငွေ ပြန်လည်ထုတ်ပေးခြင်း

----- မြို့နယ် ပြည်သူ့လွှတ်တော်မဲဆန္ဒနယ်အတွက်
လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်အဖြစ် ရွေးကောက်တင်မြှောက်ခြင်း ခံရကြောင်း
ကြေညာခြင်းခံရသော ဦး/ဒေါ်----- အား ပြည်သူ့လွှတ်တော်
ရွေးကောက်ပွဲနည်းဥပဒေ ၃၈(က) အရ ရွေးကောက်ပွဲဝင်ခွင့်အာမခံငွေ
၃၀၀၀၀၀/- (ကျပ်သုံးသိန်းတိတိ)ကို ၂၀ ခုနှစ်၊ လ ရက်နေ့တွင်
ပြန်လည်ထုတ်ပေးလိုက်ပါသည်။



----- ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲဥက္ကဋ္ဌ (သို့မဟုတ်)
ဥက္ကဋ္ဌကတာဝန်လွှဲအပ်ထားသူ

(၃) တတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

သို့

ဥက္ကဋ္ဌ

----- ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ
အကြောင်းအရာ။ ရွေးကောက်ပွဲ ဝင်ခွင့်အာမခံငွေ လက်ခံရရှိကြောင်း
ပြန်ကြားခြင်း

ဦး/ဒေါ် ----- သည် ရွေးကောက်တင်မြှောက်ခြင်း
မခံရသော်လည်းရွေးကောက်ပွဲတွင် ခိုင်လုံသောဆန္ဒမဲ ရှစ်ပုံတစ်ပုံနှင့်အထက်
ရရှိသဖြင့် ပြည်သူ့လွှတ်တော် ရွေးကောက်ပွဲနည်းဥပဒေ ၃၈ (ခ) အရ
ပြန်လည်ထုတ်ပေးသည့် ရွေးကောက်ပွဲဝင်ခွင့်အာမခံငွေ ၃၀၀၀၀၀/- (ကျပ်
သုံးသိန်းတိတိ)ကို ၂၀ ခုနှစ်၊ လ ရက်နေ့ တွင်
လက်ခံရရှိပါသည်။

ဦး/ဒေါ် -----

----- မဲဆန္ဒနယ်

လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းအမည်စာရင်းတင်သွင်းထားသူ/
ရွေးကောက်ပွဲကိုယ်စားလှယ်

(မလိုအပ်သည်များကို ပယ်ဖျက်ပါရန်)

ပြည်သူ့လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲ
ရွေးကောက်ပွဲကိုယ်စားလှယ်ခန့်စာ
[နည်းဥပဒေ ၂၂]

ဓာတ်ပုံ

သို့

နေပြည်တော်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ/ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း/
ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ/ ခရိုင်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ
----- မြို့

ဤရွေးကောက်ပွဲတွင် ----- မြို့နယ် ပြည်သူ့လွှတ်တော်
မဲဆန္ဒနယ်၏ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း ကျွန်ုပ် -----
မှတ်ပုံတင်အမှတ် ----- သည် ရွေးကောက်ပွဲကိုယ်စားလှယ်
အဖြစ် ကျွန်ုပ်ကိုယ်တိုင် ဆောင်ရွက်မည် ဖြစ်ပါသည်။

လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း၏ လက်မှတ်
အမည် ၊ -----
ရက်စွဲ၊----- မှတ်ပုံတင်အမှတ်၊ -----

ပြည်သူ့လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲ
ရွေးကောက်ပွဲကိုယ်စားလှယ်ခန့်စာ
[နည်းဥပဒေ ၂၂]



သို့

နေပြည်တော်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ/ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း/
ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ/ ခရိုင်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ
----- မြို့

ဤရွေးကောက်ပွဲတွင် -----မြို့နယ် ပြည်သူ့လွှတ်တော်
မဲဆန္ဒနယ်၏ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း ကျွန်ုပ် -----
မှတ်ပုံတင်အမှတ် -----က -----နေ
----- ၏ သား/သမီး -----မှတ်ပုံတင်အမှတ်
----- ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စု မဲစာရင်း
အမှတ်စဉ် () တွင် ပါရှိသူအား ကျွန်ုပ်၏ ရွေးကောက်ပွဲကိုယ်စားလှယ်
အဖြစ် ခန့်ထားပါသည်။

လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း၏ လက်မှတ်
အမည် | -----
ရက်စွဲ၊ ----- မှတ်ပုံတင်အမှတ်၊ -----

ရွေးကောက်ပွဲကိုယ်စားလှယ်၏ ဝန်ခံချက်

ကျွန်ုပ်သည် ရွေးကောက်ပွဲကိုယ်စားလှယ်အဖြစ် ခန့်ထားခြင်းကို သဘောတူလက်ခံပါသည်။ ကျွန်ုပ်သည် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း အဖြစ် ရွေးကောက်တင်မြှောက်ခံပိုင်ခွင့် အရည်အချင်းများနှင့် ပြည့်စုံသူ ဖြစ်ကြောင်း ဝန်ခံကတိပြုပါသည်။

ရွေးကောက်ပွဲကိုယ်စားလှယ်၏ လက်မှတ်

အမည် ၊ -----

ရက်စွဲ၊-----

မှတ်ပုံတင်အမှတ်၊ -----

ပြည်သူ့လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲ
ရွေးကောက်ပွဲကိုယ်စားလှယ်အဖြစ်မှ ရုပ်သိမ်းလွှာ
[နည်းဥပဒေ ၂၂]

သို့

ဥက္ကဋ္ဌ

နေပြည်တော်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ/ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း/
ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ/ခရိုင်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ

----- မြို့

စာအမှတ်၊

ရက်စွဲ၊ ခုနှစ်၊ လ ရက်

အကြောင်းအရာ။ ရွေးကောက်ပွဲကိုယ်စားလှယ်အဖြစ်မှ ရုပ်သိမ်းကြောင်း
တင်ပြခြင်း

၁။ ဤရွေးကောက်ပွဲတွင် ----- မြို့နယ် ပြည်သူ့လွှတ်တော်
မဲဆန္ဒနယ်၏ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း ကျွန်ုပ် -----
မှတ်ပုံတင်အမှတ် ----- က နည်းဥပဒေ ၂၂ (က) အရ
ခန့်ထားခဲ့သော ရွေးကောက်ပွဲ ကိုယ်စားလှယ် ဖြစ်သူ ဦး/ဒေါ်-----
မှတ်ပုံတင်အမှတ် ----- အား အောက်ပါ အကြောင်း
တစ်ရပ်ရပ်ကြောင့် ----- ရက်နေ့မှစ၍ ကျွန်ုပ်၏ ရွေးကောက်ပွဲ
ကိုယ်စားလှယ် အဖြစ်မှ ရုပ်သိမ်းလိုက်ပါကြောင်း တင်ပြအပ်ပါသည် -

- (က) ရွေးကောက်ပွဲကိုယ်စားလှယ်အဖြစ်မှ နုတ်ထွက်ခြင်း၊
- (ခ) ကွယ်လွန်ခြင်း၊
- (ဂ) ရွေးကောက်ပွဲကိုယ်စားလှယ်အဖြစ်မှ ရုပ်သိမ်းခြင်း။

၂။ အဆိုပါ ဦး/ဒေါ် ----- အားခန့်ထားခဲ့သည့်
မူရင်းခန့်စာပုံစံ (၇-က)ကိုလည်း ပူးတွဲပြန်လည် ပေးပို့အပ်ပါသည်။

လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း၏ လက်မှတ်

ရက်စွဲ၊-----

ပြည်သူ့လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲ
မဲရုံကိုယ်စားလှယ်/အကူကိုယ်စားလှယ်ခန့်စာ
[နည်းဥပဒေ ၂၃ (ခ)]

ဓာတ်ပုံ

သို့

(၃)“----- ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စုကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ”
----- မြို့

ဤရွေးကောက်ပွဲတွင် ----- မြို့နယ် ပြည်သူ့လွှတ်တော်
မဲဆန္ဒနယ်၏ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း ကျွန်ုပ် -----က
ပြည်သူ့လွှတ်တော် ရွေးကောက်ပွဲ နည်းဥပဒေ ၂၃ (က)အရ ဤမဲဆန္ဒနယ်
အတွင်းရှိ ----- ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စု မဲရုံအမှတ်() ၌
ကျွန်ုပ်၏ မဲရုံကိုယ်စားလှယ်/ အကူကိုယ်စားလှယ်အဖြစ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်စေရန်
ဦး/ဒေါ် ----- မှတ်ပုံတင်အမှတ် ----- အား
ခန့်ထားပါသည်။ ယင်း၏ အမည်သည် ----- ရပ်ကွက်/
ကျေးရွာအုပ်စု မဲစာရင်းအမှတ်စဉ် ()တွင် ပါရှိပါသည်။

လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း၏ လက်မှတ်

ရက်စွဲ၊-----

(၃) တတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

ကျွန်ုပ်သည် မဲရုံကိုယ်စားလှယ် / အကူကိုယ်စားလှယ်အဖြစ် ဆောင်ရွက်ရန် သဘောတူပါသည်။ ကျွန်ုပ်သည် ----- မြို့နယ် ပြည်သူ့လွှတ်တော် မဲဆန္ဒနယ်တွင် ကျင်းပမည့် ရွေးကောက်ပွဲအတွက် ပြဋ္ဌာန်းထားသောဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများ၊ ညွှန်ကြားချက်များနှင့်အညီ လိုက်နာဆောင်ရွက်ပါမည်ဟု ဝန်ခံပါသည်။

မဲရုံကိုယ်စားလှယ် / အကူကိုယ်စားလှယ်၏ လက်မှတ် ရက်စွဲ၊-----

ခန့်ထားခြင်းကို အသိအမှတ်ပြုသည်။



(၃) “----- ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စုကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ”

ရက်စွဲ၊-----

(၃) တတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

(အမည်စာရင်းတင်သွင်းလွှာ ရုပ်သိမ်းသူအား ပြန်ပေးရန်)

အမည်စာရင်းတင်သွင်းလွှာရုပ်သိမ်းကြောင်း လက်ခံရရှိခြင်း

ဤအမည်စာရင်း တင်သွင်းလွှာရုပ်သိမ်းကြောင်းကို ကျွန်ုပ်၏ရုံး၌
၂၀ ခုနှစ်၊ လ () ရက်နေ့ နာရီ
အချိန်တွင် ရွေးကောက်တင်မြှောက်ခံလိုသူ ဦး/ဒေါ်-----ထံမှ
လက်ခံရရှိပါသည်။ ဤရုံး၏ မှတ်ပုံတင်အမှတ်စဉ် ----- တွင်
မှတ်ပုံတင်ထားရှိပါသည်။

(လျှောက်လွှာပေးအပ်သူ)

(လျှောက်လွှာလက်ခံသူ)



နေပြည်တော်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ/
ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း/
ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ/

အမည် ၊ ----- ခရိုင်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ ဥက္ကဋ္ဌ (သို့မဟုတ်)
မှတ်ပုံတင်အမှတ် ၊ ----- ဥက္ကဋ္ဌက တာဝန်လွှဲအပ်ထားသူ

ပြည်သူ့လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲ
ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများ၏ အမည်စာရင်းကြေညာချက်
[နည်းဥပဒေ ၃၅]

----- မြို့နယ် ပြည်သူ့လွှတ်တော်မဲဆန္ဒနယ်

အမှတ်စဉ်	လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများ၏ အမည်နှင့် မှတ်ပုံတင်အမှတ်	ကိုယ်စားပြုသောပါတီ သို့မဟုတ် တစ်သီးပုဂ္ဂလ	ကိုယ်စားပြုသောပါတီ သို့မဟုတ် တစ်သီးပုဂ္ဂလ၏ သင်္ကေတအမှတ်အသား	လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း၏ နေရပ်လိပ်စာ
၁	၂	၃	၄	၅
၁				
၂				
၃				
၄				
၅				
၆				

အထက်ပါ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများသည် ၂၀ ခုနှစ်၊ _____ လ ()ရက်နေ့တွင် ကျင်းပမည့် ရွေးကောက်ပွဲ၌ ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်၍ ရွေးကောက်တင်မြှောက်ခံကြမည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။

ဥက္ကဋ္ဌ

နေပြည်တော်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ/ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း/
ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ/ခရိုင်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ

ရက်စွဲ၊ -----

----- မြို့

ပြည်သူ့လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲ

ဆန္ဒမဲပေးခြင်းမစတင်မီ ဆန္ဒမဲလက်မှတ်များ ရေတွက်စစ်ဆေးခြင်းမှတ်တမ်း

နည်းဥပဒေ ၄၀^(၃)“(ဂ)”

----- မြို့နယ် ပြည်သူ့လွှတ်တော် မဲဆန္ဒနယ်
 ----- မြို့နယ် ၊ ----- ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စု
 မဲရုံအမှတ် () တွင် အသုံးပြုမည့် ဆန္ဒမဲလက်မှတ်များနှင့်
 မဲပုံးများကို ဆန္ဒမဲပေးခြင်းမပြုမီ ----- ရက်နေ့ ----- အချိန်တွင်
 မျက်မြင်လက်တွေ့ စစ်ဆေးခဲ့ရာ မဲပုံးများမှာအလွတ်များဖြစ်ပြီး ဆန္ဒမဲ
 လက်မှတ်များနှင့် မဲပုံးအရေအတွက်မှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်ကြောင်း
 မှတ်တမ်းတင်လက်မှတ်ရေးထိုးပါသည်-

၁။ ဆန္ဒမဲလက်မှတ်အရေအတွက် (ဂဏန်းဖြင့်) -----၊ (စာဖြင့်) -----

၂။ မဲပုံးအလွတ်အရေအတွက် (ဂဏန်းဖြင့်) -----၊ (စာဖြင့်)-----

မဲရုံမှူး

ရက်စွဲ၊ ----- အမည်၊ -----
 မှတ်ပုံတင်အမှတ်၊ -----

မဲရုံအဖွဲ့ဝင်	မဲရုံအဖွဲ့ဝင်	မဲရုံအဖွဲ့ဝင်
အမည်၊ -----	အမည်၊ -----	အမည်၊ -----
မှတ်ပုံတင်အမှတ်၊ -----	မှတ်ပုံတင်အမှတ်၊ -----	မှတ်ပုံတင်အမှတ်၊-----

မဲရုံကိုယ်စားလှယ်	မဲရုံကိုယ်စားလှယ်	မဲရုံကိုယ်စားလှယ်
အမည်၊ -----	အမည်၊ -----	အမည်၊ -----
မှတ်ပုံတင်အမှတ်၊ ---	မှတ်ပုံတင်အမှတ်၊ -----	မှတ်ပုံတင်အမှတ်၊ -----

(၃) တတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲများ
မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲမှ ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စု ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲများသို့ ဆန္ဒမဲလက်မှတ် နှင့် စာအိတ် ထုတ်ပေးသည့် စာရင်း
[နည်းဥပဒေ ၄၀ (က)]

-----မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ

စဉ်	လွှတ်တော်	မဲဆန္ဒနယ်	ဆန္ဒမဲလက်မှတ် အရေအတွက်		စာအိတ် အရေအတွက်	မှတ်ချက်
			အုပ်ရေ	ရွက်ရေ		
၁	ပြည်သူ့လွှတ်တော်	-----မြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်				
၂	အမျိုးသားလွှတ်တော်	မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် ()				
၃	တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်လွှတ်တော်	----- မြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်()				
၄	တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်လွှတ်တော်	----- တိုင်းရင်းသားလူမျိုးမဲဆန္ဒနယ်				
		----- တိုင်းရင်းသားလူမျိုးမဲဆန္ဒနယ်				
		----- တိုင်းရင်းသားလူမျိုးမဲဆန္ဒနယ်				
စုစုပေါင်း						

အထက်ပါအတိုင်း ဆန္ဒမဲလက်မှတ် စာအုပ် () ၊ ရွက်ရေ () စောင် နှင့် စာအိတ် () ကို ထုတ်ပေး/ လက်ခံ ရရှိပါသည်။

ဥက္ကဋ္ဌ အတွင်းရေးမှူး
 -----မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ

ဥက္ကဋ္ဌ အတွင်းရေးမှူး
 ----- ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စု
 ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ

ရက်စွဲ၊ -----

ရက်စွဲ၊ -----

မှတ်ချက်။ ဤပုံစံကို(၂)စောင်ပြုစု၍တစ်စောင်ကို မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ၏ လက်ခံအဖြစ် သိမ်းဆည်း၍ ကျန်တစ်စောင်ကို သက်ဆိုင်ရာ ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာ အုပ်စုကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲက လက်ခံအဖြစ်သိမ်းဆည်းထားရမည်။

လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲများ
ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စု ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲများမှ မဲရုံမှူးသို့ ဆန္ဒမဲလက်မှတ် ထုတ်ပေးသည့် စာရင်း
[နည်းဥပဒေ ၄၀ (ခ)]

-----ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စုကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ

စဉ်	လွှတ်တော်	မဲဆန္ဒနယ်	ဆန္ဒမဲလက်မှတ် အရေအတွက်		မှတ်ချက်
			အုပ်ရေ	ရွက်ရေ	
၁	ပြည်သူ့လွှတ်တော်	-----မြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်			
၂	အမျိုးသားလွှတ်တော်	မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် ()			
၃	တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်လွှတ်တော်	-----မြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်()			
၄	တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်လွှတ်တော်	-----တိုင်းရင်းသားလူမျိုးမဲဆန္ဒနယ်			
		-----တိုင်းရင်းသားလူမျိုးမဲဆန္ဒနယ်			
		-----တိုင်းရင်းသားလူမျိုးမဲဆန္ဒနယ်			
စုစုပေါင်း					

အထက်ပါအတိုင်း ဆန္ဒမဲလက်မှတ် စာအုပ် () ၊ ရွက်ရေ () စောင်ကို ထုတ်ပေး / လက်ခံ ရရှိပါသည်။

ဥက္ကဋ္ဌ အတွင်းရေးမှူး
 -----ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စု
 ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ
 ရက်စွဲ၊ -----

မဲရုံမှူး
 အမည်၊ -----
 မဲရုံအမှတ်၊ -----
 ရက်စွဲ၊ -----

မှတ်ချက်။ ဤပုံစံကို(၂)စောင်ပြုစု၍တစ်စောင်ကို ရပ်ကွက် / ကျေးရွာအုပ်စုကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲက လက်ခံအဖြစ်သိမ်းဆည်းထား၍ တစ်စောင်ကို မဲရုံမှူးက သိမ်းဆည်း ထားရမည်။

(၃) တတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

ပြည်သူ့လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲ
မဲစာရင်းများပြင်ဆင်ခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆောင်ရွက်ချက်အကျဉ်းချုပ်
[နည်းဥပဒေ ၅၀ (ဂ)]

----- မြို့နယ် ပြည်သူ့လွှတ်တော်မဲဆန္ဒနယ်
----- ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စု

မဲရုံအမှတ် ()

ရက်စွဲ	အကြောင်းအရာ	ဆောင်ရွက်ချက်အကျဉ်းချုပ်

ရက်စွဲ ၊ -----

မဲရုံမှူးလက်မှတ် နှင့် အမည် -----

ပြည်သူ့လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲ
မဲဆန္ဒနယ်အတွင်း ကြိုတင်ဆန္ဒမဲပေးသူများစာရင်း
[နည်းဥပဒေ ၅၁^(၃) “(ဆ)”]

----- မြို့နယ် ပြည်သူ့လွှတ်တော်မဲဆန္ဒနယ်

----- ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စု

မဲရုံအမှတ် ()

စဉ်	မဲစာရင်း အမှတ်စဉ်	ကြိုတင်ဆန္ဒမဲ ပေးသူအမည်	အဘအမည်	လက်ခံဖြတ်ပိုင်း အမှတ်စဉ်

လွှဲပြောင်းပေးအပ်သူ

အထက်ပါအတိုင်းချိပ်ပိတ်ထားသည့်မဲပုံး (၁)ပုံးနှင့်
ကြိုတင်ဆန္ဒမဲလက်မှတ် လက်ခံဖြတ်ပိုင်း ()
စောင်ကို လက်ခံရရှိပါသည်။

ဥက္ကဋ္ဌ/အတွင်းရေးမှူး

----- ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စု

ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ

ရက်စွဲ၊ -----

မဲရုံမှူး၏ လက်မှတ် -----

အမည် -----

ရက်စွဲ၊ -----

(၃) တတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

ပြည်သူ့လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲ

ကန့်ကွက်မဲစာရင်း

[နည်းဥပဒေ ၅၃]

----- မြို့နယ်ပြည်သူ့လွှတ်တော် မဲဆန္ဒနယ်

----- ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စု

မဲရုံအမှတ် ()

ဆန္ဒမဲလက်မှတ်တောင်းသူ၏

၁။ အမည်၊ -----

၂။ မှတ်ပုံတင်အမှတ်၊ -----

၃။ နေရပ်လိပ်စာ၊ -----

၄။ မဲစာရင်းပါအမှတ်စဉ်၊ -----

၅။ ဆန္ဒမဲလက်မှတ်တောင်းဆိုသူသည် မိမိသာလျှင် မဲဆန္ဒရှင်အမှန် ဖြစ်ကြောင်းနှင့် သူတစ်ပါးအယောင်ဆောင်၍ မဲထည့်ခြင်းဖြစ်ပါ က ပြစ်ဒဏ်ကျခံရမည်ဟု မဲရုံမှူး၏ ရှင်းလင်းပြောကြားချက်ကို နားလည် သဘောပေါက်ကြောင်း ဝန်ခံပါသည်။

ဆန္ဒမဲလက်မှတ်တောင်းဆိုသူလက်မှတ်နှင့် အမည် သူတစ်ပါးအယောင်ဆောင်၍ ဆန္ဒမဲလက်မှတ်တောင်းဆိုသူဖြစ်ကြောင်း တင်ပြသူ

(က) လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း
အမည်----- လက်မှတ် -----

(ခ) ရွေးကောက်ပွဲကိုယ်စားလှယ်
အမည်----- လက်မှတ် -----

(ဂ) မဲရုံမှူးက သင့်လျော်သည်ဟုထင်မြင်ယူဆသူ
အမည်----- လက်မှတ် -----

မဲရုံမှူး၏ ဆုံးဖြတ်ချက် -----

မဲရုံမှူးလက်မှတ်နှင့် အမည်

ရက်စွဲ၊ -----

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်
သက်ဆိုင်ရာ မဲဆန္ဒနယ်ပြင်ပရောက် ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူများနှင့်
ပတ်သက်၍ ဖြည့်သွင်းရန်ပုံစံ
[နည်းဥပဒေ ၅၆ (က) နှင့် ၅၇ (က)]

ဥက္ကဋ္ဌ

----- မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ

ကျွန်တော်/ကျွန်မ ----- သည် -----

ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပသည့် နေ့ရက်တွင် သက်ဆိုင်ရာ မဲဆန္ဒနယ်၏ ပြင်ပသို့
ရောက်ရှိနေမည်ဖြစ်ပါသည်။ ကျွန်တော်/ကျွန်မအားကြိုတင်ဆန္ဒမဲလက်မှတ်ဖြင့်
ဆန္ဒမဲပေးနိုင်ရေးအတွက် ကျွန်တော်/ကျွန်မနှင့်ပတ်သက်သည့် အချက်အလက်များကို
အောက်ပါအတိုင်း ဖော်ပြတောင်းဆိုအပ်ပါသည် -

(၁) တောင်းဆိုသူ၏ အမည် -----

(၂) တိုင်းရင်းသားလူမျိုး -----

(၃) မှတ်ပုံတင်အမှတ် -----

(၄) မွေးသက္ကရာဇ် (အသက်) -----

(၅) အဘအမည် -----

(၆) အမိအမည် -----

(၇) *တောင်းဆိုသူ၏ အမြဲတမ်းနေရပ်လိပ်စာ- အမှတ်()

-----လမ်း/ကျေးရွာ----- ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စု၊

-----မြို့နယ်၊ ----- တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်

(၈) တောင်းဆိုသူ ယခုရောက်ရှိနေသည့် -----

နေရပ်/ဌာန (ပြည်တွင်း/ပြည်ပ) -----

ခွဲခြားဖော်ပြရန်၊

တောင်းဆိုသူ၏ လက်မှတ်

ရက်စွဲ၊ -----

(*တောင်းဆိုသူ၏အမြဲတမ်းနေရပ်လိပ်စာသည် ယခုတောင်းခံသည့် မဲဆန္ဒနယ်အတွင်း
ဖြစ်ရမည်။)

(၃) တတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

ပြည်သူ့လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲ
ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများ ရရှိသော ဆန္ဒမဲစာရင်း
 [နည်းဥပဒေ ၆၆ (င)]

----- မြို့နယ် ပြည်သူ့လွှတ်တော်မဲဆန္ဒနယ် ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စု -----

မဲရုံအမှတ် ()

စဉ်	လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်လောင်း အမည်	ကိုယ်စားပြုသောပါတီ (သို့မဟုတ်) တစ်သီးပုဂ္ဂလ	ရရှိသောဆန္ဒမဲအရေအတွက်				မှတ်ချက်
			ဆန္ဒမဲ လက်မှတ်ဖြင့်	ကြိုတင်ဆန္ဒမဲ လက်မှတ်ဖြင့်	စုစုပေါင်း		
					ဂဏန်းဖြင့်	စာဖြင့်	
							၁။ ထုတ်ပေးသည့်ဆန္ဒမဲလက်မှတ် =
							၂။ မဲပုံးထဲမှထုတ်ယူရရှိသည့် ကြိုတင် ဆန္ဒမဲလက်မှတ် =
							၃။ ရေတွက်သည့် ကြိုတင်ဆန္ဒမဲလက်မှတ်နှင့်= ဆန္ဒမဲလက်မှတ်ပေါင်း
							၄။ ပယ်မဲပေါင်း =
							၅။ ပျောက်မဲပေါင်း =
							(၁+၂ = ၃+၄+၅)

မှန်ကန်ကြောင်းလက်မှတ်ရေးထိုးပါသည်။

မဲရုံကိုယ်စားလှယ်များလက်မှတ်နှင့်အမည်

၁။ -----
 ၂။ -----
 ၃။ -----
 ၄။ -----

ရက်စွဲ ၊ -----

အများပြည်သူအသိသက်သေများလက်မှတ်နှင့် အမည်

၁။ -----
 ၂။ -----
 ၃။ -----
 ၄။ -----

မဲရုံမှူး / မဲရုံအဖွဲ့ဝင်များ လက်မှတ်နှင့် အမည်

၁။ မဲရုံမှူး -----
 ၂။ မဲရုံအဖွဲ့ဝင် -----
 ၃။ မဲရုံအဖွဲ့ဝင် -----
 ၄။ မဲရုံအဖွဲ့ဝင် -----

၂) “မှတ်ချက်။ ဤပုံစံတွင် လက်မှတ်ရေးထိုးရန် ပျက်ကွက်ပါက ပျက်ကွက်သူ၏တာဝန်သာ ဖြစ်စေရမည်။”

(၂) ဒုတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

(၃) တတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

သက်သေများစာရင်း

- ၁။ ဦး/ဒေါ် -----
- ၂။ ဦး/ဒေါ် -----
- ၃။ ဦး/ဒေါ် -----
- ၄။ ဦး/ဒေါ် -----
- ၅။ ဦး/ဒေါ် -----
- ၆။ ဦး/ဒေါ် -----
- ၇။ ဦး/ဒေါ် -----
- ၈။ ဦး/ဒေါ် -----
- ၉။ ဦး/ဒေါ် -----
- ၁၀။ ဦး/ဒေါ် -----

လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲများ
အသုံးမပြုဘဲ ကျန်ရှိနေသော ဆန္ဒမဲလက်မှတ်များစာရင်း
[နည်းဥပဒေ ၆၅ (က)]

-----ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စု၊ မဲရုံအမှတ် ()

စဉ်	လွှတ်တော်	မဲဆန္ဒနယ်	ဆန္ဒမဲလက်မှတ် အရေအတွက်		မှတ်ချက်
			အုပ်ရေ	ရွက်ရေ	
၁	ပြည်သူ့လွှတ်တော်	-----မြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်			
၂	အမျိုးသားလွှတ်တော်	မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် ()			
၃	တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်လွှတ်တော်	-----မြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်()			
၄	တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်လွှတ်တော်	-----တိုင်းရင်းသားလူမျိုးမဲဆန္ဒနယ်			
		-----တိုင်းရင်းသားလူမျိုးမဲဆန္ဒနယ်			
		-----တိုင်းရင်းသားလူမျိုးမဲဆန္ဒနယ်			
စုစုပေါင်း					

မှန်ကန်ကြောင်းလက်မှတ်ရေးထိုးပါသည်။

မဲရုံကိုယ်စားလှယ်များလက်မှတ်နှင့်အမည်

- ၁။ -----
- ၂။ -----
- ၃။ -----
- ၄။ -----

ရက်စွဲ ၊ -----

အများပြည်သူအသိသက်သေများလက်မှတ်နှင့် အမည်

- ၁။ -----
- ၂။ -----
- ၃။ -----
- ၄။ -----

မဲရုံမှူး / မဲရုံအဖွဲ့ဝင်များ လက်မှတ်နှင့်အမည်

- ၁။ မဲရုံမှူး -----
- ၂။ မဲရုံအဖွဲ့ဝင် -----
- ၃။ မဲရုံအဖွဲ့ဝင် -----
- ၄။ မဲရုံအဖွဲ့ဝင် -----

မှတ်ချက်။ ဤပုံစံတွင် လက်မှတ်ရေးထိုးရန် ပျက်ကွက်ပါက ပျက်ကွက်သူ၏ တာဝန်သာ ဖြစ်စေရမည်။

(၃) တတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

ပြည်သူ့လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲ
ပယ်မဲစာရင်း

[နည်းဥပဒေ ၆၆ (စ)]

----- မြို့နယ် ပြည်သူ့လွှတ်တော်မဲဆန္ဒနယ်
----- ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စု

မဲရုံအမှတ် ()

စဉ်	ဆန္ဒမဲလက်မှတ် သို့မဟုတ် ကြိုတင်ဆန္ဒမဲလက်မှတ် အမှတ်စဉ်	ပယ်သည့်အကြောင်းအရာ အကျဉ်းချုပ်

ပယ်သည့်ဆန္ဒမဲလက်မှတ်အရေအတွက် -----
ပယ်သည့် ကြိုတင်ဆန္ဒမဲလက်မှတ်အရေအတွက် -----
စုစုပေါင်း အရေအတွက် -----

ရက်စွဲ၊ -----

မဲရုံမှူးလက်မှတ်နှင့် အမည်

မှတ်ချက်။ (က) ပယ်သည့်ဆန္ဒမဲလက်မှတ်နှင့်ကြိုတင်ဆန္ဒမဲလက်မှတ်များကိုအမှတ်စဉ်ရေးမှတ်၍ ဇယားပါအမှတ်စဉ်စာတိုင်တွင် တစ်ဆက်တည်း
ဖော်ပြရမည်။

(ခ) ဆန္ဒမဲလက်မှတ် သို့မဟုတ် ကြိုတင်ဆန္ဒမဲလက်မှတ်စာတိုင်တွင် ဆန္ဒမဲလက်မှတ်သို့မဟုတ် ကြိုတင်ဆန္ဒမဲလက်မှတ်ကို ခွဲခြား
ဖော်ပြရန်။

(၃) တတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

ပြည်သူ့လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲ

ပယ်မဲစာရင်း

[နည်းဥပဒေ ၆၇ (က)]

----- မြို့နယ် ပြည်သူ့လွှတ်တော်မဲဆန္ဒနယ်

စဉ်	ကြိုတင်ဆန္ဒမဲလက်မှတ် အမှတ်စဉ်	ပယ်သည့်အကြောင်းအရာ အကျဉ်းချုပ်

ပယ်သည့် ကြိုတင်ဆန္ဒမဲလက်မှတ်အရေအတွက် စုစုပေါင်း -----

ရက်စွဲ၊ -----

ဥက္ကဋ္ဌ သို့မဟုတ် အတွင်းရေးမှူး

----- မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ

မှတ်ချက်။ (က) ပယ်သည့် ကြိုတင်ဆန္ဒမဲလက်မှတ်များကို အမှတ်စဉ်ရေးမှတ်၍ ဇယားပါ အမှတ်စဉ်စာတိုင်တွင် တစ်ဆက်တည်း ဖော်ပြရမည်။

(ခ) မလိုအပ်သည်များကိုပယ်ဖျက်ပါရန်။

လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲများ
မဲဆန္ဒနယ်ပြင်ပရောက် ပြည်တွင်း/ပြည်ပ မဲဆန္ဒရှင်များထံမှ လက်ခံရရှိသော ကြိုတင်ဆန္ဒမဲလက်မှတ်ပါစာအိတ်စာရင်း
[နည်းဥပဒေ ၇၁ (ခ)]

စဉ်	ရက်စွဲ	လက်ခံရရှိသည့်			ပေးပို့သည့်ဌာန/ တပ်ရင်း/တပ်ဖွဲ့	မဲဆန္ဒနယ်အမည် နှင့် အမှတ်	ရပ်ကွက်/ကျေးရွာ အုပ်စုအမည်	မဲရုံ အမှတ်	စာရင်းရေးသွင်းသူ လက်မှတ်	မှတ်ချက်
		နေ့ရက်	အချိန်	စာအိတ် အမှတ်စဉ်						

၁။ -----ရက်နေ့-----အချိန်တွင် ဤစာရင်းကို ပိတ်ပါသည်။

၂။ ဤစာရင်း၏ နောက်ဆုံး ကြိုတင်ဆန္ဒမဲလက်မှတ်ပါ စာအိတ်အမှတ်စဉ်မှာ () ဖြစ်ပါသည်။

ဥက္ကဋ္ဌ ----- အဖွဲ့ဝင် ----- အဖွဲ့ဝင် ----- အဖွဲ့ဝင် -----

အတွင်းရေးမှူး ----- အဖွဲ့ဝင် ----- အဖွဲ့ဝင် ----- အဖွဲ့ဝင် -----

အဖွဲ့ဝင် ----- အဖွဲ့ဝင် ----- မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ

(၃) တတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

ပြည်သူ့လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲ
ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများ ရရှိသည့် ဆန္ဒမဲစာရင်း
 [နည်းဥပဒေ ၆၇ (ခ)]

-----မြို့နယ် ပြည်သူ့လွှတ်တော်မဲဆန္ဒနယ်

အမှတ်စဉ်	ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စုအမည်	မဲရုံအမှတ်	လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများအမည်									မှတ်ချက်	
			ဦးဖြူ			ဦးနီ			ဦးမဲ				
			ဆန္ဒမဲလက်မှတ်	ကြိုတင်ဆန္ဒမဲလက်မှတ်	ပေါင်း	ဆန္ဒမဲလက်မှတ်	ကြိုတင်ဆန္ဒမဲလက်မှတ်	ပေါင်း	ဆန္ဒမဲလက်မှတ်	ကြိုတင်ဆန္ဒမဲလက်မှတ်	ပေါင်း		
၁	ညောင်ပင်သာ	၁											
		၂											
		၃											
၂	မကျီးပင်	၁											
		၂											
		၃											
၃	ထန်းတပင်	၁											
		၂											
		၃											
	ပုံစံ (၁၈)အရ ရရှိသော ကြိုတင်ဆန္ဒမဲ												
	ရရှိသောဆန္ဒမဲစုစုပေါင်း												

မှန်ကန်ကြောင်းလက်မှတ်ရေးထိုးပါသည်။

လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများ သို့မဟုတ် ရွေးကောက်ပွဲ ကိုယ်စားလှယ်များလက်မှတ်နှင့်အမည်

အများပြည်သူအသိသက်သေများလက်မှတ်နှင့် အမည်

မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲဝင်များ လက်မှတ်နှင့် အမည်

၁။ -----

၁။ -----

၁။ ဥက္ကဋ္ဌ -----

၂။ -----

၂။ -----

၂။ အတွင်းရေးမှူး -----

၃။ -----

၃။ -----

၃။ အဖွဲ့ဝင် -----

၄။ -----

၄။ -----

၄။ အဖွဲ့ဝင် -----

ရက်စွဲ၊ -----

(၂) “မှတ်ချက်။” (၁) လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းဦးရေမှာ နမူနာတင်ပြထားသည့် သုံးဦးထက်ပိုမိုပါက ပုံစံ (၁၉)ကို စာမျက်နှာနံပါတ်တပ်၍ ဖြည့်သွင်းဆောင်ရွက်ရန် ဖြစ်ပါသည်။
 (၂) “(၂) ဤပုံစံတွင် လက်မှတ်ရေးထိုးရန် ပျက်ကွက်ပါက ပျက်ကွက်သူ၏တာဝန်သာ ဖြစ်စေရမည်။”

(၂) ဒုတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။
 (၃) တတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

ရွေးကောက်ပွဲကုန်ကျစရိတ်စာရင်း

[နည်းဥပဒေ ၇၇]

လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းအမည်၊ -----

မှတ်ပုံတင်အမှတ်၊ -----

အမြဲတမ်းနေရပ်လိပ်စာ၊ -----

လွှတ်တော်အမျိုးအစား၊ -----

မဲဆန္ဒနယ်၊ -----

၁။ ရငွေဆိုသည်မှာ - လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း၏ ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ ကုန်ကျစရိတ်များကိုပေးပြီးသည်ဖြစ်စေ၊ ပေးရန်ကျန်နေသေးသည်ဖြစ်စေ ကုန်ကျရန် အတွက် ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးဦး (အရွေးခံသူ အပါအဝင်) ထံမှလည်းကောင်း၊ ကုမ္ပဏီ၊ ကုမ္ပဏီအစုအဖွဲ့စသည်တို့ထံမှလည်းကောင်း၊ ပါတီမှလည်းကောင်း ရသောငွေများ၊ အာမခံစာချုပ်များ၊ ပစ္စည်းများဖြစ်ပါသည်။

စဉ်	ငွေရပြေစာ/ပစ္စည်း	ရရှိသည့်နေ့စွဲ	ပေးသူ၏ အမည်နှင့် အကြောင်းအရာ	ငွေ သို့မဟုတ် တန်ဖိုး
စုစုပေါင်း				

စုစုပေါင်းငွေ၊ ပစ္စည်းတန်ဖိုး (စာသားဖြင့်) -----

(၃) တတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်ထားပါသည်။

မှတ်ချက်။ ရွေးကောက်ပွဲကုန်ကျစရိတ်အတွက် မိမိကိုယ်ပိုင်ငွေ/ ပြည်တွင်းရှိ နိုင်ငံသားတစ်ဦးချင်းစီကဖြစ်စေ၊ ကုမ္ပဏီ သို့မဟုတ် ကုမ္ပဏီ အစုအဖွဲ့များ ကဖြစ်စေ တရားဝင်ရရှိထားသော ငွေကြေးများထဲမှ ထည့်ဝင်လှူဒါန်း သောငွေ/ သက်ဆိုင်ရာပါတီအဖွဲ့အစည်းက ထောက်ပံ့သည့်ငွေ စသည့် ရငွေများကို ခွဲခြားဖော်ပြရမည်။

၂။ ကုန်ကျစရိတ်ဆိုသည်မှာ - ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ ကုန်ကျစရိတ်များ အတွက် သို့တည်းမဟုတ် အခြားပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးဦးက ထုတ်ပေးသောငွေများ၊ ထို့ပြင် ကုန်ကျစရိတ်များအတွက် ရွေးကောက်တင်မြှောက်ခံရသူက သို့မဟုတ် ထိုသူ၏ ရွေးကောက်ပွဲကိုယ်စားလှယ်ကပေးရန် ကျန်သေးသည်ဟုသိရသော ငွေများ ဖြစ်ပါသည်။

မှတ်ချက်။ (၁) ငွေကျပ် ၅၀၀ နှင့် ငွေကျပ် ၅၀၀ ထက်ပိုသော ကုန်ကျစရိတ် များအတွက် ပြေစာများကို တောင်းယူ၍ ရွေးကောက်ပွဲ ကုန်ကျစရိတ် ငွေစာရင်း၌ ပူးတွဲပါရှိ စေရမည်။ ငွေကျပ် ၅၀၀ အောက် ဖြစ်ပြီး ပြေစာမရနိုင်သော အသုံးစရိတ်များအတွက် သုံးစွဲသူက လက်မှတ် ရေးထိုးထားသော ပြေစာများကို တင်ပြရမည်။ ပြေစာများကို အမှတ်စဉ်ထိုး၍ အမှတ်စဉ်အတိုင်း ပူးတွဲ ထားရမည်။ ထို့ပြင် စာရင်းရေးသောအခါ ထိုပြေစာ အမှတ်စဉ်များကို သက်ဆိုင်ရာ ကုန်ကျစရိတ်နှင့်ယှဉ်၍ ရေးမှတ်ရမည်။

(၂) အသုံးစရိတ်များကို တစ်ခုစီခွဲခြား၍ ထည့်သွင်းဖော်ပြရမည်။ စာပို့တိုက်တံဆိပ်ခေါင်းဖိုး များနှင့် ကြေးနန်းခများကိုသာ တစ်စု တစ်ပေါင်းတည်း ထည့်သွင်းဖော်ပြနိုင်သည်။ သုံးစွဲခဲ့သော အသုံး စရိတ်များအတွက် စရိတ်အခကြေးငွေပေးခြင်းခံရသော သူများ၏ အမည်နှင့် အကြောင်းအရာ၊ ဆောင်ရွက်သော လုပ်ငန်း သို့မဟုတ်

ဝယ်ယူသုံးစွဲခဲ့သော ကုန်ပစ္စည်းအမည်၊ အရေအတွက်နှင့် ကျသင့်ငွေများကို အသုံးစရိတ်စာရင်း၌ တစ်ခုစီ ဖော်ပြရမည်။

အပိုင်း (က)

လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း ကိုယ်တိုင်ကလည်းကောင်း၊
 ထိုသူ၏ ရွေးကောက်ပွဲကိုယ်စားလှယ်ကလည်းကောင်း ပေးချေရသည့်စရိတ်များ
 (ရွေးကောက်ပွဲဝင်ခွင့်အာမခံငွေအပါအဝင်)၊ တည်းခိုစရိတ်များ၊ ခရီးစရိတ်များ
 သို့တည်းမဟုတ် ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ စာအုပ်နှင့် စာရေးကိရိယာများ ပါဝင်သော
 ကိုယ်ရေးကိုယ်တာအသုံးစရိတ်များ

စဉ်	စရိတ်ငွေရရှိသူ၏ အမည်နှင့် အကြောင်းအရာ	စရိတ်ပေးရသည့် အကြောင်းရင်း	ပေးသည့် နေ့စွဲ	ပြေစာ အမှတ်	ပေးငွေ	မပေးရ သေးသော ငွေ
(၁)	(၂)	(၃)	(၄)	(၅)	(၆)	(၇)
					ကျပ်	ကျပ်
စုစုပေါင်း						

စုစုပေါင်းပေးငွေ (စာသားဖြင့်) ကျပ် -----

စုစုပေါင်း မပေးရသေးသောငွေ (စာသားဖြင့်) ကျပ် -----

အပိုင်း (ခ)

လွတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းက သို့တည်းမဟုတ်
 ထိုသူ၏ ရွေးကောက်ပွဲကိုယ်စားလှယ်က ကိုယ်စားလှယ်များ
 (ရွေးကောက်ပွဲကိုယ်စားလှယ်ပါဝင်သည်)၊ စာရေးများ၊ ရုံးအကူများအား
 ပေးရသည့် အခကြေးငွေများ

စဉ်	အခကြေးငွေ ရရှိသူ၏အမည်နှင့် အကြောင်းအရာ	ပေးရသည့် အကြောင်းရင်း	အခ နှုန်းထား	ပေးသည့် နေ့စွဲ	ပြေစာ အမှတ်	ပေးငွေ	မပေးရ သေးသော ငွေ
(၁)	(၂)	(၃)	(၄)	(၅)	(၆)	(၇)	(၈)
						ကျပ်	ကျပ်
စုစုပေါင်း							

စုစုပေါင်းပေးငွေ (စာသားဖြင့်) ကျပ် -----

စုစုပေါင်း မပေးရသေးသောငွေ (စာသားဖြင့်) ကျပ် -----

မှတ်ချက်။ ကိုယ်စားလှယ်၊ စာရေး၊ ရုံးအကူအသီးသီးတို့၏ အမည်နှင့်
 အကြောင်းအရာများ၊ အခနှုန်းထားနှင့်တကွ ပေးရသည့်ငွေများကို
 တစ်ခုစီခွဲခြား၍ ဖော်ပြရမည်။

အပိုင်း (ဂ)

လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းက သို့တည်းမဟုတ် ထိုသူ၏
ရွေးကောက်ပွဲကိုယ်စားလှယ်က ကိုယ်စားလှယ်များ (ရွေးကောက်ပွဲကိုယ်စားလှယ်
အပါအဝင်)၊ စာရေးများ၊ ရုံးအကူများအတွက် ခရီးစရိတ်နှင့်
စားစရိတ်များအပါအဝင် ကုန်ကျသော အခြားစရိတ်များ

စဉ်	စရိတ်ရရှိသူ၏ အမည်နှင့် အကြောင်းအရာ	ပေးရသည့် အကြောင်းရင်း	ပေးသည့် နေ့စွဲ	ပြေစာ အမှတ်	ပေးငွေ	မပေးရ သေးသော ငွေ
(၁)	(၂)	(၃)	(၄)	(၅)	(၆)	(၇)
					ကျပ်	ကျပ်
စုစုပေါင်း						

စုစုပေါင်းပေးငွေ (စာသားဖြင့်) ကျပ် -----

စုစုပေါင်း မပေးရသေးသောငွေ (စာသားဖြင့်) ကျပ် -----

မှတ်ချက်။ ကိုယ်စားလှယ်၊ စာရေး၊ ရုံးအကူ၊ မဲဆော်ဩသူအသီးသီးတို့၏
အမည်နှင့် အကြောင်းအရာနှင့်တကွ ပေးရသည့်ငွေများကို
တစ်ခုစီခွဲခြား၍ ဖော်ပြရမည်။

အပိုင်း (ဃ)

လွတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းက သို့တည်းမဟုတ် ထိုသူ၏ ရွေးကောက်ပွဲ ကိုယ်စားလှယ်က သို့တည်းမဟုတ် ခရီးသွားသူက (ကိုယ်စားလှယ်များ၊ စာရေးများ၊ ရုံးအကူများ မဟုတ်သော) လခရသူ မရသူများအား ပေးရသည့် ခရီးစရိတ်များ

စဉ်	စရိတ်ရရှိသူ၏ အမည်နှင့် အကြောင်းအရာ	ပေးရသည့် အကြောင်းရင်း	ပေးသည့် နေ့စွဲ	ပြေစာ အမှတ်	ပေးငွေ	မပေးရ သေးသော ငွေ
(၁)	(၂)	(၃)	(၄)	(၅)	(၆)	(၇)
					ကျပ်	ကျပ်
စုစုပေါင်း						

စုစုပေါင်းပေးငွေ (စာသားဖြင့်) ကျပ် -----

စုစုပေါင်း မပေးရသေးသောငွေ (စာသားဖြင့်) ကျပ် -----

အပိုင်း (င)

မိတ္တူကူးခ ၊ ပုံနှိပ်ခ

စဉ်	စရိတ်ရရှိသူ၏ အမည်နှင့် အကြောင်းအရာ	ပေးရသည့် အကြောင်းရင်း	ပေးသည့် နေ့စွဲ	ပြေစာ အမှတ်	ပေးငွေ	မပေးရ သေးသော ငွေ
(၁)	(၂)	(၃)	(၄)	(၅)	(၆)	(၇)
					ကျပ်	ကျပ်
စုစုပေါင်း						

စုစုပေါင်းပေးငွေ (စာသားဖြင့်) ကျပ် -----

စုစုပေါင်း မပေးရသေးသောငွေ (စာသားဖြင့်) ကျပ် -----

၇
အပိုင်း (စ)
ကြော်ငြာခ

စဉ်	စရိတ်ရရှိသူ၏ အမည်နှင့် အကြောင်းအရာ	ပေးရသည့် အကြောင်းရင်း	ပေးသည့် နေ့စွဲ	ပြေစာ အမှတ်	ပေးငွေ	မပေးရ သေးသော ငွေ
(၁)	(၂)	(၃)	(၄)	(၅)	(၆)	(၇)
					ကျပ်	ကျပ်
				စုစုပေါင်း		

စုစုပေါင်းပေးငွေ (စာသားဖြင့်) ကျပ် -----

စုစုပေါင်း မပေးရသေးသောငွေ (စာသားဖြင့်) ကျပ် -----

အပိုင်း (ဆ)

စာရေးကိရိယာ ၊ ရုံးအသုံးအဆောင်များအတွက် ကုန်ကျသည့်စရိတ်

စဉ်	စရိတ်ရရှိသူ၏ အမည်နှင့် အကြောင်းအရာ	ပေးရသည့် အကြောင်းရင်း	ပေးသည့် နေ့စွဲ	ပြေစာ အမှတ်	ပေးငွေ	မပေးရ သေးသော ငွေ
(၁)	(၂)	(၃)	(၄)	(၅)	(၆)	(၇)
					ကျပ်	ကျပ်
				စုစုပေါင်း		

စုစုပေါင်းပေးငွေ (စာသားဖြင့်) ကျပ် -----

စုစုပေါင်း မပေးရသေးသောငွေ (စာသားဖြင့်) ကျပ် -----

အပိုင်း (ဇ)

စာတိုက်တံဆိပ်ခေါင်း ၊ တယ်လီဖုန်း ၊ ဖက်စ် ၊ တယ်လီဖုန်းကြေးနန်းခ စသည့်
ဆယ်သွယ်ရေးဆိုင်ရာ ကုန်ကျစရိတ်

စဉ်	ကုန်ကျသည့်စရိတ်	ခွဲခြား၍ပေးသောစရိတ်ကို ပြလိုလျှင် ပေးသည့်နေ့စွဲ	ပေးငွေ
(၁)	(၂)	(၃)	(၄)
			ကျပ်
			စုစုပေါင်း

စုစုပေါင်းပေးငွေ (စာသားဖြင့်) ကျပ် -----

အပိုင်း (ဈ)

စည်းရုံးဟောပြောပွဲများအတွက် သို့မဟုတ် ရွေးကောက်ပွဲရုံးခန်းများအတွက်
သို့မဟုတ် အလုပ်ရုံးခန်းအတွက် ငှားရမ်းခစရိတ်များနှင့်
ယင်းစည်းရုံးဟောပြောပွဲများတွင် အသုံးပြုသည့် အသံချဲ့စက် ငှားရမ်းခများ

စဉ်	စရိတ်ရရှိသူ၏ အမည်နှင့် အကြောင်းအရာ	ပေးရသည့် အကြောင်းရင်း	ပေးသည့် နေ့စွဲ	ပြေစာ အမှတ်	ပေးငွေ	မပေးရ သေးသော ငွေ
(၁)	(၂)	(၃)	(၄)	(၅)	(၆)	(၇)
					ကျပ်	ကျပ်
					စုစုပေါင်း	

စုစုပေါင်းပေးငွေ (စာသားဖြင့်) ကျပ် -----

စုစုပေါင်း မပေးရသေးသောငွေ (စာသားဖြင့်) ကျပ် -----

မှတ်ချက်။ စည်းရုံးဟောပြောပွဲအတွက်သို့မဟုတ် ရွေးကောက်ပွဲရုံးခန်းအတွက် ငှားရမ်းရသောအခန်း၏ အမည်နှင့်အကြောင်းအရာများကို ထင်ရှား သိသာအောင် စုံလင်ကျနစွာ ဖော်ပြရမည်။ ထိုအခန်းများ အတွက် အခကြေးငွေရသူ၏ အမည်နှင့် အကြောင်းအရာတို့အပြင် အခကြေးငွေများကို ခွဲခြား၍ ဖော်ပြရမည်။

**အပိုင်း (ည)
ယာဉ်ငှားရမ်းခ**

စဉ်	စရိတ်ရရှိသူ၏ အမည်နှင့် အကြောင်းအရာ	ပေးရသည့် အကြောင်းရင်း	ပေးသည့် နေ့စွဲ	ပြေစာ အမှတ်	ပေးငွေ	မပေးရ သေးသော ငွေ
(၁)	(၂)	(၃)	(၄)	(၅)	(၆)	(၇)
					ကျပ်	ကျပ်
စုစုပေါင်း						

စုစုပေါင်းပေးငွေ (စာသားဖြင့်) ကျပ် -----
 စုစုပေါင်း မပေးရသေးသောငွေ (စာသားဖြင့်) ကျပ် -----

**အပိုင်း (၃)
စရိတ်စုစုပေါင်း**

အပိုင်း	ပေးပြီးငွေ	မပေးရသေးငွေ	စုစုပေါင်း
(၁)	(၂)	(၃)	(၄)
က -----	ကျပ်	ကျပ်	ကျပ်
ခ -----			
ဂ -----			
ဃ -----			
င -----			
စ -----			
ဆ -----			
ဇ -----			
ဈ -----			
ည -----			
ဋ -----			
ဌ -----			
ဍ -----			
စုစုပေါင်း			

အပိုင်း (ဃ)

ရွေးကောက်ပွဲကိုယ်စားလှယ်၏ ကျမ်းကျိန်လွှာ

ကျွန်ုပ် ----- မှတ်ပုံတင်အမှတ် ----- သည် ---
 ----- လွှတ်တော်မဲဆန္ဒနယ်ဆိုင်ရာ ရွေးကောက်ပွဲအတွက်
 ဝင်ရောက် ရွေးကောက်တင်မြောက်ခံသူ တစ်ဦးဖြစ်သော ----- က
 ခန့်ထားသည့် ရွေးကောက်ပွဲကိုယ်စားလှယ်ဖြစ်ပါသည်။ အထက်ဖော်ပြပါ
 ရွေးကောက်ပွဲကုန်ကျစရိတ် ငွေစာရင်းများပါ စုစုပေါင်း ကုန်ကျစရိတ် -----
 ----- သည် မှန်ကန်ပါသည်။ ယခုဖော်ပြပါ ကုန်ကျစရိတ်များမှ

တစ်ပါးအခြားမည်သည့်စရိတ်မျှ ရွေးကောက်ပွဲ၌လွတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်လောင်း အတွက် ကုန်ကျခြင်းမရှိပါဟု လေးနက်တည်ကြည်စွာကြေညာ၍ ကျမ်းကျိန်ဆို ပါသည်။

ရွေးကောက်ပွဲကိုယ်စားလှယ်၏ လက်မှတ်

ကျမ်းကျိန်ဆိုသူကို သိရှိသူ

အမည်၊ -----

မှတ်ပုံတင်အမှတ်၊ -----

နေရပ်လိပ်စာ၊ -----

ကျွန်ုပ်၏ ရှေ့မှောက်တွင် -----

ကိုယ်တိုင်

ကျမ်းကျိန်ဆိုလျက် ဝန်ခံလက်မှတ် ရေးထိုးသည်။

ရက်စွဲ၊ -----

အချိန်၊ -----



တရားသူကြီး

အပိုင်း (ဏ)

လွတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း၏ ကျမ်းကျိန်လွှာ

ကျွန်ုပ် ----- မှတ်ပုံတင်အမှတ် ----- သည် ---
 ----- လွတ်တော်မဲဆန္ဒနယ်ဆိုင်ရာ ရွေးကောက်ပွဲအတွက်
 ရွေးကောက်တင်မြှောက်ခံသူဖြစ်ပါသည်။ အထက်ပါ ရွေးကောက်ပွဲ ကုန်ကျစရိတ်
 ငွေစာရင်းများသည် မှန်ကန်ပါသည်။ ဖော်ပြပါ ကုန်ကျစရိတ်များမှတစ်ပါး အခြား
 မည်သည့်စရိတ်မျှ ကျွန်ုပ်အတွက် ကုန်ကျခြင်းမရှိပါဟု လေးနက်တည်ကြည်စွာ
 ကြေညာ၍ ကျမ်းကျိန်ဆိုပါသည်။

လွတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း၏ လက်မှတ်

ကျမ်းကျိန်ဆိုသူကို သိရှိသူ

အမည်၊ -----

မှတ်ပုံတင်အမှတ်၊ -----

နေရပ်လိပ်စာ၊ -----

ကျွန်ုပ်၏ ရှေ့မှောက်တွင် -----

ကိုယ်တိုင်

ကျမ်းကျိန်ဆိုလျက် ဝန်ခံလက်မှတ် ရေးထိုးသည်။

ရက်စွဲ၊ -----



အချိန်၊ -----

တရားသူကြီး

လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း အမည်စာရင်းလက်ခံခဲ့သည့်
သက်ဆိုင်ရာရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ၏ မှတ်ချက်

ကုန်ကျစရိတ်ငွေစာရင်းများကို နောက်ဆုံးတင်သွင်းရမည့်နေ့ ၊ -----
ကုန်ကျစရိတ်ငွေစာရင်းများကို တင်သွင်းသည့်နေ့ ၊ -----
ငွေစာရင်းများကို နည်းဥပဒေများပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ တင်သွင်းခြင်း
ဟုတ်၊ မဟုတ်၊ -----



ရက်စွဲ၊ ----- ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ